
پنجشنبه 23 آذر  1402 /14 دسامبر    2023/ 30 جمادی الاول 1445   

روزنامه صبح ایران

    سال بیستم /شماره 4884/ 8 صفحه/4000 تومان

پیشرو
2

زارع پور در حاشیه هیئت دولت
تا پایان سال 8 میلیون 
خانوار تحت پوشش 

فیبرنوری قرار می گیرند

ســازمـان آگهـی های   
پیـشـــــرو    روزنــامـــه 

  3- 33300231 و  3- 33304401- 011
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وزیر اقتصاد اعلام کرد؛
تمرکزجدی دولت 

سیزدهم برای اصلاح 
ناترازی ها
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صفحه  2

اولتیماتوم ۱هفته ای مجلس به 
وزیر کشاورزی برای اعلام

قیمت گندم

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت 
در گفتگو با پیشرو:

مشارکت بیش از 13 میلیون نفر 
در پویش ملی سلامت

صحرایی خبر داد: 

استفاده مجدد از نیروهای 
خرید خدمت

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت: کار کارشناسی 
قیمت گندم در مجلس انجام شده است و طبق مکاتبات که 
با رئیس جمهور و جلساتی که با وزیر جهاد کشاورزی داشتیم 
دولت مکلف است قیمت گندم را بزودی اعلام کند.محمدجواد 
عسکری، رئیس کمیسیون کشاورزی در مصاحبه اختصاصی با ..

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت از مشارکت بیش از 13 
میلیون نفر در پویش ملی سلامت خبر داد.

با بیان اینکه جمعیت هدف پویش ملی سلامت، افراد بالاتر از 18 سال 
است، گفت: در حال حاضر به طور متوسط روزانه حدود یک میلیون 

وزیر آموزش و پرورش گفت: با مجوز رئیس جمهور در سال جدید به خاطر 
کمبود نیروی انسانی مجدد از نیروهای خرید خدمات در آموزش و پرورش 

استفاده کردیم.رضا مراد صحرایی در حاشیه جلسه دولت در 
جمع خبرنگاران هم چنین خبر داد:  7۰ درصد دانش آموزان 

ابتدایی شیر رایگان دریافت می کنند.وی گفت: 12 استان..

طی اطلاعیه ای از سوی سازمان حج و زیارت؛

اولویت های اعزام به عمره مفرده 
اعلام شد

نرخ خرید تضمینی برق
از نیروگاههای بادی 

40 درصد 
افزایش یافت

وزیر ورزش و جوانان: 

مربیان 
ورزشی نباید 

دغدغه ی شغل 
داشته باشند

صفحه  3

تشرف عمره مفرده سال 1۴۰2  و  ثبت نام  نحوه  زیارت درخصوص  و  سازمان حج 
تشرف  و  ثبت نام  نحوه  خصوص  در  زیارت  و  حج  کرد.سازمان  صادر  اطلاعیه ای 
عمره مفرده سال 1۴۰2 اطلاعیه ای صادر کرد. متن پیام سازمان حج و زیارت به شرح 
ذیل است:با استعانت از خداوند متعال و برابر برنامه ریزی های انجام شده، امکان اعزام 
مجدد زایرین عمره به سرزمین وحی فراهم شده است، از این رو مرحله گروه بندی 
جهت ثبت نام از ودیعه گذاران دارای اولویت تشرف در گروه های اعزامی حدفاصل 

1۴۰2/۰۹/28 تا 1۰/ 12/ 1۴۰2  از روز چهارشنبه مورخ 22/ ۰۹/ 1۴۰2  
آغاز خواهد شد.الف( مشمولان ثبت نام:دارندگان کارت های ثبت نامی ..

صفحه 7

صفحه 6

صفحه 2

سخنگوی فضایی وزارت دفاع: 

پرتاب های متعدد ماهواره بر 
»سیمرغ« در آینده

یادداشت
۸ سوال بی پاسخ درمورد دریافت مالیات از 

اینفلوئنسرها
اجرای  جهت  در  اقدامی  اینفلوئنسرها  بر  مالیات  وضع  بخشنامه 
عدالت است اما چالش هایی در این زمینه وجود دارد که اگر به آن 
ها پرداخته نشود به راحتی راه را برای فرار مالیاتی بازگذاشته و 

نتیجتا فایده را از این بخشنامه سلب می کند.
اقدامی تحسین  در  بودجه سال 1۴۰۰ کل کشور  قانون  )ذ(  بند 
برانگیز بر اخذ مالیات از اینفلوئنسرها اشاره دارد، راهی که بسیاری 

از کشورها پیموده اند. این بند مقرر می دارد:
دنبال کننده  هزار  پانصد  از  بیش  دارای  کاربران  درآمدهای   «
رسانه های کاربرمحور از محل تبلیغات، مشمول مالیات بر درآمد 
ماه پس  دو  است، ظرف  مکلف  مالیاتی  امور  بود. سازمان  خواهد 
اخذ  به  مربوط  اجرائی  دستورالعمل  بند،  این  شدن  لازم الاجرا  از 
از  کاربرمحور  رسانه های  حرفه ای  کاربران  درآمدهای  از  مالیات 
محل تبلیغات را تهیه کند و به تأیید وزیر امور اقتصادی و دارایی 
برساند. سازمان امور مالیاتی مکلف است، فهرست مؤدیان مالیاتی 
تارنمای  در  و  کند  تهیه  را  آنها  توسط  شده  ارائه  خوداظهاری  و 
)سایت( سازمان، در منظر عموم قرار دهد.« در 25 مرداد 1۴۰۰ 
پاسخ  بی  را  بسیاری  سوالات  ابلاغ،  ضمن  مذکور  دستورالعمل 

گذاشت که بنظر از چالش های این طرح است.
1- کدام رسانه ها؟ هرچند بند 1 ماده 1 دستورالعمل بر » سایت ها، 
نرم افزارهای برخط، نرم افزارهای تلفن همراه برخط و امثالهم « 
اشاره دارد اما جای این سوال باقی می ماند که دقیقا کدام رسانه ها 
یا  رسان ها  پیام  آیا  مثال  عنوان  به  دستورالعمل اند؟  این  مشمول 
این دستورالعمل هستند  فیلتر هستند هم شامل  سایت هایی که 
 1 ماده   2 بند  در  که  بودنی  عموم«  معرض  »در  شاید  خیر؟  یا 
آمده، کمی از ابهام بند 1 بکاهد، اما همچنان پاسخ به این سوال 
که بسترهای فیلتر شده را می توان مشمول دانست یا خیر محل 

بحث است.
2- معیار درآمد یا تعداد کاربر؟ »بیش از پانصد هزار دنبال کننده« 
زیر  که  کاربری  آیا  می کند:  ایجاد  را  سوال  این  که  است  عبارتی 
پانصد هزار دنبال کننده دارد ولی درآمد بیشتری از سایرین دارد، 
مثبت  پاسخ  تفسیری  هرگونه  با  است؟  معاف  مالیات  پرداخت  از 
خواهد بود، چرا که در تدوین این بند، سخنی از میزان درآمد به 

میان نیامده است.
بستر  در  هرچند  مالیاتی  نظام  در  خوداظهاری  خوداظهاری؟   -3
برای  نیست.  بحث  از  خالی  اما خود  می گیرد  الکترونیکی صورت 
برای خوداظهاری  انگیزه ای  بالایی دارد،  آمد  اینفلوئنسری که در 
وجود ندارد، حتی بر فرض خوداظهاری، اعلام دقیق درآمد خود 
جای تردید است. البته چنانچه اصل صحت بر خوداظهاری مودیان 
مالیاتی جاری است، بر این دستورالعمل هم می توان جاری و ساری 
دستورالعمل  این  چالش های  از  می تواند  حدودی!  که  و  دانست 
ایرادی  نیز خود  قاطع  و  اجرای دقیق  بکاهد. عدم وجود ضمانت 
ماده  تبصره  همچنین  می شود.  افزوده  چالش ها  این  بر  که  است 
عدم  ایراد  به  پاسخ  بدانیم،  برآوردی  خوداظهاری  اگر  هم  را   2
خوداظهاری از سوی کاربر، روشن می شود اما تعیین میزان درآمد 
همچنان مورد ابهام می ماند. قانون مالیات های مستقیم ذیل ماده 
آنجا  از  و  است  کرده  روشن  را  درآمد  مُثبت  مدارک  تکلیف   ۹5
مشمول  مورد  حسب   « دستورالعمل  تصریح  به  کاربران  این  که 
قانون می باشد«،  باب سوم  مالیات موضوع فصول چهارم و پنجم 
تنها راه تعیین درآمد، محدود به این ماده است که در عین حال 
در خصوص اینفلوئنسرها کارساز نیست. چرا که اولا تعرفه تبلیغات 
تابع قانون یا قاعده ای نیست که بتوان از آن طریق نسبت به تعیین 
میزان در آمد اقدام کرد. دوما از مطالعه این بخشنامه، قاعده ای که 
اینفلوئنسرها تعیین و تکلیف کند،  در خصوص ثبت درآمد برای 

بدست نمی آید.
۴- تعیین مالیات با ردیابی تراکنش: ماده 16۹ مکرر قانون مالیات 
به سازمان مالیاتی اجازه دسترسی به اطلاعات مودیان مالیاتی را 
داده که هدف از آن، شفافیت فعالیت های اقتصادی و استقرار نظام 
یکپارچه اطلاعات مالیاتی است و در تامین این هدف، همه نهاد ها 
را موظف به همکاری با سازمان امور مالیاتی کرده است. حال آنکه 

این ماده قابل تسری در خصوص اینفلونسئر ها هم است، اما در 
خصوص استفاده از حساب های بانکی به نام دیگران قانون ساکت 
است و هیچ تدبیری اندیشیده نشده است. هرچند که به صراحت 
قانون، اخذ جریمه نسبت به میزانی که اعلام نشده،  فصل هفتم 
امری است  برد،  به آن پی  اینکه چگونه می توان  اما  مقدور است 

مبهم.
آگهی  بین صاحب   « که  تبلیغاتی  پیام گستر  یا  برنامه  مدیر   -5
فضای  مدیریت  ضمن  و  نموده  برقرار  را  ارتباط  دهنده  انتشار  و 
تبلیغاتی مجازی اقدام به پذیرش، ساخت و انتشار آگهی می نمایند. 
این   3 ماده  مطابق  ماده:   مالیاتی، چند خط  فرار  برای  راهی  «؛ 
بابت فعالیت شغلی که  تبلیغاتی می بایست  بخشنامه، پیام گستر 
های  رسانه  کاربران  و  آگهی  صاحبان  به  مربوط  اطلاعات  دارند، 
نه  که  ماده ای  کنند.  تسلیم  مالیاتی  امور  اداره  به  را   کاربرمحور 
تنها فاقد ضمانت اجراست، که خود راهکاری است برای مدیریت 
حساب مالی فرد اینفلوئنسر، بدین صورت که به راحتی می تواند در 

جهت فرار مالیاتی، کلیه وجوه را به حساب خود واریز کند.
6- فیک بودن فالور ) دنبال کنندگان(: در مقابل ادعای فیک بودن 
دنبال کنندگان یک صفحه مجازی راهکار چیست؟ بررسی میزان 
بازدید یک تبلیغ؟ با کدام الزام؟ بنظر این ایراد غیرقابل پاسخ است. 
مجازی  تعدادی می تواند صفحه  هر  به  فرد  هر  که  عین حال  در 
با  مالیات،  پرداخت  عدم  کاربر جهت  است  ممکن  و  باشد  داشته 
ایجاد دو یا چند صفحه، تعداد دنبال کنندگان را در حد معینی ) 

زیر پانصد هزار نفر( نگه دارد.
است  ممکن  مجازی:  فضای  در  تبلیغاتی  فعالیت های  کاهش   -7
از نتایج این بخشنامه، کاهش فعالیت های تبلیغاتی باشد. هرچند 
از  خود،  صفحات  مدیریت  با  اینفلوئنسر  که  نیست  ذهن  از  دور 
بخشنامه  اثرات  از  یکی  چالش  این  اما  باشد  امان  در  آسیب  این 
مالیات بر اینفلوئنسرهاست که  شاید در بستر زمان، محقق شود. 
افزایش  نیز  تبلیغات  نرخ  بی دلیل  نیست،  از ذهن  همچنین دور 
داشته باشد تا به بهانه دادن مالیات، ضرر اصلی متوجه صاحبان 
کسب و کارهای کوچک شود. البته نفس این طرح و اعمال مالیات 
عدالت  اجرای  نویسنده،  تعبیر  به  تنها  نه  فعالیت هایی  چنین  بر 
است و امری شایسته، که می بایست خیلی زودتر نسبت به تدوین 

طرح هایی با این موضوع پرداخته می شد.
8- عدم وجود ضمانت اجرا: حتی در صورتی که فرد واجد پرداخت 
مالیات باشد، چه الزامی برای وی در نظر گرفته شده؟ در صورت 
بینی  پیش  آن  برای  اجرایی  ضمانت  چه  مالیات  پرداخت  عدم 
شده است؟ بحث وجود ضمانت اجرا، علاوه بر روشن کردن نحوه 
نوعی  امتناع می کنند،  مالیات  پرداخت  از  که  مودیانی  با  برخورد 
جنبه ارعابی و پیشگیرانه نیز دارد، در حالیکه جای خالی آن در 
این بخشنامه و دستورالعمل آن احساس می شود. ماده 1۹2 قانون 
بینی  پیش  را  بخشودگی«  غیرقابل  درصد   3۰ »جریمه  مالیات 
با  اینفلوئنسر، آن هم  مالیاتی یک  فرار  مقابل  اما در  نموده است 
درآمد بسیار بالا، بنظر مثمر ثمر نمی آید.در حقیقت این بخشنامه 
را می توان گامی در جهت اجرای عدالت دانست، چرا که پرداخت 
چه  شده،  بینی  پیش  کشورها  تمام  در  که  است  تکلیفی  مالیات 
بسا مالیات بر اینفلوئنسرها نیز در بسیاری از کشورها انجام شده 
است. اما وجود چالش هایی که ذکر شد، به راحتی راه را بر فرار 
مالیاتی میسر کرده و نتیجتا فایده را از این بخشنامه سلب می کند. 
از آنجا بخش عمده صفحات مجازی در اختیار کشور ما نیستند، 
راهکار برخورد قانونی نیز وجود ندارد. به عنوان مثال، امکان الزام 
به پرداخت مالیات برای کاربری که در پیام رسان داخلی مشغول 
پیام  در  که  است  کاربری  از  راحت تر  مراتب  به  است  فعالیت  به 
رسان های خارجی فعال است. در صورت استفاده از پیام رسان های 
را  کاربری  حساب  سازی  مسدود  اجرای  ضمانت  می توان  داخلی 
از عدم  بازدارنده مهمی در جلوگیری  اعمال نمود که خود عامل 
تدوین  از  قبل  تطبیقی  بررسی های  بنظر  است.  مالیات  پرداخت 
طرح و ابلاغ بخشنامه و دستورالعمل تا حد زیادی از چالش های 
میسر  سریعتر  و  بهتر  هرچه  اجرای  برای  را  زمینه  و  کاسته  آن 
می ساخت. قطعا استفاده از تجربیات کشورهای دیگر در این زمینه 
نتیجه،  در  و  می شد  واقع  موثر  کاستی ها  رساندن  حداقل  به  در 
سازمان امور مالیاتی بجای مواجهه با چالش های قابل پیش بینی، 
خود را برای چالش های ناشناخته آماده می کرد./فرشید قدیم خانی

سرمقاله
چگونه استرس شغلی خود را کاهش دهیم؟

قرار  این رسانه  اختیار  استرس شغلی در  درخصوص کاهش 
داده است، استرس شغلی از رایج ترین انواع استرس به معنی 
استرسی است که از طریق کار کردن به انسان وارد می شود. 
میزان کنترلی که فرد شاغل بر مسائل کاری خود دارد، می تواند 
روی استرس شغلی نیز تأثیر بسزایی ایجاد کند؛ البته نوع کار 
توانایی  اما  تأثیر مستقیم دارد،  نیز در شدت استرس شغلی 
مدیریت کردن استرس بزرگ ترین ابزار برای مقابله با این نوع 

نگرانی ها است.
استرس موتور محرک

استرس شغلی یا کاری در حد تعادل می تواند مانند یک موتور 
محرکه عمل کند و فرد را برای حرکت به طرف هدف و موفقیت 
سوق دهد؛ اما در صورتی که استرس شغلی افزایش و از حد 

طبیعی خود خارج شود، باید به فکر چاره باشیم.
دلایل بروز استرس شغلی

ازجمله دلایل و عواملی که باعث بروز استرس شغلی می شوند 
عبارت است از:

سازماندهی ضعیف کاری
طراحی ضعیف کاری

مدیریت ضعیف
رضایت نداشتن از شرایط کاری

استرس محیطی
مشکلات شخصی و خصوصی-فشار

عملکرد
ناراضی بودن از شغل

داشتن مسئولیت های بسیار زیاد
ساعات کاری زیاد

کار در شرایط خطرناک
اطمینان نداشتن

در مورد پیشرفت، اخراج شدن و مشاجره با همکاران
راهکارهای کاهش استرس شغلی

برای کاهش و از بین بردن استرس شغلی، می توان از فعالیت هایی 
نظیر افزایش توان کاری و مهارت، مدیریت زمان، مقایسه خود 
با شخص خود، ارتباط با اشخاص خوش بین، آموختن هنر نه 
با  وظایف  کاری، هماهنگی  برنامه ریزی  نه شنیدن،  و  گفتن 
اهداف و حذف عوامل استرس زا و تغییر یا قبول کردن آن ها 

استفاده کرد.
مدیریت استرس شغلی

استرس یک واقعیت انکارناپذیر در زندگی است و گریز از آن، 
که  است  راکد  و  استرس ساکن  بدون  زندگی  نیست.  میسر 
در ادامه تنبلی را به وجود می آورد؛ اما از سوی دیگر افزایش 
استرس نظم و سیستم تعادل بدن را به هم می ریزد و کارایی 
استرس  مدیریت  بنابراین  می سازد.  اختلال  دچار  را  مطلوب 
با  مقابله  برای  مناسبی  راهکار  می تواند  شغل  در  به خصوص 
پیامدهای ناخوشایند استرس محسوب شود که اکنون مورد 
توجه صاحب نظران بوده و کنفرانس ها و سمینارهای متعددی 

را در جهان به خود اختصاص داده است./ یوسف عباسی
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مونس  حسینی  نیایش:  مجتبی  سید 
با بیان اینکه پرتابگر سیمرغ در آینده 
نزدیک تثبیت خواهد شد و پرتابهای 
متعدد خواهد داشت، گفت: ماهواره بر 
»سریر« قدم اول برای رسیدن به مدار 
شده  تمام  سریر  طراحی  و  است  ژئو 
آن  زیرسامانه های  ساخت  مراحل  و 
حسینی  است.سیداحمد  شده  شروع 
دفاع  وزارت  فضایی  سخنگوی  مونس 
و پشتیبانی نیروهای مسلح در برنامه 
موفق  پرتاب  درباره  ایران  بخیر  صبح 
کپسول زیستی کاووس طی سخنانی 
دستگاه های  و  نهادها  داشت:  اظهار 
متعددی در حوزه فناوری فضایی فعال 
فضایی  عالی  شورای  ذیل  که  هستند 
فعالیت می کنند.وی افزود: وزارت دفاع 
یکی از نهادهایی است که نقش اساسی 
و پر اثری در حوزه فضایی دارد و تمامی 
در  فضایی  فناوری  چرخه  بخش های 
در  است.  گرفته  شکل  دفاع  وزارت 
پیشرفت های خوبی  گذشته  سال   15
حاصل شده و وزارت دفاع در تعامل با 
سازمان فضایی و شورای عالی فضایی 

در حال ایفا کردن نقش خود است.
درباره  دفاع  وزارت  فضایی  سخنگوی 

گفت:   توسعه  درحال  پرتابگر های 
فضایی،  در چرخه  عنصر  کلیدی ترین 
تنها  پرتابگر  حوزه  در  است.  پرتابگر 
فناوری  این  و  هستند  فعال  کشور   9
پرتابگر  حوزه  دارند.  اختیار  در  را 
و  دارد  زیادی  بسیار  پیچیدگی های 
عمده رشته های مهندسی و دانشگاهی 
نقش  ایفای  پرتابگر  یک  ساخت  در 
هدایت  موتور،   حوزه  های  می کنند. 
کنترل، سازه، سوخت و سایر فناوری ها 
به صورت بومی توسعه داده شده است و 
در حوزه فضایی سختگیری های زیادی 

در این حوزه ها می شود.
پرتابگر  داد:  ادامه  مونس  حسینی 
سیمرغ در آینده نزدیک تثبیت خواهد 
داشت.  خواهد  متعدد  پرتابهای  و  شد 
اما پرتابگر سلمان برای یک ماموریت 
ما  متخصصین  و  شد  طراحی  خاص 
کاری  توانستند  کوتاه  زمانی  بازه  در 
کنند تا در اولین پرتاب ماموریت خود 
را به درستی انجام دهد. آنچه سازمان 
که  است  این  خواسته  ما  از  فضایی 
را  تن   1.5 وزن  ماباید  بعدی  پرتابگر 
داشت :  اظهار  ببرد.وی  فضا  به  با خود 
زیرمداری  پرتاب  یک  سلمان  پرتاب 

بود و شیءای را در مدار قرار نداد. در 
به  را  محموله  یک  باید  ما  پرتاب  این 
خارج از جو می بردیم تا داده های لازم 
ثبت شود و بعد محموله بازیابی شود. 
خواهد  مداری  ما  بعدی  پرتابهای  اما 
بود و ما باید به سرعت 3600 متر بر 
ثانیه برسیم تا ماهواره را در مدار قرار 
و  سفیر  ماهواره بر  لئو  مدار  در  دهیم. 
قاصد ماهواره های زیر 50 کیلوگرم را 
در مدار قرار داده اند. در حوزه پرتابگر 
مهم  مداری  ارتفاع  و  ماهواره بر  وزن 
است. ماهواره بر سیمرغ می تواند 250 
کیلو را در 500 کیلومتری و ذوالجناح 
 500 مدار  در  را  کیلو   200 می تواند 
کیلومتری قرار دهد.سخنگوی فضایی 
ماهواره بر  کرد:  عنوان  دفاع  وزارت 
»سریر« قدم اول برای رسیدن به مدار 
ژئو است. سریر بر مبنای سیمرغ توسعه 
کیلو   1500 می تواند  و  می شود  داده 
کیلومتری   200 مدار  در  را  محموله 
قرار دهد. با استفاده از بلوک های انتقال 
کشور  در  توسعه  حال  در  که  مداری 
است می توانیم از مدار لئو به ژئو برویم 
را  کیلویی   100 ماهواره  می توانیم  و 
به مدار ژئو ببریم. طراحی سریر تمام 

شده و مراحل ساخت زیرسامانه های آن 
شروع شده است.وی درباره شورای عالی 
فضایی گفت:  نهادهای متنوعی در حوزه 
فضایی فعال هستند و نیاز به انسجام و 
یک سیاست گذاری منسجم دارند که 
مطابق طرح ریزی که در قوانین کشور 
وجود دارد شورای عالی فضای متولی 
این شورا در  است.  راهبری کلان  این 
دولت سیزدهم دو جلسه داشته است 
و مصوبات خوبی داشته است و برنامه 
تزریق  با  دهه ساله ای که مصوب شد 
منابعی که پیش بینی شده می توانیم در 
آینده نزدیک شاهد اتفاقات خیلی خوب 
کرد:   تصریح  مونس  باشیم.حسینی 
در کنار پرتابگر، پایگاه های پرتاب هم 
بسیار مهم است که تنها 7 کشور دارای 
این فناوری هستند. پایگاه امام خمینی 
که  داده ایم  توسعه  دفاع  وزارت  در  را 
ماهواره برهای سفیر، سیمرغ، ذوالجناح 
پایگاه  شدند.  پرتاب  آن  از  سلمان  و 
بعدی در چابهار است و ویژگی آن این 
است که در کنار اقیانوس هند است و 
می تواینم در این منطقه بدون نگرانی 
از سقوط پرتابگر و خطرات ناشی از آن 

پرتاب داشته باشیم.

سخنگوی فضایی وزارت دفاع: 

پرتاب های متعدد ماهواره بر »سیمرغ« در آینده

رحمان شجاعی: وزیر دفاع و پشتیبانی 
این  اقدامات  از  مسلح  نیروهای 
وزارتخانه برای ساخت هلیکوپتر بومی 
در  آشتیانی  داد.امیر محمدرضا  خبر 
حاشیه جلسه  هیئت دولت در جمع 
هلیکوپتر  ساخت  درباره  خبرنگاران 
انجام  مشغول  ما  کرد:  اظهار  بومی، 

اقداماتی در این زمینه هستیم.

وی درباره جایگزینی سلاح »مصاف« 
اظهار  مسلح،  نیروهای  در  »ژ 3«  با 
پیشرفته  سلاح  یک  مصاف  کرد: 
ساخت وزارت دفاع است که رفته رفته 
مجموعه هایی را با آن تجهیز می کنیم.

وزیر دفاع با اشاره به انجام مراحل تست 
جت آموزشی پیشرفته یاسین، گفت: 
پیشرفته ترین  از  یکی  محصول  این 

جت های آموزشی است که خلاء روند 
آموزشی ما را جبران می کند.

از  اخبار  آخرین  درباره  آشتیانی 
کرد:  اظهار  صوت،  مافوق  موشک 
دفاع  وزارت  در  که  کارهایی  تمام 
دنبال می شود در مسیری است که یا 
سامانه ها را ارتقا بخشد، یا تلفیقی کار 
کند یا سامانه های جدیدی را تعریف و 

تولید کند. در همه زمینه ها کارهای 
بزرگی درحال انجام است و ما به دلیل 
را  موارد  این  مرور  به  محدودیت ها 

رونمایی و اعلام می کنیم.
وی یادآور شد: در تجهیز پهپاد کرار 
و سامانه مجید شاهد اقدامی تلفیقی 
بودیم و نمونه های دیگری هم از آن 

در ایام اخیر انجام شده است.

امیر آشتیانی در حاشیه هیئت دولت

وزارت دفاع ساخت هلیکوپتر بومی را آغاز کرده است

زارع پور در حاشیه هیئت دولت
تا پایان سال ۸ میلیون خانوار تحت 

پوشش فیبرنوری قرار می گیرند
پریا حاجیان: وزیر ارتباطات گفت: نزدیک به ۴ میلیون 
۸00 هزار خانوار تحت پوشش فیبرنوری قرار گرفتند که 
تا پایان این ماه به 5 میلیون خانوار و تا پایان سال به 
۸ میلیون خانوار تحت پوشش فیبرنوری خواهد رسید.

عیسی زارع پور در حاشیه جلسه  هیئت دولت در جمع 
خبرنگاران با بیان اینکه در دولت سیزدهم 5 هزار و 600 
روستای جدید به اینترنت دسترسی پیدا کردند، اظهار 
کرد: شاید بتوان گفت این میزان معادل چهار سال پیش 
از آن است و تا پایان سال هم تمام روستاهای بالای 20 
خانوار به شبکه متصل می کنیم.وی یادآور شد: درباره 
فروش فیبر نوری در منازل و کسب وکارها که مهمترین 
پروژه ما در حوزه ارتباطات است، کار با قوت جلو می رود. 
در بیش از 100 شهر کار تمام شده و نزدیک به ۴ میلیون 
و ۸00 هزار خانوار تحت پوشش قرار گرفتند و تا پایان 
این ماه به 5 میلیون خانوار می رسند و تا پایان سال هم 
خواهیم  فیبرنوری  پوشش  تحت  خانوار  میلیون   ۸ به 
رسید.وزیر ارتباطات تاکید کرد: سرعتی که با این فناوری 
می توانیم تقدیم مردم کنیم چندصد مگابایت بر ثانیه 
است. در سفر گذشته رئیس جمهوری به استان البرز این 
طرح در شهرستان چهارباغ افتتاح شد و  سرعت های 
900 تا 950 مگابیت بر ثانیه در این طرح در اختیار مردم 
قرار گرفت.زارع پور ادامه داد: ما در تلاشیم تا پایان دولت 
فراهم  برای همه مردم در سراسر کشور  را  امکان  این 
کنیم.وی با اشاره به تست های زیرمداری کپسول زیستی 
در ایران، گفت: با این اقدام، زیست در فضا بعد از 11 سال 
در ایران احیا شد. آخرین پرتاب در این زمینه سال 1391 
انجام شده بود. این مسیر را پرشتاب ادامه خواهیم داد.

وزیر ارتباطات در پاسخ به پرسشی درباره وضعیت صدور 
پروانه های کسب وکار در این وزارتخانه از طریق پنجره 
ملی خدمات هوشمند، اظهار کرد: تکلیف دیگری هم در 
این زمینه وجود دارد که کل دستگاه ها باید تمام خدمات 
خود را از طریق پنجره ملی خدمات هوشمند ارائه کنند. 
حدود 70 درصد خدمات دولت اکنون از این درگاه ارائه 
می شود و امیدوارم تا آخر سال شاهد ارائه 100 درصدی 
وزارت  در  افزود:  باشیم.زارع پور  بخش  این  در  خدمات 
ارتباطات اکنون بیش از 90 درصد خدمات خود را از 
طریق پنجره ملی خدمات دولت هوشمند ارائه می کنیم 

و موارد باقیمانده را در روزهای آتی تکمیل می کنیم.

صحرایی خبر داد: 
استفاده مجدد از نیروهای 

خرید خدمت
رئیس جمهور  با مجوز  پرورش گفت:  و  آموزش  وزیر 
در سال جدید به خاطر کمبود نیروی انسانی مجدد از 
نیروهای خرید خدمات در آموزش و پرورش استفاده 
کردیم.رضا مراد صحرایی در حاشیه جلسه دولت در 
جمع خبرنگاران هم چنین خبر داد:  70 درصد دانش 
آموزان ابتدایی شیر رایگان دریافت می کنند.وی گفت: 
12 استان پوشش 100 درصدی دارند، 7 استان تا 70 
این هفته  استان  قرارداد ۸  درصد پوشش می دهند، 
نهایی می شود و هیچ کدام از شرکت های لبنی به ۴ 
استان شیر ندادند.وی خاطرنشان کرد: اسامی شرکت 
های لبنی که کوتاهی کردند به وزیر جهادکشاورزی 

معرفی خواهند شد.

مشارکت  کرد:  تصریح  جمهور  رئیس 
در انتخابات یکی از جلوه های مشارکت 
اجتماعی است، اما لازم است همه وجوه 
راستای  در  مشارکت  این  جلوه های  و 
شرکت  و  حضور  و  امور  مردمی سازی 
مردم در شئون اجتماعی مختلف مورد 

توجه باشد.
در جلسه هیئت  رئیسی  ابراهیم  سید 
دولت با تاکید بر اهتمام همه مسئولان 
افزود:  اجتماعی  مشارکت  افزایش  به 
مشارکت در انتخابات یکی از جلوه های 
مشارکت اجتماعی است، اما لازم است 
مشارکت  این  جلوه های  و  وجوه  همه 
در راستای مردمی سازی امور و حضور 
اجتماعی  شئون  در  مردم  شرکت  و 

مختلف مورد توجه باشد.
به  اشاره  با  همچنین  جمهور  رئیس 
و  غیرعامل  پدافند  مسئله  اهمیت 
ضرورت توجه همه مسئولان به رعایت 
اتقان در تصمیم گیری ها و اقدامات، بر 
با  دستگاه ها  کامل  همکاری  ضرورت 

سازمان پدافند غیرعامل تاکید کرد.
در ادامه جلسه امروز رئیس کل بانک 
انجام  به هدف گذاری  اشاره  با  مرکزی 
به  نقدینگی  رشد  کاهش  برای  شده 
زمان  1۴02را  سال  پایان  درصد،   25
تحقق این هدف اعلام و اظهار کرد: نرخ 
رشد پایه پولی نیز که در ابتدای سال 
۴5 درصد بود، در حال حاضر به 3۸.5 
درصد رسیده و با تدابیر اتخاذ شده و 
اقدامات در حال انجام تا پایان سال به 

زیر 30 درصد خواهد رسید.
فرزین همچنین با اشاره به برخی مطالب 
منتشره مبنی بر منفی شدن تراز تجاری 
کشور گفت: صادرات برق، نفت و برخی 
کالاهای دیگر که صادرات آنها از مبادی 
گزارش  در  نمی گیرد  صورت  گمرکی 
لذا  و  نمی شود  لحاظ  کشور  گمرک 
گزارش منتشره از سوی گمرک ملاک 
تراز تجاری  نیست؛  تراز تجاری کشور 
کشور در 6 ماهه ابتدایی سال مثبت 11 
میلیارد دلار بوده و حتی حساب جاری 

نیز 6.۴ درصد مثبت است.
با  نیز  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر 
ارائه گزارشی از حوزه فعالیت خود، به 

حوزه  در  وزارتخانه  این  موفقیت های 
شدن  شکسته  از  و  اشاره  سینمایی 
رکوردهای مختلف در این زمینه خبر 
تماشاگران  آمار  بالاترین  گفت:  و  داد 
 26 گذشته  سال های  در  سینما 
میلیون نفر بوده که با آمار و روال فعلی 
تماشاگران  تعداد  می شود  پیش بینی 
 33 عدد  از   1۴02 سال  در  سینما 
میلیون نفر فراتر رفته و رقم فروش در 
سینمای کشور به هزار میلیارد تومان 
کانون   1300 فعالیت  آغاز  شود.  بالغ 
فرهنگی-هنری بانوان در مساجد سراسر 
کشور نیز از جمله خبرهای وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در جلسه دیروز هیئت 

دولت بود.
اسماعیلی همچنین با بیان اینکه وزارت 
دنبال  به  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ 
مقابله  برای  فرهنگی  هژمونی  ایجاد 
سوءفرهنگی  جریانات  و  تهاجمات  با 
است، از مسئولان دولتی خواست با ارائه 
عملکرد و دستاوردهای دولت مردمی، 

در تحقق این هدف مهم سهیم باشند.
در این جلسه همچنین حجت الاسلام 
تقدیری رئیس ستاد ملی  والمسلمین 
روایت پیشرفت نیز گزارشی از برگزاری 

این اردوها ارائه کرد.
رئیس جمهور ضمن تشکر از گزارش های 
ارائه شده در جلسه، بر ضرورت روایت و 
هنرمندانه  و  به هنگام  دقیق،  تبیین 
گرفته  صورت  اقدامات  و  پیشرفت ها 
و  کرد  تاکید  مختلف  دستگاه های  در 
گفت: مسئول اصلی روایت پیشرفت ها 
و  وزرا  خود  اول  وهله  در  اقدامات  و 
مسئولان دستگاه های اجرایی هستند.

رئیسی همچنین در ابتدای جلسه امروز 
با تسلیت ایام شهادت حضرت فاطمه 
زهرا )س(، مبانی جامعه سازی قرآنی و 
تلاش برای تعالی و نجات انسان را در 
مرام و سیره حضرت فاطمه اطهر )س( 
بسیار برجسته دانست و افزود: از خداوند 
متعال می خواهیم به برکت نام و وجود 
حضرت زهرا برکات خود را بر ما و امت 
اسلامی نازل فرموده و پیروزی قطعی 
و فوری را نصیب مردم مظلوم و مقتدر 

غزه نماید.

در جلسه هیئت دولت مطرح شد

گزارش رئیس بانک مرکزی از تداوم کاهش 
رشد نقدینگی و پایه پولی

قالیباف: 
راهکار بهینه سازی مصرف سوخت، 

افزایش قیمت سوخت نیست
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بهینه سازی 
در مصرف مسیر رسیدن به بهره وری است و حمل و 
نقل نیازمند تحول از طریق هوشمندسازی است، گفت: 
قیمت  افزایش  سوخت،  مصرف  بهینه سازی  راهکار 
سوخت نیست.محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
توسعه  و  حمل ونقل  همایش  نخستین  در  اسلامی 
اقتصادی که به منظور بررسی چالش ها و فرصت های این 
حوزه، در مرکز همایش های بین المللی ارم برگزار شد، با 
بیان اینکه مدت ها است که در محافل دولتی، خصوصی و 
نهادهای عمومی غیردولتی جمع می شویم اما بعد از ارائه 
پیشنهادات در سخنرانی ها، مسائل مطرح شده را فراموش 
می کنیم، گفت: ما باید در سه قوه این پیشنهادات را 
دنبال کرده، بر اساس آن پیش برویم و عملیاتی کنیم؛ 
البته معتقدم که ما ۴ قوه داریم که یک قوه آن بروکراسی 
بر اساس آن حرکت  است که متأسفانه سه قوه دیگر 
در  روزها  این  کرد:  تصریح  ادامه  در  می کنند.قالیباف 
هر جلسه ای که حضور پیدا می کنم، موضوعاتی مطرح 
مسائل  و  مشکلات  این  نیز  قبل  که 30سال  می شود 
مطرح بود و همچنان نیز ادامه دارد و همان پیشنهادات 
نیز مجدداً مطرح می شود که برخی از آنها علیرغم اینکه 
به قانون، آیین نامه و دستورالعمل تبدیل شده، مشکلات 
را حل نکرده و مشخص نیست کدام بخش اعم از دولتی 
موضوعات،  این  باشد.  آن  پاسخگوی  باید  خصوصی  و 
مدیریتی و ملی بوده و با آبرو، حیثیت، جان و مال مردم، 
امنیت و افتخار ملی ما گره خورده که نباید نسبت به 
آن بی توجه باشیم.رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه بیش از چندین بار موضوعات و مشکلات امروز 
همچنان  اما  کرده ایم  مطرح  را  نقل  و  در حوزه حمل 
هیچکدام از این مسائل برطرف نشده است، گفت: در 
وهله اول قطعاً شخص من، مقصر هستم اما باید توجه 
داشت که در این بین قطعاً بخش خصوصی نیز مقصر 
است و هر دو بخش دولتی و خصوصی باید به سمتی 
برود که به فهم مشترک در این خصوص برسد.وی در 
ادامه با بیان اینکه بسیاری از مشکلات مطرح شده در 
حوزه حمل ونقل را در احکام لایحه برنامه هفتم آورده ایم 
اما مشخص نیست چه مقدار از آن اجرایی شود، یادآور 
شد: قانون هوای پاک را در زمانی که در نیروی انتظامی 
فعالیت می کردم به دولت وقت ارائه کردم در حالی که 
به این موضوع به تنهایی به ناجا ارتباطی نداشت. ما آن 
زمان روی مسائل متمرکز شدیم تا حل شود اما مسائل 
همچنان باقی ماند. در دولت بعد از آن هم که شهردار 
بودم و موضوع را پیگیری کردم اما همچنان این مشکلات 
ادامه پیدا کرد.قالیباف در ادامه با تأکید بر اینکه اگر کاری 
روی زمین مانده به دلیل این است که اراده یا فهم آن 
استهلاک  امروز  گفت:  نمی شود،  حل  که  ندارد  وجود 
ما بیشتر از سرمایه گذاری است؛ درآمدهای کشور روز 
تحریم های  تحت  آن  کنار  در  و  کمتر می شود  روز  به 
ظالمانه هم قرار داریم که بخش دولتی و خصوصی به 
آن واقف است اما باز هم سالیانه چندین هزار میلیارد 
دلار ارز از کشور خارج می شود از این رو اشکال کار یا 
در دولت به معنای عام و یا در بخش خصوصی است 
و عامل سومی وجود ندارد.رئیس مجلس با بیان اینکه 
امروز نیازمند رسیدن به فهم مشترک برای حل مسائل 
هستیم چرا که سرمایه های لازم در کشور وجود دارد، 
گفت: امروز باید بر اساس سیاست های ابلاغی به رشد 
اقتصادی ۸ درصد رسیده و تورم را تک رقمی کنیم. در 
جریان بررسی لایحه برنامه هفتم این موضوع را به دولت 
و شورای نگهبان گفته ام که رشد ۸ درصدی قطعاً سقف 
سرمایه گذاری دارد که باید نسبت به آن برآورد داشت 
تا به مباحث پوچ گرفتار نشویم و تازه بخواهیم موضوع 
اصل 75 آن را تعیین کنیم و این موضوع باید از قبل 
مشخص باشد.وی افزود: در حوزه حمل  و نقل سوخت با 
مبلغ بسیار اندک توزیع می شود چنانچه گازوئیل لیتری 
300 تومان است اما باز هم هزینه تمام شده حمل  و 
نقل ما بسیار بالا است. نوشتن بهره وری 2.۸ برایمان 
بسیار سخت شده است. روزانه 3.5 میلیون بشکه نفت 
در کشور هدر می دهیم که اگر بشکه ای ۸5 دلار محاسبه 
کنیم، سالیانه بالای 100 میلیارد دلار می شود. چرا باید 
کیک اقتصاد خود را در شرایطی که تحت تحریم های 
ظالمانه آمریکا قرار داریم، کوچک کنیم و چرا خودمان 
هم به خودمان ظلم کنیم. ثابت نگاه داشتن قیمت ها 
قطعاً اشکال ما است اما راه بهینه سازی مصرف سوخت 
نیز افزایش قیمت آن نیست بلکه راه های دیگری هم 
وجود دارد. وقتی سرمایه در حال از بین رفتن است باید 
از سوی دولت، بخش خصوصی و مردم بهینه شود و اگر 
همه با هم از آن منفعت ببریم این 100 میلیارد دلار 
تبدیل به سرمایه ملی ما خواهد شد.قالیباف در این بخش 
از سخنان خود با تأکید بر اینکه بخش خصوصی باید از 
طریق بهینه سازی در مصرف به بهره وری برسد، گفت: 
زمانی که دولت امکان خرید دستگاهی برای بهینه سازی 
را ندارد بخش خصوصی حاضر است وقتی توان آن را 
دارد، این کار را انجام دهد به خصوص که ببیند این کار 
هم برای خودش و هم برای کشور منفعت دارد. مردم 
نیز در حوزه تجارت خُرد اگر ببینند زمانی که در منزل 
نشسته اند و مصرفشان نسبت به سال گذشته در همان 
این منفعت شریک خواهند  روز کاهش پیدا کرده در 
شد قطعاً به سمت مصرف بهینه می روند لذا نباید به 
سمت گران کردن رفت بلکه باید مصرف را بهینه کرد 
قابل اجرا است.رئیس  که هیچ سختی نداشته و قطعاً 
قوه مقننه با بیان اینکه متأسفانه امروز در حال از دست 
انسانی و مادی خود هستیم، گفت:  دادن سرمایه های 
باشم  پاسخگو  باید  بلکه  باشم  منتقد  نباید  من  امروز 
اما ببینید در حوزه ماشین های اسقاطی می گوییم این 
ماشین ها در تردد نیستند و اگر بودند جریمه می دهیم 
اما آیا واقعاً ماشین اسقاطی نداریم؟ هنوز در حوزه حمل 
و نقل، کامیون های دهه 70 میلادی و سال 2000 در 
شهر تهران رفت و آمد می کند از این رو در این حوزه 
نیازمند تحول و هوشمندسازی هستیم.وی در ادامه با 
بیان اینکه بخش اعظمی از کامیون ها خودراننده هستند، 
گفت: با این دلیل نباید خود را درگیر این موضوع کنیم 
که آنها را چگونه در قالب شرکت قرار دهیم و به مسیر 
سال های قبل خود بازگردیم که امروز عصر تکنولوژی 
هیچ همخوانی با آن ندارد. ما می توانیم با سکوهایی که 
درست می کنیم رانت را جمع کرده، اختیارات را افزایش 
دهیم و فرصت ها را به صورت مساوی در اختیار بخش 
خصوصی قرار دهیم و صرفاً به دنبال تقویت اقتصاد بخش 

دولتی نباشیم.

رییس ستاد انتخابات کشور
هرگونه دخالت در امر انتخابات
 خط قرمز وزارت کشور است

سیده فاطمه میری: رییس ستاد انتخابات کشور خطاب 
امانت دار مردم هستیم و در  به فرمانداران گفت: ما 
کنیم؛  عمل  باید  کامل  بی طرفی  با  انتخابات  اجرای 
هرگونه دخالت در امر اجرای انتخابات خط قرمز وزارت 
آموزش  در  شاهچراغی  تقی  محمد  است.سید  کشور 
چهارمین گروه از فرمانداران و دبیران و روسای کمیته 
های آموزش و پژوهش و فناوری اطلاعات ستادهای 
انتخابات را  امر  انتخابات استان ها هرگونه دخالت در 
خط قرمز وزارت کشور عنوان کرد و گفت: وزارت کشور 
مجری انتخابات است و فرمانداران باید توجه ویژه ای به 
این موضوع داشته باشند.وی با تاکید براین که »کسی 
اجازه دخالت در امر انتخابات را ندارد«، افزود: در قانون 
جدید تاکید شده که شعب باید یک روز قبل از شروع 
اخذ رای مورد بازدید قرار بگیرند و مسوولان از جمله 
در شعب  انتخابات  برگزاری خوب  از  باید  فرمانداران 
اطمینان لازم و کامل را حاصل کنند.وی هم چنین با 
تاکید براین که »وقت مردم نباید در صف های طولانی 
بررسی های  اظهارداشت:  برود«،  رای هدر  اخذ  برای 
گذشته نشان می دهد یک تمرکز مناسب برای استقرار 
شعب وجود نداشته است، به   عنوان مثال شهرک های 
صنعتی و  مراکز پر جمعیت  مورد توجه قرار خواهد 
از مردم در دستور  امر اخذ رای  گرفت و تسهیل در 
با اشاره به  انتخابات کشور  کار قرار دارد.رئیس ستاد 
تغییر  نقاط کشور  برخی  در  »مرکز جمعیتی  این که 
پیدا کرده اند«، افزود: تامین منابع انسانی، نرم افزاری 
و سخت افزاری برای تسهیل در امر اجرای انتخابات از 
وظایف فرمانداران و بخشداران در سراسر کشور است 
.آشنایی با قوانین و مقررات و امور اجرایی انتخابات ، 
آشنایی با فرآیندهای انتخابات الکترونیکی ، آشنای با 
امور امنیتی ، آشنایی با امور اطلاع رسانی انتخابات ، 
نقش فرمانداران در تقویت و افزایش مشارکت و جنگ 
شناختی و کارکردهای آن در فضای رسانه و انتخابات 
روزه  دو  آموزشی  دوره  این  در  مطرح  موضوعات  از 
هست.انتخابات  فرمانداران  از  گروه  چهارمین  برای 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی برای انتخاب 
ششمین  و  چهارساله  دوره  یک  برای  نماینده   290
انتخاب  برای  انتخابات مجلس خبرگان رهبری  دوره 
۸۸ عضو این مجلس برای یک دوره هشت ساله روز 
جمعه 11 اسفند ماه 1۴02 در سراسر کشور برگزار می 
شود.مرکز مطالعات راهبردی و آموزش وزارت کشور با 
هدف توانمند سازی و رسیدن به عملکرد مناسب از 
ابتدای سال جاری تاکنون بالغ بر 120 هزار نفر ساعت 
برای کارکنان ستادی و بیش از 70 هزار نفر ساعت 
برای کارکنان استانی دوره آموزشی از جمله با موضوع 
انتخابات برگزار کرده که پنج دوره آموزشی ویژه برای 
فرمانداران اختصاص یافته است .آموزش سومین گروه 
از فرمانداران روزهای 15 و 16 آذر ماه جاری برگزار شد.

با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
آقای  دولت  فسادستیزی  اینکه  بیان 
قبل  دولت  با  مقایسه  قابل  رئیسی 
نیست گفت: ما رئیس دولت سیزدهم 
و مدیران ارشد آن را افراد پاکدست و 
فسادستیز می دانیم و به همین خاطر 
با فساد بیشتر  توقعمان برای برخورد 

است.
سید غنی نظری با اشاره به مصاحبه 
منتشر شده از وی در باره فساد صورت 
گفت:  دبش  چای  ماجرای  در  گرفته 
مصاحبه من در این باره درست تنظیم 
و پیاده نشده و در نتیجه منظور من 

درست به مخاطب منتقل نشده است.
دولت  ارشد  مدیران  و  جمهور  رئیس 
افرادی فساد ستیز، پاکدست هستند/ 

منشا فساد دبش در دولت قبل بود
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار 
داشت: در باره فساد صورت گرفته در 
دبش  چای  به  ارز  تخصیص  ماجرای 
منشا این فساد در دولت قبل بوده و در 
دولت آقای رئیسی کشف شده است. 

شخص رئیس جمهور و مدیران ارشد 
دولت افرادی فسادستیز و پاکدست و 
حامی محرومان هستند و اگر صحبتی 
با  باره بحث فساد و مبارزه  را هم در 
فساد توسط دولت مطرح می کنیم به 
خاطر این است که با توجه به پاکدستی 
و فسادستیزی دولت سیزدهم توقعمان 

از این دولت بیشتر است.
نظری خاطرنشان کرد: در دولت قبل 
هیچ  که  دبش  چای  به  مربوط  فساد 
مفاسد بزرگتر هم اتفاق می افتاد بعد 
هم به جای کشف و جلوگیری از فساد 
کی  بود؟  )کی  گفتند  می  مسئولان 
بود؟ من نبودم( اما در دولت سیزدهم 
فساد  از  جلوگیری  و  کشف  شاهد 
هستیم آن هم مفاسدی که منشا همه 
بوده و  آنها در دولت و دولتهای قبل 
اگر در همان زمان وقوع این مفاسد با 
آنها برخورد می شد امروز شاهد بروز 

مشکلات فراوان نبودیم.
با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
بیان اینکه باید از دولت انتظار کشف 

نه  باشیم  از فساد داشته  و جلوگیری 
عاملان  با  قضایی  برخورد  و  بازداشت 
را  نکته  این  باید  داشت:  اظهار  فساد، 
در کشف و جلوگیری از فساد مد نظر 
جلوگیری  و  کشف  که  باشیم  داشته 
و  بازداشت  اما  با دولت است  از فساد 
کاری  حوزه  در  قضایی  برخوردهای 
دولت نیست و نهادهای نظارتی و قوه 
قضائیه باید به مسائل ورود جدی داشته 
باشند و در این خصوص نباید منتظر 

گزارش از دولت بمانند.
باید  رئیسی  آقای  دولت  افزود:  وی 
فساد  از  جلوگیری  و  کشف  درباره 
شود  می  انجام  دولت  این  توسط  که 
مردم  و  کند  بیشتری  ای  رسانه  کار 
راستا  این  در  اقداماتش  جریان  در  را 
قرار دهد.مسئولان اجرایی نمایندگان 
دارند/شخص  نمی  نگه  در  پشت  را 
بانک مرکزی به مشکلات  رئیس کل 

سرمایه گذران رسیدگی می کند
نظری خاطرنشان کرد: مقامات دولت 
ساده  و  پاکدست  افرادی  سیزدهم 

زیست هستند و دغدغه آنها پیگیری 
و رفع مشکلات مردم است، در دولت 
قبل افتخار یک مقام اجرایی این بود 
ساعت  چند  را  مجلس  نماینده  که 
پشت در دفتر خود منتظر بگذارد اما 
در این دولت بنده خود برای پیگیری 
مشکلات مردم چند بار با معاون اول 
رئیس جمهور دیدار داشته ام، در دولت 
قبل اگر بنده خود فرد سرمایه گذاری 
را برای پیگیری کارش به بانک مرکزی 
معرفی کردم و او خوشحال بود که با 
بانک  ساختمان  در  را  او  من  معرفی 
یکی  توانسته  و  اند  داده  راه  مرکزی 
ببیند  را  مرکزی  بانک  کارشناسان  از 
این  در  اما  کند  مطرح  را  مشکلش  و 
دولت ما بارها افرادی را برای پیگیری 
معرفی  مرکزی  بانک  به  مشکلاتشان 
آنها  پذیرای  فرزین  آقای  و  ایم  کرده 
رسیدگی  مشکلاتشان  به  و  اند  بوده 

کرده اند.
برایش  که  اعتباری  برنامه  سازمان 

مقدور است، تخصیص می دهد

غنی نظری: 

دولت رئیسی فسادستیز و پاکدست است
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رییس مرکز فوق تخصصی درمان ناباروری و 
سقط مکرر ابن سینا درباره تکلیف مجلس به 
بیمه ای  پوشش  برقراری  برای  بیمه ها 
»روش های نوین درمان ناباروری« با بیان اینکه 
بیمه ها به عنوان خریداران خدمت معمولا به 
قانون حساس  لغات و کلمات ذکر شده در 
هستند، گفت: ذکر عنوان »درمان های نوین 
درمان ناباروری« در تکلیفی که مجلس برای 
طیف  است  ممکن  کرده،  مشخص  بیمه ها 
وسیعی از درمان ها را دربر بگیرد؛ درحالی که 
مشخص  خدمات  اسم  دقیق  شکل  به  باید 

شود.
دکتر علی صادقی تبار با تاکید بر اینکه در مرکز 
روش های  کلیه  سینا  ابن  ناباروری  درمان 
فعالیت هایی که  و  ناباروری  و درمان  درمانی 
می تواند منجر به باروری زوجین شود، وجود 
درباره پوشش  اخیر مجلس  به مصوبه  دارد، 
ناباروری«،  درمان  نوین  »روش های  بیمه ای 
گفت: در زمینه فریز تخمک در حال حاضر 
تنها اگر فردی در پروسه درمان ناباروری باشد، 
این خدمت برایش تحت پوشش بیمه است و 
خدمت فریز تخمک هنوز برای دختران جوانی 
آتی  سال های  در  باروری شان  بخواهند  که 
حفظ شود،  تحت پوشش بیمه نیست که اخیرا 
مجلس شورای اسلامی به تصویب قوانینی در 
جهت تحت پوشش بیمه رفتن این خدمت نیز 

ورود کرده است.
وی افزود: موضوع دیگر رحم جایگزین برای 
زنانی است که خودشان توانایی حمل جنین را 
ندارند که این موضوع هم اکنون تحت پوشش 
بیمه نیست چرا که فرد ثالثی به غیر از پدر و 
نابارور  مادر وارد سیر درمانی شده است که 
موضوع  این  برای  قانون  و  نمی شود  تلقی 
راهکاری نداشته است. طبیعتا با راهکاری که 
وزارت بهداشت و مجلس برای تحت پوشش 
بردن درمان های ناباروری اندیشیده است لازم 
است که این درمان ها اندک اندک به مجموعه 
خدماتی که بیمه ها ارائه می دهند، اضافه شود.

او با تاکید بر اینکه هدف از درمان ناباروری و 
است،   جمعیت  افزایش  آن  جانبی  خدمات 
تصریح کرد: دو خدمت ذکر شده در مرکز 
انجام  بیماران  کامل  راهنمایی  با  ابن سینا 
درمان  فوق تخصصی  مرکز  می شود.رییس 
ناباروری و سقط مکرر ابن سینا با اشاره به اینکه 
برای  خدمت  یک  مشخص  نام  از  استفاده 

پوشش بیمه ای راحت تر از به کار بردن یک نام 
کلی در قانون است، گفت: بیمه ها به عنوان 
خریداران خدمت از مراکز درمانی معمولا به 
قانون حساس  لغات و کلمات ذکر شده در 
برای  دقیق  به شکل  اگر خدمتی  و  هستند 
درمان ناباروری ذکر نشده باشد تحت پوشش 
نخواهد رفت؛ بنابراین ذکر عنوان »درمان های 
نوین درمان ناباروری« در تکلیفی که مجلس 
برای بیمه ها مشخص کرده است ممکن است 
بگیرد؛  دربر  را  درمان ها  از  وسیعی  طیف 
درحالی که باید به شکل دقیق اسم خدمات 
مشخص شود.وی افزود: به نظر می رسد بهتر 
بود که مجلس اینگونه برای بیمه ها تکلیف کند 
که هر خدمتی که مراکز درمان ناباروری ارائه 
راه  که  باشد  بیمه  پوشش  تحت  می کنند 
ساده تر باشد. خوشبختانه اکنون در کشور ما 
دنیا  در  ناباروری که  درمانی  کلیه روش های 
استفاده می شود، وجود دارد و با تایید وزارت 

بهداشت به مردم ارائه می شود.
فریز  خدمات  کلیه  کرد:  تاکید  صادقی تبار، 
)تخمک و جنین( که در مسیر درمان ناباروری 
ارائه می شود، تحت پوشش بیمه است اما وقتی 
صحبت از فریز تخمک می شود ممکن است 
خانم  اگر  مثلا  باشد؛  متفاوت  شرایط  گاهی 

نداشته  بارداری  قصد  حاضر  درحال  متاهلی 
باشد و در عین حال مشکلی هم برای باروری 
با هدف حفظ  بخواهد  فقط  و  باشد  نداشته 
باروری فریز تخمک را انجام دهد تا بعدا اقدام 
به بارداری از این طریق کند، پوشش بیمه ای 

شامل حال او نمی شود.
وی افزود: نباید با درمان ناباروری به واسطه 
فرایند طولانی و هزینه های سنگینی که دارد 
مشابه سایر اعمال جراحی برخورد شود که اول 
عمل انجام شود و بعد بیمه ها اقدام به رسیدگی 
و پرداخت کنند. هزینه های بالای درمان برای 
مراکز درمان ناباروری هزینه های بالایی ایجاد 
می کند که سبب می شود برخی از مراکز از 

همکاری با بیمه ها عاجز شوند.
رییس مرکز فوق تخصصی درمان ناباروری و 
سقط مکرر ابن سینا، ادامه داد: چالش دیگر این 
درصد  بیمه ها ۹۰  می شود  اعلام  که  است 
خدمات درمان ناباروری را پوشش می دهند؛ 
درحالی که اینگونه نیست؛ درواقع بیمه ها یک 
مبلغ پایه و اندک برای درمان ناباروری در نظر 
می گیرند و ۹۰ درصد همین مبلغ را پرداخت 
واقعی  هزینه های  که  درصورتی  می کنند؛ 
درمان بیشتر برآورد می شود. البته هزینه های 
دارویی از پوشش بیمه قابل قبولی برخوردار 

است.
او تاکید کرد: در واقع به بیانی واضح بیمه ها 
اولیه  تشخیص  هزینه های  از  نیمی  از  کمتر 
احتمالی در  اعمال جراحی  انجام  و  ناباروری 
بیمارستان های  و  دولتی  غیر  عمومی  مراکز 
مراکز  در  و  می کنند  پرداخت  را  نظامی 
طبیعتا  است  بالاتر  تعرفه ها  که  خصوصی 

هزینه ها گران تر می شود.
وی با اشاره به اینکه بیمه ها هزینه یک سیکل 
تومان  میلیون   ۷ حدود  را  ناباروری  درمان 
برآورد کرده اند، اظهار کرد: این درحالی است 
که هزینه واقعی این درمان ها حدود ۱۳ تا ۱۵ 
میلیون در مراکز عمومی و دولتی و در مراکز 
خصوصی حدود ۱۷ تا ۱۸ میلیون تومان است 
که باز هم بیمه ۹۰ درصد از ۷ میلیون تومان 

را پرداخت می کند.
درمان  مرکز  این  که  طرحی  به  صادقی تبار 
ناباروری به بیمه ها داده است اشاره کرد و گفت: 
لازم است بیمه یک ارزیابی دقیق انجام دهد و 
به ازای هر سیکل درمانی برای زوجین این 
مبلغ را در بدو تایید پزشکانی که در مراکز مجاز 
شاغل هستند، در ابتدای روند درمان به مراکز 
درمان ناباروری پرداخت کند که در این صورت 
دیگر مراکز خصوصی هم آماده ارائه خدمت 
خواهند بود. ما در مرکز فوق تخصصی درمان 
ناباروری و سقط مکرر ابن سینا از آنجایی که 
وابسته به جهاددانشگاهی هستیم و معتقد به 
ارائه این خدمات با بیمه هستیم، اقدام به عقد 

قرارداد با سازمان های بیمه گر کرده ایم.
رئیس   - پور  قاسم  فاطمه  پیش  چندی 
شورای  مجلس  خانواده  و  زنان  فراکسیون 
اسلامی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به مصوبه 
مجلس در لایحه برنامه هفتم توسعه مربوط به 
زوجین نابارور و دختران مجرد گفت: طبق این 
مصوبه، وزارت بهداشت مکلف شده ضمن تهیه 
برنامه ساماندهی روش های جایگزین نوین در 
فریز  اجاره ای،  رحم  مانند  ناباروری  حوزه 
تخمک و موارد دیگر، تمهیدات قانونی پوشش 

بیمه پایه برای این خدمات را فراهم کند.
زوجین  از  حمایت  خواندن  ضروری  با  وی 
نابارور، بیان کرد: باید از طریق توسعه روش های 
درمانی و ساماندهی این روش ها، رفع موانع 
قانونی و نهایتا حمایت بیمه ای تا حد امکان به 
کرد./پریسا  کمک  خانواده ها  این  فرزندآوری 

سیدیان

خبر خبر
شرایط برقراری پوشش بیمه ای »فریز تخمک« و »رحم اجاره ای«

 تشریح شد
طی اطلاعیه ای از سوی سازمان حج و زیارت؛
اولویت های اعزام به عمره مفرده 

اعلام شد
تشرف  و  ثبت نام  نحوه  درخصوص  زیارت  و  حج  سازمان 
عمره مفرده سال ۱۴۰۲ اطلاعیه ای صادر کرد.سازمان حج و 
زیارت در خصوص نحوه ثبت نام و تشرف عمره مفرده سال 
۱۴۰۲ اطلاعیه ای صادر کرد. متن پیام سازمان حج و زیارت 
برابر  و  متعال  خداوند  از  استعانت  است:با  ذیل  شرح  به 
برنامه ریزی های انجام شده، امکان اعزام مجدد زایرین عمره به 
سرزمین وحی فراهم شده است، از این رو مرحله گروه بندی 
در  تشرف  اولویت  دارای  گذاران  ودیعه  از  نام  ثبت  جهت 
گروه های اعزامی حدفاصل ۱۴۰۲/۰۹/۲۸ تا ۱۰/ ۱۲/ ۱۴۰۲  از 

روز چهارشنبه مورخ ۲۲/ ۰۹/ ۱۴۰۲  آغاز خواهد شد.
الف( مشمولان ثبت نام:دارندگان کارت های ثبت نامی عمره 
مربوط به نام نویسی عمومی سال ۱۳۸۷ از اولویت ۱ تا ۱۵۰: 
این افراد باید با مراجعه به سامانه omreh.haj.ir اقدام به 
تکمیل و بروز رسانی اطلاعات خویش و همچنین تشکیل 
گروه )به همراه اعضای خانواده، بستگان، آشنایان و … ( جهت 
تشرف در یک کاروان اقدام کنند.ب( ایستگاه های پروازی و 
)ره(:  خمینی  امام  ایستگاه:۱-  هر  از  اعزامی  استان های 
قم،  قزوین،  سمنان،  زنجان،  تهران،  ایلام،  البرز،  استان های 
مرکزی،  لرستان،  گیلان،  کرمانشاه،  کردستان،  کاشان، 
همدان۲- اصفهان: استان های اصفهان، چهارمحال و بختیاری

شمالی،  خراسان  رضوی،  خراسان  استان های  مشهد:   -۳
خراسان جنوبی۴- شیراز: استان های بوشهر، فارس، کهکیلویه 
و بویر احمد، هرمزگان۵- تبریز: استان های اردبیل، آذربایجان 
گلستان،  استان های  ساری:  غربی۶-  آذربایجان  شرقی، 
یزد۹-  استان  یزد:  خوزستان۸-  استان  اهواز:  مازندران۷- 
کرمان: استان کرمان۱۰- زاهدان: استان سیستان و بلوچستان

ج( زمان تشکیل گروه و نام نویسی اولیه )رزرواسیون(:متقاضیان 
دارای اولویت اعزام به عمره سال جاری از ساعت ۱۱ روز 
سامانه  به  مراجعه  با  می توانند   ۱۴۰۲/۰۹/۲۲ چهارشنبه 
اقدام و سپس از  omreh.haj.ir نسبت به تشکیل گروه 
ساعت ۹ صبح روز پنجشنبه ۱۴۰۲/۹/۲۳ با مراجعه مجدد به 
سامانه فوق کاروان خود را انتخاب کنند.د( نحوه ثبت نام و 
با  صرفاً  افراد  )رزرواسیون(  اولیه  نویسی  نام  لازم:-  مدارک 
فراهم   omreh.haj.ir سامانه  به  ایشان  مستقیم  مراجعه 
خواهد بود و به متقاضیان گرامی توصیه می شود برای صرفه 
جویی در وقت و نیز سهولت در کار، قبل از شروع ثبت نام در 
گروه های اعزامی، به سامانه مذکور مراجعه و نسبت به تکمیل 
اطلاعات اولیه، تشکیل گروه اقدام نمایند. پس از نام نویسی 
اولیه )رزرواسیون( متقاضی در گروه های اعزامی، می باید در 
اسرع وقت و حداکثر ظرف مدت ۲۴ ساعت به کارگزار مربوط 
مراجعه نموده و مدارک خواسته شده را ارائه نماید. بدیهی 
است قطعی شدن ثبت نام مقدماتی افراد منوط به مراجعه 
برگه  در  شده  )قید  موردنیاز  مدارک  کامل  ارائه  و  به موقع 
رزرواسیون( به کارگزار خواهد بود.- مدت زمان مجاز واریز 
مابه التفاوت هزینه سفر پس از قطعی شدن ثبت نام، حداکثر 
۴۸ ساعت بوده که در صورت عدم واریز هزینه سفر در این 
فرد  و  )سیستمی( حذف  خودکار  به طور  متقاضی  فرصت، 

جدید جایگزین وی خواهد شد.ه( سایر موارد:
ریالی  و  ارزی  به عمره مفرده شامل مخارج  - هزینه سفر 
همچون: بلیط هواپیما، اجاره هتل های محل اقامت، تغذیه و 
تدارکات، حمل و نقل، صدور روادید، جلسات آموزشی و … 
بوده که مبلغ آن طی قبض مابه التفاوت هزینه سفر محاسبه و 
توسط متقاضی پرداخت خواهد شد.- بنابر تصمیم اخذ شده، 
همه دفاتر و کارگزاران زیارتی سراسر کشور آمادگی دارند در 
مربوطه،  حق الزحمه  دریافت  با  متقاضیان،  مراجعه  صورت 
نسبت به درج اطلاعات افراد در سامانه عمره از قبیل: تکمیل 
اطلاعات متقاضی، تشکیل گروه، دریافت کلمه و رمز عبور و 
در نهایت ذخیره )رزرو( اولیه برای افراد واجد شرایط اقدام 
کنند.- در صورت فراموشی اولویت اعزام، دارندگان کارت های 
ثبت نامی عمره می توانند با مراجعه به سامانه عمره و یا از طریق 
کد دستوری#۶۴۵۱۱ *۴* از اولویت کارت ثبت نامی خویش 
)اولویت های ششصد گانه( مطلع شوند.- برای سهولت ثبت نام 
در گروه های اعزامی، این امکان در سامانه عمره وجود دارد که 
به  نسبت  گروه  تشکیل  با  ثبت نامی  کارت های  دارندگان 
جستجو و انتخاب کاروان و ثبت نام چند نفر بطور همزمان 
هرچه  تکمیل  لزوم  و  وقت  ضیق  به  باتوجه  کنند.-  اقدام 
سریع تر گروههای اعزامی به عمره، چنانچه ۴۸ ساعت پس از 
و  نداشته  مراجعه  فراخوان شده  اولویت های  نام نویسی  آغاز 
گروههای اعزامی تکمیل نگردد، سازمان حج و زیارت اقدام به 
فراخوان از اولویتهای بعدی خواهد کرد.- باتوجه به تجربیات و 
سوابق گذشته تشرف افراد در هر زمان منوط به صدور به موقع 
روادید ازسوی سفارت کشور عربستان سعودی و تأیید جداول 

پروازی است.

اصانلو خبر داد:
۵۵0 هزار فقره بازدید میدانی از اصناف و 

مراکز توزیع عمده در 2 سال
سیده فاطمه میری: رییس سازمان تعزیرات حکومتی گفت: نتیجه تغییر 
انجام ۵۵۰ هزار فقره بازدید  رویکردها در سازمان تعزیرات حکومتی 
میدانی در طول دو سال گذشته بوده است.احمد اصانلو رئیس سازمان 
تعزیرات حکومتی کشور  با حضور در یک برنامه تلویزیونی درخصوص 
تحول در سازمان تعزیرات حکومتی و راهبردهای هشتگانه گفت: برای 
اینکه میزان پیشرفت این حوزه تبیین شود باید ابتدا چالش های موجود 
تعزیرات  سازمان  وظایف  شرح  باید  ابتدا  داد:  ادامه  شود.وی  بررسی 
حکومتی مورد بررسی قرار گیرد. واقعیت امر این است که برخلاف تصور 
که  تاسیسش  آغاز  علیرغم  حکومتی  تعزیرات  سازمان  مردم  عموم 
اختیارات خوبی داشته بعد از دهه هفتاد و از اوایل دهه هشتاد با وضع 
صرفاً  مرجع  یک  به  و  شده  کم  اختیاراتش  ثانویه  مقررات  و  قوانین 
رسیدگی کننده به تخلفات خرد و بی ارزش تبدیل شده است.اصانلو 
گفت: روزی که این سازمان را تحویل گرفتیم مواجه بودیم با سازمانی که 
صرفاً مرجع رسیدگی کننده به تخلفات حوزه بازار بود و به تخلفات زیر 
۳۷۰ هزار تومان می توانست رسیدگی کنند و عملاً شعب ما توانایی 
رسیدگی به تخلفات بیشتر را نداشتند.رئیس سازمان تعزیرات حکومتی 
کشور تصریح کرد: نتیجه این شده بود که سازمان منحصر به یک سری 
پرونده های مربوط به اتاق اصناف و سازمان حمایت بود. با آن وضعیت 
نمی توانستیم ایفای نقش درستی داشته باشیم و آنگونه که مردم توقع 
دارند انجام وظیفه کنیم.وی افزود: به سراغ اصلاح آئین نامه سازمان رفته 
و سپس به دنبال اصلاح قوانین رفتیم. البته اصلاح قوانین زمان بر بود و 
در  محدودیت ها  تا  رفتیم  قوا  سران  از  اختیارات  گرفتن  دنبال  به 
رسیدگی ها از بین برود و رؤسای شعب بتوانند با حضور میدانی هم 
بتوانند مجازات اعمال کنند.اصانلو گفت: براساس همان مصوبه سران قوا 
تصویب و به اجرا درآمد و این مانع بر سر راه فعالیت سازمان تعزیرات 
قانونی صرفاً  لحاظ وظایف  به  البته هنوز هم  برداشته شد.  حکومتی 
رسیدگی کننده به تخلفات هستیم و نمی توانیم نظارت درستی بر بازار 
داشته باشیم.رئیس سازمان تعزیرات حکومتی ادامه داد: اگر می خواستیم 
براساس رویکرد گذشته عمل کنیم نباید به سراغ گرفتن اختیارات بیشتر 
می رفتیم. باید خودمان را متمرکز بر رسیدگی به پرونده ها می کردیم اما 
ما نگاه مان حمایت از مصرف کنندگان بود و این رویکرد را جایگزین 
رویکرد سابق آن کردیم.وی ادامه داد: در آن زمان حتی سامانه ۱۳۵ هم 
کارایی نداشت و گزارش ها را می گرفت و به سامانه ۱۲۴ ارائه می کرد. 
خود ما در سازمان اگر می خواستیم گزارش ارائه شده به سامانه ۱۲۴ را 
هم پیگیری کنیم موفق نمی شدیم.اصانلو تصریح کرد: ما در همین دو 
ساله ۵۵۰ هزار فقره گشت و بازرسی از اصناف و مراکز توزیع عمده داشته 
ایم. خروجی همین راهبرد تشکیل شعب ملی شد. ما پیش از این شعب 
ملی نداشتیم. مثلاً ما در گذشته اگر احتکار ۳۰۰ هزار تن سیب زمینی 
را کشف می کردیم نمی توانستیم رسیدگی کنیم.رئیس سازمان تعزیرات 
حکومتی گفت: ایده قرارگاه شعب ملی این بود که بتوانیم بر واحدهای 
تولیدی و توزیعی عمده نظارت کنیم. به لحاظ قوانین ده سال قبل اساساً 
دولتمردان فقط نظارت بر بازار را منحصر کرده بود بر خرده فروشان در 

صورتی که باید نظارت بر بازار یک نظارتی فراتر باشد.

خزعلی خبرداد؛
برگزاری دومین کنگره ملی زنان 

تأثیرگذار
پریا حاجیان: معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده گفت: 
میلاد  سالروز  با  همزمان  تأثیرگذار  زنان  ملی  کنگره  دومین 
حضرت فاطمه )س( برگزار خواهد شد.انسیه خزعلی معاون 
رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در نشست مشاوران زن 
زنان  ملی  کنگره  دومین  با  ارتباط  در  اجرایی  دستگاه های 
موضوع  در  اندیشی  هم  و  افزایی  هم  کرد:  بیان  تأثیرگذار 
برنامه های کنگره ی ملی بانوان تأثیر گذار معرفی بانوان تأثیر 
گذار دستگاه مربوطه؛ ارائه فهرست دستاوردها و میزان مشارکت 
جمله  از  زنان  حوزه ی  دستاوردهای  نمایشگاه  در  دستگاه ها 
جریان  تقویت  افزود:  است.وی  بوده  نشست  این  برنامه های 
انقلابی بانوان، معرفی بانوان نخبه بدون سوگیری های مختلف، 
توسعه فرایند شناسایی زنان، فراهم سازی زمینه ارتباط بین 
نخبگان و کنشگران برای پوشش خلأها در جامعه زنان و ایجاد 
گفتمان صحیح در حوزه زن و خانواده از جمله اهداف این 
کنگره است.معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده اظهار 
داشت: امسال این کنگره با سالروز شهادت شهید حاج قاسم 
سلیمانی همراه شده و همچنین حوادث غزه و شهادت بانوان و 
به همین جهت موضوع  را شاهد هستیم،  غزه  در  کودکان 
مقاومت از موضوعات محوری امسال است.خزعلی ادامه داد: 
این کنگره در ادامه کنگره ملی زنان که سال گذشته برگزار و 
منجر به شناسایی ۱۴ هزار بانوی تأثیر گذار شد، برگزار می شود.

وی افزود: این کنگره در هشت کارگروه، کارگروه های علمی و 
پژوهشی، کارگروه حکمرانی، کارگروه گفتمان سازی، کارگروه 
اقتصاد و کارآفرینی، کارگروه اجتماعی و فرهنگی، کارگروه هنر 
و کارگروه ورزش و سلامت، فعال شده است.خزعلی تاکید کرد: 
در کنگره ملی بانوان تأثیرگذار نگاه این است که اقشاری که 
بانوان در آنها  کمتر دیده شده اند را ببینیم، محیط هایی که 
تأثیرگذاری خرد و کلان دارند مورد توجه خواهند بود.خزعلی 
زن  شناساندن  با  داریم  بنا  کارگروه ها  این  در  داشت:  اظهار 
مسلمان از عظمت زنانگی آنان در حیطه های گوناگون تقدیر 
کنیم تا الگوسازی برای اعتلای خانواده به کیفیت جامعه منجر 
شود.خزعلی با اشاره به اینکه در این کنگره رهبری و مدیریت 
خلاقانه بانوان در کنار نقش آنان در خانواده مورد توجه قرار 
می گیرد، بیان کرد: داوری در این کنگره به صورت جمعی 

صورت می گیرد.

پلیس  رئیس  فر  هادیان  کمال  سید  سردار 
راهور  در حاشیه طرح زمستانه پلیس راهور در 
آزمایشی  اجرای  از  خبرنگاران  جمع 
کروکی های الکترونیک در کل کشور خبر داد 
و گفت: بعد از یک بازه آزمایشی اجرایی شدن 
کروکی ها به صورت الکترونیک در کل کشور 

با حضور رئیس جمهور اعلام می شود.
وی با اشاره به اینکه ۹۰ درصد افسران راهور 
کروکی  ترسیم  برای  افزارها  دست  به 
اساس  بر  گفت:  شده اند،  مجهز  الکترونیک 
خسارت  تومان  میلیارد  هزار  بیمه ۵  اعلام 
تصادفات پرداخت می شد که حدود ۲ هزار 
و  ساختگی  تصادفات  به  مربوط  میلیارد 
پلیس  بودند.رئیس  ایراد  دارای  کروکی های 

راهور با بیان اینکه زمستان سختی پیش رو 
هشدارهای  به  می خواهیم  مردم  از  و  داریم 
پلیس در جاده ها توجه کنند، گفت: ۵ هزار 
نقطه حادثه خیز در شهرها و جاده های کشور 
داریم که ۸۸۷ نقطه پر تصادف شناسایی و در 
اولویت رفع خطر قرار گرفته اند.هادیان فر ادامه 
داد: هرچند که سازمان راهداری اعلام کرده 
است ۱۶۰ نقطه حادثه خیز رفع خطر شده 
است اما وزیر کشور اعلام کرده باید تا پایان 
سال ۴۰۰ نقطه دیگر با اولویت اعلام شده از 
در  افزود:  شود.وی  خطر  رفع  پلیس  سوی 
لایحه بودجه پیش بینی شده تا ۴ هزار میلیارد 
خیز  حادثه  نقاط  خطر  رفع  برای  تومان 
تخصیص داده شود که البته باید بگوییم برخی 

از نقاط حادثه خیز نیاز زیادی به بودجه ندارند 
و با یک تغییرات هندسی می توان این نقاط را 

رفع خطر کرد.
رئیس پلیس راهور با اشاره به ماده ۲۳ جرایم 
راهنمایی رانندگی که در رابطه با هزینه کرد 
جرایم رانندگی برای ایمن سازی راه ها است 
هزار   ۵ از  است  داده  دستور  دولت  گفت: 
میلیاردی که در سال به حساب خزانه واریز 
می شود سهم راهداری )۳۰ درصد( و سهم 
شهرداری ها مستقیم برایشان واریز شود تا آنها 
نقاط  خطر  رفع  برای  لازم  اقدامات  بتوانند 
انجام  را  جاده ها  سازی  ایمن  و  خیز  حادثه 
دهند.به گفته هادیان فر پیش بینی می شود تا 
پایان سال ۱۴۰۳ بخش زیادی از نقاط حادثه 

خیز برطرف شود.
روزه  یک  طرح  به  گریزی  پایان  در  وی 
گواهینامه موتورسیکلت زد و گفت: این طرح 
در ۲۵ استان و ۱۲۲ شهرستان برگزار می شود 
و تا به امروز ۸۰ هزار نفر موفق شدند گواهینامه 

موتورسیکلت دریافت کنند.
رئیس پلیس راهور در پایان گفت: حدود ۷ 
گواهینامه  بدون  سوار  موتورسیکلت  میلیون 
داریم که جدا از تخلف قانونی این افراد تا زمانی 
که گواهینامه نداشته باشند نمی توانند از بیمه 
استفاده کنند و در صورت بروز حادثه این افراد 
متضرر می شوند که امیدواریم با طرح یک روزه 
گواهینامه موتورسیکلت تمامی این افراد دارای 

گواهینامه شوند.

سردار هادیانفر خبر داد؛

برطرف شدن نقاط حادثه خیز تا پایان سال 1403

قیومی خبر داد؛
افزایش تاب آوری شبکه 

آب تهران با اجرای پروژه طرح 
حضرت قمربنی هاشم

با اجرای پروژه کلان  مائده فرخی: فرماندار تهران گفت: 
رینگ آبرسانی موسوم به طرح حضرت قمر بنی هاشم ۶ 
تصفیه خانه واقع در تهران به یکدیگر اتصال پیدا خواهند 
کرد.احمد قیومی، در بازدید از پروژه طرح رینگ آبرسانی 
تهران بیان داشت: با اجرای این طرح، ۶ تصفیه خانه واقع 
در تهران به یکدیگر اتصال پیدا خواهند کرد.فرماندار تهران 
افزود: کل طول این خطوط ۱۷۰ کیلومتر بوده است که در 
سال جاری ۲۵ کیلومتر دیگر آن اجرایی می شود.وی با 
اشاره به اینکه تاکنون ۱۲۰ کیلومتر از این پروژه با اعتبار ۵ 
هزار میلیارد تومان اجرایی شده، گفت: این پروژه تا انتهای 
آب  انتقال  و  رسیده  کامل  برداری  بهره  به  سال ۱۴۰۳ 
خواهد  فراهم  مطلوبی  شکل  به  را  تهران  شهر  پیرامون 
انتقال ۶ تصفیه  اتصال مخازن و خطوط  ساخت.قیومی، 
خانه را از ویژگی مهم این طرح دانست و اضافه کرد: اجرای 
۵۰ کیلومتر آخر این پروژه نیازمند اعتبار ۲ هزار میلیارد 
تومانی می باشد که پیگیری های لازم از محل اعتبارات ملی 

- استانی و تبصره ۳ در حال انجام است.

مدیریت  دفتر  مدیرکل  شجاعی:  رحمان 
از  بهداشت  وزارت  غیرواگیر  های  بیماری 
مشارکت بیش از ۱۳ میلیون نفر در پویش 

ملی سلامت خبر داد.
ملی  پویش  هدف  جمعیت  اینکه  بیان  با 
سلامت، افراد بالاتر از ۱۸ سال است، گفت: در 
حال حاضر به طور متوسط روزانه حدود یک 
میلیون نفر در این پویش غربالگری می شوند.

وی با بیان اینکه هدف گذاری ما غربالگری 
دو  برای  هدف  جمعیت  درصد   ۸۰ حدود 
بیماری پرفشاری خون و دیابت است، ادامه 
داد: از بین جمعیت غربالگری در این پویش 
به  ابتلا  احتمال  نفر  هزار   ۲۷۱ تاکنون، 
دیابت  نفر  و ۱۸۱ هزار  دارند  بالا  فشارخون 
داشته و از بیماری خود، اطلاعی نداشته اند و 

نیز در مرحله پیش  نفر  میلیون  حدود یک 
دیابت قرار دارند که در صورت فعالیت بدنی و 
اصلاح الگوی تغذیه می توانند احتمال ابتلا و یا 
زمان ابتلای خود به این بیماری را به تعویق 
بیندازند.مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های 
غیرواگیر وزارت بهداشت تاکید کرد: ۱۵ دی 
غربالگری  و  سلامت  ملی  پویش  پایان  ماه 
دیابت و پرفشاری خون نیست بلکه کار ما برای 
ارائه خدمات و مراقبت های دوره ای از بیماران 

شناسایی شده آغاز می شود.
برای ۲۳  اخیر  روزهای  در  اعتماد  به گفته  
میلیون نفر، پیامک مشارکت در پویش ملی 
سلامت ارسال شده و امیدواریم در روزهای 
این  آمار مشارکت جمعیت هدف در  آینده، 

پویش، ارتقا یابد.

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت در گفتگو با پیشرو:

مشارکت بیش از 13 میلیون نفر در پویش ملی سلامت

تهران همچنان در شرایط آلوده
شاخص آلاینده هوای پایتخت هم اکنون با عدد۱۰۹ در شرایط 
آلوده قرار دارد.بر اساس اطلاعات شرکت کنترل کیفیت هوای 
تهران، شاخص آلودگی هوای تهران هم اکنون با عدد ۱۰۹ در 
وضعیت ناسالم برای گروه های حساس جامعه قرار دارد.شاخص 
آلاینده با عدد ۱۲۱ در شرایط ناسالم برای گروه های حساس 

جامعه قرار داشت.
شاخص کیفیت هوا معیاری برای تعیین روزانه کیفیت هوا و 

میزان ارتباط آن با سطوح سلامت افراد است که به ترتیب از 
صفر تا ۵۰ در شرایط پاک یا سبز، ۵۱ تا ۱۰۰ در شرایط قابل 
قبول یا زرد، ۱۰۱ تا ۱۵۰ در شرایط ناسالم برای گروه حساس 
یا نارنجی، ۱۵۱ تا ۲۰۰ در شرایط ناسالم برای همه یا قرمز، ۲۰۱ 
تا ۳۰۰ در شرایط بسیار ناسالم یا بنفش و ۳۰۱ تا ۵۰۰ در شرایط 

خطرناک یا ارغوانی تعیین شده است.
براساس این گزارش توصیه می شود، افراد مبتلا به بیماری قلبی 
یا ریوی، سالمندان و کودکان باید فعالیت های طولانی یا سنگین 

خارج از منزل را کاهش دهند.
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خبرخبر

یکصدوبیست و پنجمین نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان، با حضور 
رئیس، اعضای شورای اسلامی شهر و معاون مالی و اقتصادی شهردار کرمان برگزار 
شد.رئیس شورای اسلامی شهر کرمان در این نشست، ضمن محکوم کردن جنایات 
اسرائیل در غزه، یاد شهدای فلسطین را گرامی  داشت.علیرضا نادری، جنایت 
رژیم صهیونیستی را نشان دهندۀ خونخواری این رژیم و سیری ناپذیربودن خوی 
حیوانی آن ذکر کرد و شعار آمریکا برای حقوق بشر را دروغی بیش ندانست.وی 
ضمن انتقاد از عملکرد سازمان ملل متحد، آن را حامی خونخواران تلقی کرد و 
افزود: عمدۀ کار این سازمان جهانی، حمایت از جنایتکاران است.در ادامه، دبیر 
شورای اسلامی شهر کرمان، مصوبات کمیسیون ها را تشریح و در این خصوص 
به درخواست شهرداری برای پرداخت طلب شرکت »تردد راهنما« از محل دیون 
اشاره کرد.سیدمحمد موسوی، با بیان اینکه این موضوع در کمیسیون بودجه، منابع 
پایدار و سرمایه گذاری  شورا مطرح شده است، افزود: این طلب مربوط به کارهای 
انجام شده از سال ۱۳۹۹ بوده که براساس تأیید کارشناس و حراست شهرداری 
به منظور پرداخت طلب به شورا ارسال شده است.رئیس کمیسون بودجه، منابع 
پایدار و سرمایه گذاری شورا، در مورد درخواست شهرداری گفت: شرکت »تردد 
راهنما«، مجری اجرای پایش تصویری در سنوات گذشته بوده، اما علاوه بر انجام 
تعهد اصلی، بخشی از کار باقی مانده بود که انجام دادند و در قبال کار انجام شده، 

هزینه ای دریافت نکردند.
حسین چناریان، میزان طلب را ۳۹۰ میلیون تومان ذکر کرد و افزود: صورت وضعیت 
شرکت توسط کارشناس و حراست شهرداری نیز تأیید شده است؛ بنابراین، طبق 
تقاضای شهرداری، باید این طلب و البته دیگر مطالبات شهرداری زودتر پرداخت 
شود تا هزینه ها افزایش نیابد.محمد امینی زاده، رییس کمیسیون حقوقی، نظارت 
و ارزیابی شورا نیز، با اشاره به اینکه انجام کار بدون قرارداد جایگاهی در سیستم 
شهرداری ندارد و مابقی کار باقی مانده نیز باید طبق قرارداد انجام می شده است، 
پیشنهاد داد این طلب از طریق  دادگاه و با پیگیری قضایی پرداخت شود.معاون 
مالی و اقتصادی شهردار کرمان نیز بیان کرد: در هرصورت کار توسط شرکت انجام 
شده و برای پرداخت، باید تصمیم گیری شود که با موافقت اعضای شورای اسلامی 
شهر، پرداخت طلب شهرداری مورد تصویب قرار گرفت.در ادامه این نشست، به 
نامه شهرداری درخصوص ساماندهی خودروهای استیجاری اشاره شد.دبیر شورای 
اسلامي شهر کرمان، در این خصوص گفت: به دلیل اینکه سیستم متمرکزی وجود 
ندارد و انعقاد قرارداد با راننده ها اغلب به صورت انفرادی است؛ شهرداری پیشنهاد 
ساماندهی شوند. راننده ها  دارای حوزه حمل و نقل،  از طریق شرکت های  داده 

سیدمحمد موسوی، موارد ذکرشده در نامه شهرداری را شامل فرایند مدیریت 
ناوگان نگهداری و پیمایش،  راه اندازی سامانه  قالب  خودورهای استیجاری در 
کاهش ساعت از ۲۸۰ به ۲۴۰ ساعت با تأیید واحد نظارت و نظارت بر مسافت 

پیموده شده و لزوم بیمه شدن راننده ها از طریق شرکت طرف قرارداد اعلام کرد.
نادری، رئیس شورای اسلامي شهر کرمان هم، با تأکید بر اینکه سیستم پرداخت 
حقوق به راننده ها باید براساس عملکرد به صورت پیمایشی باشد نه ساعتی و 
براساس پیمایش، نرخ بالاتری برای عملکرد راننده تعلق می گیرد، گفت: این میزان 
پرداختی، تنها حقوق راننده است و میزان استهلاک نادیده گرفته می شود، اما 
استفاده از شرط پیمایش برای راننده مناسبت تر بوده و میزان معطل بودن خودروها 
نیز کاهش می یابد.رییس کمیسیون بهره وری، هوشمند سازی و شفافیت شورا نیز، 
با اشاره به مطرح شدن  پیش شرط پیمایش در کمیسیون، گفت: با بررسی های  

انجام شده به این نتیجه رسیدیم که از  پیمایش استقبال نمی شود و کسی حاضر 
به همکاری نیست.سیدمحمد صادق تقوی، افزود: البته نظارت بر عملکرد راننده 
وجود دارد و با مدیریت بهتر می توان این موضوع را بهتر حل و فصل کرد؛ بنابراین، 
طبق روال موجود در شهرداری کار ادامه می یابد و علاوه بر بیمه راننده، خدمات و 
سرویس های لازم برای ماشین به قیمت مناسب تر از طریق شرکت، در اختیار راننده 
قرار داده می شود که به نفع راننده است.منصور ایرانمنش، رییس کمیسیون عمران 
و شهرسازی شورا هم، با اشاره به اینکه رانندگان، ضعیف ترین قشر کارگری هستند 
که با کمترین دستمزد و بیشترین هزینه، حداقل حقوق را دریافت می کنند، گفت: 
این قشر، امنیت شغلی ندارد و بیمه هم  نیستند؛ بنابراین، شهرداری با ابتکار عمل 
قصد دارد این افراد را بیمه کند و در کنار ایجاد انضباط، به موضوع رفاه رانندگان 
نیز بپردازد؛ بنابراین، بهتر است با دید مثبت به درخواست شهرداری نگاه کرد.

رامین امیرمداح، معاون مالی و اقتصادی شهردار کرمان نیز، به بررسی و پیگیری 
این موضوع از طریق کسب تجربه از شهرهای دیگر اشاره کرد و گفت: پیمایش 
در بعضی جاها موفق نبوده، اما قرار است شهرداری به صورت ترکیبی در قالب یک 
بسته کامل، موضوع ساماندهی رانندگان را ببیند.در ادامه، اعضای شورای اسلامی 
شهر، مصوبه کمیسیون بر مبنای محاسبه حقوق و دستمزد رانندگان براساس 
پیمایش را به رأی گذاشتند که مورد تأیید قرار نگرفت و درنهایت با اصلاح مصوبه 
کمیسیون، با درخواست شهرداری برای عقد قرارداد با شرکت های دارای مجوز 
حمل و نقل موافقت و موضوع پیمایش نیز حذف شد.در ادامه، موضوع بستانکاری 
موقوفه مسجد جامع کرمان، مطرح شد.دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، به 
قرارگرفتن ملک موقوفه در طرح های عمرانی سنوات گذشته و عدم تعیین تکلیف 
طلب آن اشاره کرد و گفت: با پیگیری قضایی و صدور رأی، حدود شش میلیارد 
تومان ازسوی شهرداری باید پرداخت شود که با توافق دوطرفه مقرر شد پرداخت 
طلب شهرداری با صدور پروانه ساخت وساز در سطح شهر تهاتر شود. بر این اساس، 
با ارسال درخواست شهرداری به شورا، این موضوع مورد موافقت اعضای شورای 
شهر، قرار گرفت.موسوی در ادامه، به امضای صورتجلسه ای در استانداری، مبنی بر 
ایجاد محل های مورد نیاز استقرار پایگاه اورژانس موردنیاز شهر کرمان اشاره و اعلام 
کرد: بلوار »غدیر دو« و خیابان های »خواجو« و »بهمنیار«، برای این منظور در 
نظر گرفته شده و از شهرداری درخواست شده که قطعه زمینی برای احداث پایگاه 
اورژانس، در اختیار دانشگاه علوم پزشکی کرمان قرار دهد.با تصویب این موضوع 
در کمیسیون عمران و شهرسازی شورای شهر، این مصوبه در صحن علنی شورا 
نیز مطرح شد و مورد تصویب قرار گرفت.همچنین به گفته معاون مالی و اقتصادی 
شهردار، زمین های درنظر گرفته شده برای این منظور واگذار نمی شود و برای ایجاد 

پایگاه اورژانس، تنها در اختیار دانشگاه علوم پزشکی قرار می گیرد.
در ادامه، به پرداخت معوقات کارکنان شهرداری در شش ماه دوم سال ۱۴۰۱ 
اشاره و با توجه به دیده نشدن این میزان در احکام سال جدید، مصوب شد میزان 
برآورد  شده از محل دیون، پرداخت و در متمم بودجه پایان سال جاری، لحاظ 
شود.دبیر شورای اسلامی شهر کرمان، به مصوبه قبلی شورا درخصوص وسایل 
جمع آوری شده ازسوی واحد اجراییات در ساخت و سازهای غیرمجاز اشاره کرد و با 
بیان اینکه طبق مصوبه و با تخفیف درنظر گرفته شده برای حق انبارداري، وسایل به 
صاحبان مسترد خواهد شد، گفت: درخواست  شده مصوبه قبلی تا پایان سال جاری 
تمدید شود که این موضوع به تصویب رسید.موسوی، همچنین به نامه معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کرمان، به شهرداری و ارسال رونوشت آن به شورای 

اسلامی شهر درخصوص رعایت مسایل بهداشتی صنوف، اشاره و خاطرنشان کرد: 
در این خصوص کارگروهی برای نظارت تشکیل و درخواست شده نماینده ای برای 
شرکت در این کارگروه معرفی شود؛ به همین منظور، سیدمحمد صادق تقوی، 
به عنوان نماینده شورا در این کارگروه معرفی می شود که این موضوع مورد تصویب 
قرار گرفت.رئیس کمیسیون هوشمند سازی، بهره وری و شفافیت شورا نیز، استفاده 
از بیلبوردهای سطح شهر به منظور اطلاع رسانی در مورد سبک زندگی و دیگر 
موضوعات شهروندی و ایجاد اتاق فکر برای تهیه پیام های تأثیرگذار را ازجمله 
موضوعات مطرح شده در این کارگروه دانست.تقوی افزود: همچنین با همکاری اتاق 
اصناف، مقرر شد اصنافی که در حوزه تغذیه سالم فعالیت دارند، در حوزه تفکیک 
از مبدأ با سازمان مدیریت پسماند شهرداری همکاری و لوگوی حامی سلامت 
دریافت کنند؛ همچنین به منظور تشویق اصناف، درنهایت تخفیفاتی درخصوص 
عوارض، طبق مصوبه شورا به آن ها اختصاص داده شود.در ادامه این نشست، 
فتح الله مویدی، رئیس کمیسیون خدمات شهری، بهداشت ومحیط زیست شورا، بر 
ارائه ریزمحاسبات عوارض با ذکر شماره پرونده و مهر و امضا محاسبه کننده برای 
شهروندان، تأکید کرد و از شهرداری خواست به حق شهروندان در این خصوص 
توجه شود و تا زمان بارگذاری کامل آن در سامانه، به صورت دستی ارائه و اگر 
مصوبه ای در این خصوص وجود دارد، اجرا شود.رئیس کمیسیون بودجه، منابع 
پایدار و سرمایه گذاری شورا نیز با اشاره به نزدیک شدن به روزهای پایانی سال 
و درگیرشدن شورا و شهرداری با لوایح درآمدی و بودجه شهرداری، گفت: انتظار 
داشتیم با ابلاغ قانون درآمد پایدار برای ایجاد زیرساخت ها تحرک و برنامه ای ایجاد 
شود.حسین چناریان، با بیان اینکه درخصوص درآمد پایدار تنها تغییرات صوری و 
جزیی وجود داشته و پیشنهادی داده نشده است، افزود: این قانون  به دستاوردهای 
جدید و بسترهای نوپدید برای درآمد زایی شهرداری اشاره می کند که یکی از موارد، 
توجه به قابلیت های حریم شهر است که ضمن خدمت رسانی، ایجاد درآمد از آن 
نیز مدنظر است.وی افزود: مردم در مورد اقدامات دریافت مجوز و ساخت وساز در 
حریم شهر، دچار مشکل شدند و تکلیف خود را نمی دانند؛ درحالی که قانون به 
صراحت مسئولیت ساخت وساز در حریم شهر را برعهده شهرداری گذاشته است.

چناریان، ضمن انتقاد از فضای تبلیغاتی درون شهری و بی انظباطی ایجاد شده 
ازسوی صنوف در شهر، گفت: به نظر می رسد اراده ای در اداره مدیریت فضای 
شهری در حوزه مدیریت خدمات و کسب درآمد وجود ندارد؛ بنابراین، پیشنهاد 
می شود کارگروهی با حضور کارشناسان درخصوص فرصت های موجود برای کسب 

درآمد پایدار شهرداری، ایجاد شود.
وی همچنین ضمن اشاره به عقد قرارداد شهرداری با شرکت »های وب« برای ایجاد 
کابل نوری به منظور بهره مندی مردم از دستاورد جدید، از عملکرد این شرکت در 
حفاری خطوط در سطح معابر انتقاد کرد و نظارت بیشتر شهرداری و عمل کردن 
شرکت به تعهدات خود درخصوص جمع آوری خاک ونخاله را خواستار شد.در ادامه، 
محمد امین شمسی، رئیس کمیسون گردشگری و میراث فرهنگی شورا، بر ارائه 
نقشه اجرایی کابل فیبرنوری به شهرداری و استفاده از آسفالت به جای بتن ریزی 
در مناطق حفاری شده توسط پیمانکار، تأکید کرد.معاون مالی و اقتصادی شهردار 
کرمان نیز، با تأیید مشکلات ایجادشده در شهر ناشی از حفاری کابل فیبر نوری 
گفت: به دلیل نزدیک شدن به مراسم شهادت سردار سلیمانی، بر سرعت کار اصرار 
و تأکید کردیم؛ حفاری را نیز ابتدا نزدیک به جدول شروع کردند، اما علی رغم 
هماهنگی با دستگاه های خدمت رسان و دریافت نقشه تأسیسات، بسیاری از موارد 

در نقشه وجود نداشت؛ بنابراین، برای جلوگیری از بروز آسیب به تأسیسات شهری، 
پیمانکار مجبور شد از جدول فاصله بگیرد و حفاری را به سطح معابر بیاورد.

امیرمداح در عین حال بیان کرد: کار حفاری تا آخر اذرماه به پایان می رسد.
وی در ادامه، در مورد قانون درآمدهای پایدار شهرداری ها و اقدامات انجام شده 
در این خصوص گفت: این قانون برای افزایش درآمد و تسهیل کار شهرداری ها 
تدوین شده، اما ورود شهرداری به یک سری موارد، ملزم به ابلاغ از وزارت کشور 
خصوص،  این  در  کرمان  شهرداری  اگرچه  است؛  نشده  اعلام  هنوز  که  شده 
اقداماتی انجام داده و از یک ماه پیش، از حریم شهر عوارض دریافت می شود که 
شهرداری منطقه دو در این خصوص پیش قدم شده است.معاون مالی و اقتصادی 
شهردار کرمان، به مشکل رسمی نبودن سندها و مشخص نبودن کاربری املاک 
حریم شهر اشاره و خاطرنشان کرد: مشکل نرم افزاری به منظور تعریف و دریافت 
عوارض از حریم برطرف شده است.امیرمداح همچنین به واریز دو درصد حاصل 
از معاملات در دفترخانه های اسناد رسمی به حساب شهرداری اشاره و خاطرنشان 
کرد: این درآمد، به نفع شهرداری است و با هماهنگی با دفاتر و اصلاح نرم افزاری 
آن، موضوع به مناطق ابلاغ و مقرر شد این هزینه دریافت شود.وی در خصوص 
انتقاد از بی نظمی تابلوهای شهری، از ابلاغ اخطاریه به ۹۰ درصد فروشگاه ها و 
اصناف خبر داد و به دریافت عوارض از پمپ بنزین ها اشاره کرد.رئیس کمیسیسون 
حقوقی، نظارت و ارزیابی شورا نیز، ضمن یادآوری روز جهانی حقوق بشر گفت: 
۷۵ سال از اعلامیه حقوق بشر می گذرد، اما وضعیت موجود در فلسطین و تبعیض 
اعمال شده، به هیچ وجه قابل توجیه نیست و واکنش حقوق بشر در این خصوص 
بسیار قابل تأسف است.محمد امینی زاده، با بیان اینکه نماینده حقوق  بشر هر 
دوطرف را محکوم می کند و وتوی قطع نامه آمریکا برای جلوگیری از جنگ علیه 
غیرنظامیان در سازمان ملل متحد، نشان دهنده وقاهت و دروغگویی سازمان های 
حقوق بشری است، گفت: از سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری انتظار داشتیم 
درخصوص وتوی آمریکا که موجب کشتار بیشترمی شود، مردم شهر را آگاه و این 
نکته را متذکر شود.نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرمان نیز ضمن محکوم کردن 
رژیم صهیونیستی، جنایت علیه مردم غزه را نشان از عدم پایبندی رؤسای دهکده 
جهانی دانست و گفت: برای ما ثابت شد گروهی که برای حکمرانی جهان وارد کار 
شدند، به حقوق بشر اهمیت نمی دهند و از این مفهوم به عنوان ابزاری برای کنترل 
کشورها استفاده می کنند؛ بنابراین، مردم باید تأمل کنند و ببینند که این ظالمان، 

به هیچ تعهدی پایبند نیستند.
محمدرضا کمساری همچنین از عملکرد شرکت »های وب« برای تخریب آسفالت 
انتقاد کرد و گفت: طبق  به زیرساخت های شهری  زیاد  و واردکردن خسارت 
قرارداد، تعهدات لازم برای میکروداکت ها وجود دارد که باید تعیین تکلیف شود و 
شهرداری درخصوص تخریب نامناسب آسفالت، مطالبۀ خسارت کند.وی همچنین 
به درپیش بودن سالگرد شهادت سردار دل ها اشاره کرد از تمام دست اندرکاران و 
مسئولان استان به خصوص شهرداری کرمان، در آماده سازی شرایط مناسب برای 
برگزاری مراسم سالگرد تشکر کرد و گفت: اگر مسئولان کشوری کرمان را به عنوان 
»جهان شهر مقاومت و هنر ایرانی« می شناسند؛ نیاز است برای برگزاری سالگرد، 

ساماندهی گلزار شهدا و بوستان قائم)عج( اعتبار ملی در نظر بگیرند.
کمساری، با بیان اینکه تاکنون، هزینه قابل توجهی ازسوی شهرداری برای این 
ازسوی  باید  بهتر،  ارائه خدمات  به منظور  داد:  ادامه  است،  منظور صرف شده 

مسئولان استان برای جذب بودجه کشوری و اعتبار ملی، مطالبه جدی شود.

در نشست عمومی شورای اسلامی شهر کرمان تأکید شد:

ضرورتتخصیصاعتبارملیبرایبرگزاریهرچهبهترسالگردشهادتسرداردلها

تغییر اقلیم و الزامات برنامه ریزی 
برای توسعه پایدار استان اردبیل

سال های  در  اقلیم  تغییر  پیشرو:   اردبیل-خبرنگار 
بارش ها،  کاهش  همچون  ملموسی  پیامدهای  اخیر 
خشکسالی گسترده و ناهنجاری در وقوع بارش ها را در 
استان اردبیل به همراه داشته است. تحقق توسعه پایدار 
و چشم انداز ترسیم شده از سوی مسئولین کشوری و 
استانی مستلزم توجه به الزامات تغییر اقلیم و سازگاری 
با آن است.تغییر اقلیم و پیامدهای ناشی از آن چند 
سالی است که مناطق مختلف جهان از جمله ایران را 
تحت تاثیر قرار داده است و شاید بتوان یکی از دلایل 
اصلی مهاجرت های گسترده و تغییرات دموگرافیک 
از خشکسالی های  از آن را ناشی  و پیامدهای ناشی 
گسترده یکی دو دهه اخیر عنوان کرد.طی سال های 
اخیر کارشناسان ضمن هشدارهای مکرری نسبت به 
تغییر اقلیم بر لزوم مواجهه علمی و منطقی با آن داده 
اند با این حال اغلب مردم هم شاهد کاهش بارندگی ها، 
هستند  بارشی  ناهنجاری های  خشکسالی،  افزایش 
از این جهت تغییر اقلیم امروزه تبدیل به پدیده ای 
ملموس و همگانی شده است.اقتصاد استان اردبیل در 
دامنه سبلان عمدتا مبتنی بر کشاوزی و متکی به آب 
است. این استان با تولید سالانه بیش از چهار میلیون 
تن انواع محصولات کشاورزی نقش مهمی در تامین 
امنیت غذایی کشور ایفا می کند. با این حال این استان 
برخلاف تصور عمومی مشکلات عدیده ای در تامین آب 
مورد نیاز در بخش های کشاورزی، شرب و صنعت دارد.

آمارها درباره منابع آب استان اردبیل چه می گوید؟با 
کل  اداره  نارنجی  و  زرد  مکرر  هشدارهای  وجود 
ابتدای  از  بارش ها  میزان  اردبیل،  استان  هواشناسی 
مدت ۴۵  بلند  دوره  با  مقایسه  در  جاری  آبی  سال 
درصد کاهش یافته است. هر چند از ابتدای سال جاری 
بویژه در بهار امسال بارش ها در سطح استان منجر به 
استان شده و خسارت های  در  سیلاب های گسترده 
تولید،  کشاورزی،  مختلف  بخش های  به  سنگینی 
ابنیه فنی و مسکن شهروندان وارد کرده است.با این 
اثرات  سرمازدگی  بعد  مراتب  در  و  حال خشکسالی 
مخرب تری بر اقتصاد استان گذاشته است.بنا به اعلام 
رئیس سابق سازمان جهاد کشاورزی استان اردبیل، 
شامل  طبیعی  بلایای  انواع  گذشته  زراعی  سال  در 
خشکسالی، سرمادزدگی و یخبندان، سیل و تگرگ، باد 
و طوفان، گرد و غبار و آتش سوزی خسارت هنگفتی به 
زیربخش های کشاورزی وارد کرده که بیشترین میزان 
خسارت وارده مربوط به خشکسالی بوده و رتبه اول 
کشوری را به خود اختصاص داده است.به گفته تقی 
زاده حوادث غیر مترقبه در سال زراعی گذشته بیش از 
۱۵۰ هزار میلیارد ریال به بخش کشاورزی این استان 
خسارت زده است.از سوی دیگر و طبق اظهارات مدیران 
شرکت آب منطقه ای استان اردبیل، در حال حاضر 
آبخوان دشت اردبیل با ۸۰۰ میلیون متر مکعب کسری 
مخزن مواجه است و سطح سفره های زیرزمینی آن ۱۳ 
متر افت کرده است و خطر فرونشست دشت و تخریب 

سازه آبخوان این دشت را به شدت تهدید می کند.
آب سد  ذخایر  اردبیلی؛  برای شهروندان  زنگ خطر 

یامچی به حجم مرده رسیده است

لاری زاده: مدیرعامل آب و فاضلاب هرمزگان با اشاره به 
اینکه شهرداری های استان سال هاست که از آب آشامیدنی 
برای آبیاری فضای سبز و پارک ها استفاده می کنند، گفت: 
شهرداری ها نباید آب آشامیدنی را برای فضای سبز هدر 

دهند.
فاضلاب  و  آب  کارشناسان  افزود:  حمزه پور  عبدالحمید 
هرمزگان طبق بررسی از فضای سبز، بوستان ها و پارک های 
استان، متوجه شدند آب مورد استفاده در آبیاری فضای 
سبز شهری، کُلُر داشته و آشامیدنی بوده است؛ این در 
حالی است که برخی شهرداری ها در پارک ها و فضای سبز 

»تابلوی آب غیرآشامیدنی« نصب کرده اند.
»در جلسه علنی ۱۶ مهرماه امسال مجلس شورای اسلامی، 
گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه برنامه هفتم توسعه 
در دستورکار قرار گرفت؛ طبق این لایحه، آبیاری فضای 
سبز با استفاده از آب آشامیدنی ممنوع بوده و نحوه ی 
اضافه برداشت از منابع آبی، پس از نصب شمارشگر نیز 
به دلیل ابهام به کمیسیون تلفیق ارجاع شده است.«وی 
بیان کرد: در استانی همچون هرمزگان به دلیل شرایط آب 
و هوایی، اقلیمی و جغرافیایی که جزو استان های گرم و 
خشک و کم بارش کشور بوده و سال ها با خشکسالی مواجه 

است، در واقع هدر رفت این نعمت الهی به عنوان یک 
مساله عادی برای همه تلقی شده است.

مدیرعامل آب وفاضلاب هرمزگان اظهار کرد: شهرداری 
بندرعباس ۱۴۰ لیتر در هر ثانیه )حدود ۱۲ میلیون لیتر 
در شبانه روز( آب آشامیدنی تصفیه شده شبکه شهری را 
به فضای سبز می دهد که این اقدام در شرایط بحرانی 

اگر  داد:  ادامه  نیست.حمزه پور  معقولانه  و  منطقی  آب، 
شهرداری ها نتواند این مشکل را حل کنند، شرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان، آب آشامیدنی شهرداری را که در 
آبیاری فضای سبز استفاده می کند، قطع می کند.وی ابراز 
کرد: بسیاری از شهرها و مناطق روستایی استان معضل بی 
آبی دارند، بنابراین شایسته و عادلانه نیست شهرداری ها و 
مسوولان فضای سبز شهری از این آب، اقدام به آبیاری 
درختان کنند.طبق اعلام شرکت آب و فاضلاب هرمزگان؛ 
زمین  دلیل شرایط  به  استان  تا ۵۰ گستره  حدود ۴۰ 
شناسی و شرایط جغرافیایی، چه بارندگی داشته باشد و 
چه نداشته باشد، چیزی به اسم آب زیرزمینی، سطحی 
و شیرین وجود ندارد؛ از شهر بندرعباس گرفته تا مناطق 
غرب استان و تمامی جزایر از جمله قشم به علت اینکه در 
بالادست این مناطق، گنبدهای نمکی استقرار پیدا کردند 
و بارش هایی که از بستر این گنبدها عبور می کند، پایین 

دست آن آب شور است.
هرمزگان جزو استان های کم بارش در کشور با میانگین 
بارندگی سالانه )در سال های پربارش حدود ۱۸۰ میلی متر 
و کم بارش کمتر از ۱۰۰ میلی متر( است که حدود ۲ سوم 

میانگین کشوری را تشکیل می دهد.

مدیرعامل آبفا هرمزگان:

 هدر رفتِ آب آشامیدانی در بخش فضای سبز
 غیرقابل قبول است

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
آذربایجان غربی با اشاره به آغاز اجرای طرح 
مخاطرات  کاهش  راستای  در  زمستانی 
جاده ای در استان گفت: ۹۰۰ راهدار در 
این خصوص در طول فصل زمستان فعالیت 
این  افزود:  خواهند کرد.ایرج دست نشان 
تعداد راهدار در همه جاده های آذربایجان 
تا  داشت  خواهند  فعال  حضوری  غربی 
فصل  به  مربوط  مشکلات  کاهش  زمینه 

زمستان در جاده ها فراهم شود.وی اضافه 
کرد: در طرح زمستانی امسال، ۶۹ اکیپ 
راهداری و ۲۰ گشت سیار راه اندازی شده 
و ۶۸ راهدارخانه مستقر در سراسر استان 
نیز آماده خدمات رسانی به مردم هستند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
آذربایجان غربی ادامه داد: همچنین برای 
طرح زمستانی امسال، ۴۲۰ دستگاه ماشین 
آلات سبک و سنگین در نظر گرفته شده 

است.دست نشان گفت: کاهش تصادفات 
جاده ای و ایمن کردن تردد در مسیرهای 
مختلف سطح آذربایجان غربی، مهمترین 
شمار به  امسال  زمستانی  طرح   هدف 

 می رود.وی افزود: البته شهروندان نیز باید 
در این خصوص یاری گر ما باشند و ضمن 
خودداری از ترددهای غیرضروری در ایام 
سرد سال در جاده های استان، در صورت 
لزوم نیز موارد ایمنی و مقررات راهنمایی 

و رانندگی را در سطحی بالا رعایت کنند 
تا زمینه کاهش سوانح فراهم شود.مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان 
به  تلفنی ۱۴۱  سامانه  کرد:  اظهار  غربی 
های  راه  وضعیت  آخرین  ارائه  منظور 
مواصلاتی استان به صورت ۲۴ ساعته فعال 
بوده و کاربران جاده ای می توانند به منظور 
مواصلاتی  های  محور  وضعیت  از  اطلاع 

استان از این سامانه استفاده کنند.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای آذربایجان غربی :

۹۰۰ راهدار در آذربایجان غربی آماده اجرای طرح زمستانی هستند

نیمی از طرح تأمین آب اصفهان از 
دریای جنوب تکمیل شده است

بر  گفت:  اصفهان  استاندار  پیشرو:  اصفهان-خبرنگار 
اساس بررسی های انجام شده در گذشته اجرای طرح 
تأمین آب استان از دریای جنوب کشور نیازمند صرف 
زمانی معادل ۹ الی ۱۱ سال بود اما توانستیم نیمی از 
این طرح را ظرف مدت یک سال و نیم تکمیل کنیم.

مرتضوی،  سیدرضا  اصفهان،  استانداری  گزارش  به 
در نشست با طلاب و فضلای اصفهانی مقیم استان 
قم، ضمن تسلیت ایام فاطمیه، با اشاره به توسعه و 
پیشرفت های کشور، گفت: ایران اسلامی در عرصه های 
مختلف پیشرفت های عظیمی داشته  که عمده آن ها 
در مسیر ایجاد و توسعه زیرساخت ها است.وی ادامه 
به  نیز  روز حتی سیم خاردار  داد: کشوری که یک 
آن نمی فروختند، امروز به جایگاهی رسیده است که 
ایرانی  پهبادهای  از  کشورها  دیگر  نگرانند  دشمنان 
استفاده کنند.استاندار اصفهان تصریح کرد: تمام این 
پیشرفت ها در شرایطی رقم خورده است که دشمن 
همواره به دنبال توطئه و فتنه بر علیه جمهوری اسلامی 
بوده است.وی با بیان اینکه رسالت حوزه های علمیه، 
راهبری و هدایت جامعه و مردم است، گفت: آن چه 
از  که  بود  معارفی  پیروز کرد  دفاع مقدس  در  را  ما 
حوزه های علمیه، در جامعه ترویج شد.وی ادامه داد: 
چهار چالش اساسی در مسیر حرکت استان اصفهان 
را شناسایی کرده ایم، دغدغه نخست اسُتان مساله آب 
است که ناشی از سوء مدیریت در دولت های گذشته 
است.مرتضوی با اشاره به اینکه در این راستا قرارگاه 
آب استان شکل گرفته است، بیان کرد: در این قرارگاه 
از تمام ظرفیت های مطالعاتی، پژوهشی و تحقیقاتی 
اصفهان  است.استاندار  استفاده شده  و کشور  استان 
و  است  هوا  آلودگی  بحث  استان  دوم  چالش  افزود: 
این چالش موجب شده هرساله بخشی از سرمایه های 
اجتماعی استان از دست برود که در راستای رفع آن 
نیز، برنامه هایی تدوین و در حال اجرا است.وی با اشاره 
به اینکه ۱۲ پیشران اقتصادی برای استان تعریف شده 
است، مطرح کرد: در دولت سیزدهم بیش از ۴۷۰ واحد 
راکد استان به چرخه تولید بازگشته است.مرتضوی با 
بیان اینکه برخی از مسائل استان بیش از ۱۲ سال 
بلاتکلیف بوده است، عنوان کرد: بسیاری از این مسائل 
در طول ۲ سال فعالیت دولت سیزدهم تعیین تکلیف 
استان  بیکاری  نرخ  اینکه  به  اشاره  با  شده است.وی 
اصفهان در ۲ سال گذشته بیش از سه درصد کاهش 
داشته است، ادامه داد: استان اصفهان توانسته است 
بسیاری از رتبه های نخُست اقتصادی در کشور را به 
خود اختصاص دهد.استاندار اصفهان با بیان اینکه ۵۸ 
چالش فرهنگی و اجتماعی استان اصفهان شناسایی 
شده است، گفت: این چالش ها نیز اولویت بندی شده و 
برنامه هایی برای حل آن ها درحال تدوین است.، استان 
اصفهان ۲۸ شهرستان و حدود پنج میلیون و ۳۰۰ 
هزار نفر جمعیت دارد که افزون بر ۸۰ درصد از آنها 
در شهرها زندگی می کنند.این استان در سال های اخیر 
از کم آبی و خیزش گرد و خاک در اثر خشک شدن 

زاینده رود و تالاب گاوخونی رنج می برد.

ایلام -خبرنگار پیشرو:  داروخانه جمعیت هلال 
احمر استان ایلام در مراسمی با حضور استاندار 
و رئیس جمعیت هلال احمر کشور افتتاح و به 

بهره برداری رسید.
 مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان ایلام در 
این مراسم، اظهار کرد: این داروخانه در زمینی به 
مساحت ۳۰۰ متر احداث شده و هزینه بازسازی، 
تعمیر و تأمین دارو برای این داروخانه بیش از ۳۰۰ 
علیمحمدی"  است."غلامرضا  بوده  ریال  میلیارد 
تصریح کرد: موارد تحت پوشش داروخانه جمعیت 
هلال احمر ایلام، بیماران شیمی درمانی، پیوند، ام 

اس، رماتیسم، هموفیلی، تالاسمی، دیابت و سایر 
بیماران خاص نیازمند برای تامین داروی مورد نیاز 
است.وی با اشاره به اهمیت افتتاح و بهره برداری 
از این داروخانه در مرکز استان، افزود: دسترسی 
مناسب و جانمایی انبار دارویی از دیگر مزیت های 
این  شد:  یادآور  است.علیمحمدی  داروخانه  این 
داروخانه تامین کننده بسیاری از داروهای بیماران 
خاص و صعب العلاج است که با افتتاح آن، از تردد 
بیماران برای تامین دارو مورد نیاز به خارج از استان 
جلوگیری می شود.وی در ادامه یادآور شد: در پی 
سفر ۲ روزه رییس سازمان جمعیت هلال احمر 

به استان شاهد ارائه خدمات وسیعی از طرف این 
جمعیت در استان از جمله افتتاح ۲ شعبه این 
جمعیت در شهرستان های هلیلان و چوار بودیم.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان ایلام با اشاره 
به اهدای ۶۷ کمک جهیزیه به نوعروسان امدادگر 
جمعیت هلال این استان، گفت: در مراسمی با 
حضور رئیس جمعیت هلال احمر این تعداد کمک 
جهیزیه به ارزش ۱۸ میلیارد ریال به نوعروسان 
بازدید  به  شد.علیمحمدی  اهدا  استان  امدادگر 
کولیوند از مرکز فوق تخصصی هلال ایلام اشاره 
کرد و افزود: مقرر شده که این مرکز با تامین اعتبار 

در مرحله اول ۴۰۰ میلیارد ریال و در مرحله دوم 
۵۰۰ میلیارد ریال از محل مصوبات سفر رییس 
جمعیت به استان، در اردیبهشت ماه سال آینده به 
بهره برداری برسد.وی با اشاره به اینکه در این مرکز 
۱۲ درمانگاه تخصصی، فوق تخصصی و خدمات 
پاراکلینیکی برای خدمات رسانی به مردم استان 
مشاوره  مرکز  گفت:  است،  شده  گرفته  نظر  در 
تخصصی نیز در استان با حضور رئیس جمعیت 
هلال احمر فعالیت خود را آغاز کرد که این مرکز 
دارای تنوع خدمات مشاوره ای برای کمک به اقشار 

آسیب پذیر است.

داروخانه جمعیت هلال احمر استان ایلام افتتاح شد
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معاون شهرسازی و معماری شهردار کرمان، گفت:  پروژه 
پیگیری  کرمان،  شهر  محه های  فضایی  ساختار  تعیین 
خواهد شد.ریحانه السادات تهامی نسب افزود: دستورالعمل 
محله بندی شهر کرمان توسط وزارت کشور، در سال 98 

به شهرداری کرمان ابلاغ و در همان سال یک قرارداد امضا 
شد، اما بلاتکلیف ماند.وی افزود: امیدواریم با هم اندیشی 
با نماینده مشاور طرح پروژه، و با نظارت شهردار کرمان، 
شهرداران مناطق کرمان و معاونان آنها در حوزه شهرسازی، 

معاون حوزه آمار و اطلاعات سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان، و معاون شهرسازی و معماری اداره کل راه و شهرسازی 
استان کرمان، موفق شویم قرارداد یادشده را اصلاح و تعیین 

تکلیف کنیم.

معاون شهرسازی و معماری شهردار کرمان:

پروژه تعیین ساختار فضایی محه های شهر کرمان 
پیگیری می شود

از طریق تعامل شهرداری کرمان با کارشناسان 
خبره حوزه شهرسازی صورت می گیرد؛

اعلام فراخوان برای طراحی جدید 
میدان »آزادی«

طراحی  برای  فراخوان  اعلام  و  تنظیم  از  کرمان  شهردار 
جدید میدان »آزادی« باهدف روان سازی وضعیت ترافیکی، 
بهسازی وضعیت بصری، زنده کردن خاطره جمعی مردم از 
مفهوم آزادی و مقاومت، از طریق تعامل با استادان دانشگاه 
و کارشناسان خبره در حوزه معماری و شهرسازی، خبرداد. 
سعید شعرباف، در نشست با اعضای هیات علمی دانشگاه ها و 
کارشناسان خبره حوزه معماری و شهرسازی که به منظور 
هم اندیشی درباره محتوای فراخوان طراحی میدان آزادی 
برگزار شد، بر توجه به مفهوم میدان، تاکید کرد و گفت: سابقه 
شهرسازی و نقش ترافیکی میدان آزادی در شهر کرمان، از 
را  میدان ها  بعضی  است.وی،  برخوردار  به سزایی  اهمیت 
به دلیل امکان تجمع مردمی و ظرفیت پیاده مداری، دارای 
نقش اجتماعی دانست و ادامه داد: متاسفانه اتفاق و مداخله 
ترافیکی در طراحی میدان آزادی در سال 9۵، نه تنها مساله 
ترافیک را حل نکرده، بلکه بر معضلات ترافیکی اطراف آن 
طرح  با  آزادی  میدان  افزود:  کرمان،  است.شهردار  افزوده 
موجود، کاربری مردمی ندارد و تبدیل به نقطه اجبار شده 
است.وی تصریح کرد: زیرگذر آزادی در حداقل شرایط ممکن 
باید بلوار جمهوری را به  شریعتی متصل می کرد و بعضی 
از تعریض ها در کنار آن اجرا می شد.شعرباف، با بیان اینکه 
در حال حاضر از لحاظ شهرسازی و ترافیکی با یک موجود 
ناقص الخلقه ای مواجه هستیم، افزود: در هرحال نقش خودرو 
در شهر، قابل حذف نیست و روزبه روز پررنگ تر هم می شود؛ 
اما با اجرای مسیر شرقی غربی بلوار »سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی« به عنوان مسیر موازی بلوار »جمهوری اسلامی«، 
ترافیک به خیابان »بهمنیار« و فضای میدان آزادی می آید.وی 
یادآور شد: این وضعیت به این معنا است که فضای ترافیکی و 
حضور ماشین در این میدان رو به گسترش است؛ بنابراین  در 
طراحی آن،  فضای زیرگذر نیز باید مدنظر قرار گیرد.شعرباف، 
با اشاره به اینکه میدان آزادی با مفهوم آزادی، رقم خورده 
است، ادامه داد: میدان آزادی کرمان، مفهوم مقاومت را نیز، 
در خود جای داده است؛ میدان آزادی همچنین، با مفهوم 
آزادی، زیبایی، گشودگی و فضای سبز  نیز عجین شده است.

وی تصریح کرد: در اعلام فراخوان برای طراحی میدان آزادی، 
تنها یک تک الِمِان منظور نیست، بلکه هدف این است که 
کل سیستم باید باز طراحی شود و در طراحی کلی،  مسیر 
عبور و مرور، جداره ها و ترافیک درنظر گرفته شود.شهردار 
کرمان بر حضور مردم و رویدادهای مردمی، در طراحی میدان 
آزادی بازتاکید کرد و افزود: تصمیم شورای شهر و شهرداری 
کرمان، هر دو مبتنی بر اجرای یک پروژه عمیق در خور 
شهر و شهروندان کرمان است.نایب رئیس شورای اسلامی 
شهر کرمان نیز، با تاکید بر اینکه این دوره از شورای اسلامی 
شهر، هیچ گاه موافق انجام کارهای مقطعی و کوتاه مدت نبوده 
است، ادامه داد: هرچند گفته های کارشناسان در خصوص 
صورت  به  پروژه  چند  در  آزادی  میدان  طرح  دیده شدن 
بلند مدت، صحیح است، اما نباید شامل مرور زمان، و به دست 
فراموشی سپرده شود.محمدرضا کمساری، بازطراحی و اجرای 
کامل پروژه میدان آزادی را به صورت کامل، نیازمند اعتباری 
در حدود 3000 میلیارد تومان دانست و گفت: این رقم در 
حد بر بضاعت فعلی شهر نیست؛ بنابراین پیشنهاد می شود 
مقاومت«  از »گردشگری  اجرا شود.وی  فازبه فاز،  به صورت 
به عنوان محور میدان آزادی، به عنوان موضوع مدنظر شورای 
اسلامی شهر، یاد کرد و خاطرنشان کرد: از اساتید حوزه 
معماری و شهرسازی می خواهم که ملاحظات مدنظر خود 
را اعلام کنند و قبل از اینکه این اقدام مشمول زمان شود، آن 
را  به نتیجه برسانند.نایب رئیس شورای اسلامی شهر کرمان، 
ادامه داد: نتیجه این هم اندیشی، می تواند به صورت گام به گام 
در دوره های مختلف انجام شود؛ تا بتوانیم با درنظر گرفتن 
زیست بوم شهر کرمان، کاری ماندگار برای شهروندان کرمانی، 
انجام دهیم.در ادامه منصور ایرانمنش، رئیس کمیسون عمران 
و شهرسازی شورای اسلامي شهر کرمان نیز، ضمن تشکر از 
دغدغه شهردار کرمان برای بهسازی وضعیت میدان آزادی، 
گفت: فضای سبز میدان آزادی به خاطر سازه زیر ساخت آن در 
خطر است و باید در طراحی جدید به صورت ویژه مورد توجه 
قرار گیرد.محمد امین شمسی، رئیس کمیسیون گردشگری 
و میراث فرهنگی شورای اسلامی شهر کرمان نیز، گفت: نظر 
جمعی اعضای شورای شهر، تمرکز بر میدان آزادی، به عنوان 
یک کل واحد و بزرگ است و تنها طراحی المان مدنظر 
نیست.مدیرعامل سازمان مدیریت مهندسی شبکه حملو نقل 
شهرداری کرمان، استفاده از نظرات کارشناسان را برای اجرای 
شیوه درست، تحسین کرد و به آغاز اجرای مطالعات طرح 
از  خلیفه،  کرد.وحید  اشاره  سال ۱۴00  از  ترافیک  جامع 
فرایند تحلیل آمارها در حوزه ترافیک میدان آزادی به منظور 
ساماندهی به آن خبر داد و تشکیل تیم شهرسازی و ترافیکی 
را برای حل معضل میدان آزادی، مهم دانست و افزود: علم 
جدید نگاه انسان محور را به خودرو محور ترجیح می دهد و 
در مطالعات ترافیکی به این موضوع نگاه ویژه ای شده است.در 
ادامه این جلسه کارشناسان و اساتید دانشگاه حوزه معماری 
و شهرسازی  نقطه نظرات خود را در خصوص طراحی میدان 
آزادی با درنظر گرفتن وضعیت موجود مطرح کردند که از 
جمله آن می توان به طراحی میدان در سه سطح ترافیکی، 
یادمانی و پیاده راه اشاره کرد.تعریف و آنالیز نقشه شهر کرمان 
و سپردن آن به مشاور متخصص و انجام مطالعات جامع قبل 
از اجرا نیز از جمله نقطه نظرات مطرح از سوی کارشناسان 

قبل از اعلام فراخوان بود.

رامین جعفری:  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 
اردبیل از تدوین برنامه عملیاتی پروژه های پیشران صنعت 
برق استان اردبیل خبر داد و گفت: احداث هشت پست 
فوق توزیع در مناطق مختلف استان اجرا شده و یا در دست 
اجراست و با اجرا و تکمیل این پروژه ها شبکه برق استان 
اردبیل پاسخگوی نیاز  بخش های مختلف صنعتی، تجاری 
و خانگی خواهد بود.حسین قدیمی گفت: ظرفیت تولید 
برق استان اردبیل یک هزار و ۴۶0 مگاوات است که عمده 
تولید برق استان با تولید یک هزار و ۴۴0 مگاوات مربوط 
به نیروگاه سبلان است که شش واحد گازی دارد.وی اضافه 
کرد: در این نیروگاه به عنوان اصلی ترین واحد تولید برق 
استان، سه واحد دیگر هم وارد مدار شده است که با حضور 
رئیس جمهور افتتاح رسمی خواهد شد.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق استان اردبیل با بیان اینکه پیک مصرف 
برق استان ۴۷0 مگاوات است، اظهار کرد: 990 مگاوات 
تولید مازاد استان به شبکه سراسری منتقل و در سایر نقاط 
کشور مورد مصرف می شود.قدیمی با تشریح برنامه های 
زیرساختی تامین برق و تاثیر آن در توسعه سایر بخش های 
استان اظهار کرد: در حال حاضر هشت دستگاه پست انتقال 
و ۲۵ پست فوق توزیع در استان وجود دارد که در مقایسه 
با سایر استان های کشور وضعیت خوبی است. در عین حال 
برای تکمیل زیرساخت های حوزه انرژی، یک برنامه عملیاتی 
پروژه های پیشران صنعت برق تدوین و طبق آن اقداماتی را 
شروع کردیم.وی یادآورشد: در این چهارچوب حدود هشت 
پست فوق توزیع ۶3 کیلوولت برای تامین برق مشترکین 
صنعتی، کشاورزی، تجاری و خانگی از جمله پست فندقلو، 
پست ارباب کندی، پست شهرک صنعتی شماره ۲ که 
۱0 سال بود پیگیری می شد، پست ناحیه عمرانی ۱ در 

اصلاندوز و پست خلخال بهره برداری شد.همچنین پست 
۶3 کیلوولت موقت سرعین دائمی شد.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق استان اردبیل اضافه کرد: علاوه بر این 
اجرای رینگ پست چهار مداره شهرستان اردبیل در مسیر 
آرتا به کمی آباد اجرا شده است و افزایش ظرفیت پست ۶3 

کیلوولت در اجیرلو هم در دست اقدام است.
تمامی شهرستان های استان اردبیل به شبکه 

سراسری برق متصل است
وی خاطرنشان کرد: تمامی شهرستان های استان ازطریق 
پست ۲30 کیلوولت به شبکه سراسری وصل شده است 
پست  که  نبود  وصل  شهر  مشگین  شهرستان  تنها  و 
۲30آن هم در دست احداث است و طی چند ما آینده 
به بهره برداری خواهد رسید.قدیمی با بیان اینکه اجرای این 
پروژه ها در سفر آتی رییس جمهورپیشنهاد خواهد شد، 
پست ۶3 کیلوولت آغدام پارس آباد، ۶3 کیلوولت شهرک 
شهید سلیمانی، پست ۶3 کیلوولت منطقه ویژه اقتصادی، 

پست ۶3 کیلوولت ناحیه عمرانی پارس آباد را از جمله این 
پروژه ها ذکر کرد.

برنامه شرکت توزیع برای رویت پذیری مصرف برق 
مشترکین

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان اردبیل در زمینه 
مدیریت مصرف اظهار کرد: با توجه به خاموشی هایی که در 
سال ۱۴00 در سطح کشور وجود داشت دولت سیزدهم 
مصرف  پذیری  رویت  و  مصرف  مدیریت  برای  برنامه ای 
مشترکین در دستور کار قرار گرفت.وی با بیان اینکه با 
این برنامه میزان مصرف مشترکین مشاهده و رویت می 
شود، اضافه کرد: در این راستا برای نزدیک به 3۷ هزار 
مشترک با اولویت دارای مصرف بالا از جمله در شهرک های 
صنعتی کنتور هوشمند نصب شده است و اجرای این برنامه 
خارج از شهرک های صنعتی هم جزو برنامه است.قدیمی 
خاطرنشان کرد: در مرحله بعد مدیریت مصرف برق ادارات 
از طریق تغییر ساعات کار درسطح کشور اجرا شد که با 
اجرای این برنامه 8۵0 مگاوات در کشور مدیریت مصرف 
شد. در این راستا امسال 3۵0 دستگاه کنتور در دستگاه های 
اداری نصب شده است و برنامه این است در تمامی ادارات 
کنتور هوشمند نصب شود.وی خاطرنشان کرد: علاوه بر این 
در بخش کشاورزی هم برای 80 درصد از انشعابات کنتور 
هوشمند نصب شده و نصب این کنتورها در ۲0 درصد باقی 
مانده انشعابات هم جزو برنامه شرکت توزیع نیروی برق 
استان است.قدیمی اضافه کرد: در راستای مدیریت مصرف 
در بخش مشترکین تجاری و اداری هم فعلا برای کسانی 
که دو برابر الگوی مصرف هستند ۱0 هزار کنتور نصب 
می شود. برای مشترکین تجاری با مصرف بالای ۱000 

کیلوولت هم کنتور هوشمند نصب خواهد شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان اردبیل  خبرداد:

تدوین برنامه عملیاتی پروژه های پیشران صنعت برق 
استان اردبیل

سمیه غافلی:  مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان 
گفت: زیرساخت های لازم برای تامین برق مورد نیاز طرح های 
طرح نهضت ملی مسکن شهرهای استان در حال انجام است.

علی خدری در تشریح این اقدامات اظهار کرد: بر اساس 
پرداخت  در خصوص  عالی مسکن کشور  مصوبه شورای 
یک سوم هزینه های زیرساخت ها توسط وزارت مسکن و 
شهرسازی، پیگیری های لازم جهت اخذ ۱80 میلیارد ریال 
اعتبار در حال انجام است.خدری افزود: در سال ۱۴0۱ در 
قالب اعتبارات عمرانی، ۲۴ واحد مسکونی شهرستان شوش 
به طور کامل با اعتباری معادل 30 میلیارد ریال انجام شد و 
از سال ۱۴0۲ تاکنون ۶0 میلیارد ریال اعتبار جهت تکمیل 
زیرساخت های برق در سایت مسکن ملی دزفول، بهبهان و 
اندیمشک نیز برنامه ریزی شده است.وی ادامه داد: علاوه بر 
شهرهای شوش و اندیمشک که طرح ها به طور کامل به 
اتمام رسیده، در شهرهای دزفول و بهبهان نیز این عملیات 
تکمیل شده و برق کارگاهی در سایت های مورد نظر جهت 

پیشرفت ساخت و سازهای شبکه تامین شده است.
مدیر عامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان گفت: برنامه 
اجرایی برای واحدهای طرح ملی مسکن این است که با آغاز 
کار عمرانی در هر واحد، شرکت برای اجرای زیرساخت های 
آن اقدام می کند.وی اضافه کرد: با بررسی های انجام شده 
برای برق رسانی به طرح بزرگ مسکن ملی در سطح استان، 
اعتبارات جدید جذب شده و به زودی، کار تامین شبکه برق 
آنها آغاز خواهد شد.سهم شهر اهواز از نهضت ملی مسکن، 
۴0 هزار واحد برآورد شده که بخش عمده ای از این واحدها 
برای  به مسکن حمایتی است.تاکنون زمین لازم  مربوط 
ساخت هشت هزار واحد مسکن حمایتی، پنج هزار واحد 
مسکن خودمالکی و ۲ هزار واحد مسکن بافت فرسوده در 
اهواز تامین شده و در مرحله واگذاری هستند همچنین به 
زودی کار ساخت ۲0 هزار واحد دیگر آغاز خواهد شد.طرح 
نهضت ملی مسکن از سال ۱۴00 در دولت سیزدهم اجرایی 

شد.

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق خوزستان :

زیر ساخت های برقی طرح نهضت ملی مسکن خوزستان
 تامین شد

بهینه سازی مصرف آب در صنعت 
فارس ؛ بایدها و نبایدها

شیراز -خبرنگار پیشرو: در نشست هم اندیشی شرکت 
آب منطقه ای فارس و سازمان صنعت، معدن، تجارت 
استان بایدها و نبایدها برای بهینه سازی مصرف آب و 
بهره گیری هر چه بهتر از این مایه حیات در صنعت 
صنعتگران  دغدغه های  مهمترین  شد.یکی  مطرح 
تأمین آب برای ادامه فعالیت های صنعتی است؛ این 
در حالیست که مصرف بی رویه و غیرمنطقی آب در 
صنعت این روزها به یکی از چالش های متولیان امور 
اخیراً  معضل  این  حل  است.برای  شده  تبدیل  آب 
آب  شرکت  مسئولان  حضور  با  هم اندیشی  نشست 
تجارت  معدن،  صنعت،  سازمان  و  فارس  منطقه ای 
به  نشست  این  در  حاضرین  که  شد  برگزار  استان 
بیان پیشنهادات و راهکارهای خود برای بهینه سازی 
مایه  این  از  بهتر  چه  هر  بهره گیری  و  آب  مصرف 
حیات در صنعت پرداختند.طرح احیا، تعادل بخشی 
و  فرهنگسازی  و  آموزش  اطلاع رسانی،  پروژه  و 
آب  مصرف  بهینه  فرهنگ  نهادینه کردن  همچنین 
در بخش های شُرب و بهداشت، صنعت و خدمات و 
این نشست  از موضوعات مطرح شده در  کشاورزی 
بود.محمد مهدی شریفی مجری طرح اطلاع رسانی، 
آموزش و فرهنگ سازی آب منطقه ای فارس در این 
درباره گفت: هدف نهایی فرهنگ سازی اصلاح الگوی 
مدیران  از  است.وی  بهره برداران  توسط  آب  مصرف 
سازمان صنعت، معدن و تجارت درخواست کرد که با 
همکاری و همیاری در اطلاع رسانی، مواردی همچون 
استفاده از پساب تصفیه شده شهرها به جای استفاده 
از آب استحصالی از منابع آب زیرزمینی و سطحی، 
بازچرخانی آب در صنایع، تصفیه پساب خروجی از 
صنایع را در اولویت قرار دهند.شریفی با تأکید بر نقش 
مؤثر صاحبان صنایع جهت فرهنگسازی و مصرف بهینه 
منابع آب افزود: بهینه سازی مصرف آب در صنایع یکی 
از اولویت هایی است که باید دنبال و بایستی از همه 
شود. بهره گیری  عرصه  این  در  قانونی  ظرفیت های 

مجری طرح اطلاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازی آب 
منطقه ای فارس اضافه کرد: بازگردانی یا اصلاح آب یکی 
از راهکارهای استفاده مجدد از آب های مصرف شده در 
صنعت است و تلاش می شود تا کیفیت پساب ها به 
حد مطلوبی برسد، به عبارت دیگر در فرآیند بازگردانی 
آب هدف اصلی جداسازی مواد معلق و آلاینده های 
موجود در آن است تا بتوان از این آب در کشاورزی 
و صنعت مجدد استفاده کرد.در فرآیند بازگردانی آب 
هدف اصلی جداسازی مواد معلق و آلاینده های موجود 
در آن است تا بتوان از این آب در کشاورزی و صنعت 
مجدد استفاده کرد.یکی از مهمترین رویکردها که در 
این نشست تأکید بسیاری به آن شد تأمین آب پایدار 
مدیر حفاظت  بازیار  اکبر  بود.علی  بهره برداران  برای 
این  در  فارس  منطقه ای  آب  شرکت  بهره برداری  و 
بهره برداران  برای  پایدار  آب  تأمین  گفت:  خصوص 
مصارف صنعتی و حفاظت و صیانت از منابع آب از 
جمله این وظایف است.وی ادامه داد: با اطلاع رسانی و 
فرهنگسازی در عرصه های مختلف می توان به توسعه 
صنایع کمک کرد چرا که تخصیص جدید آب به صنایع 
و توسعه آن از محل پرکردن چاه ها و جلوگیری از اضافه 
برداشت از چاه ها امکانپذیر است.بازیار به موضوع امکان 
خرید آب چاه های کشاورزی توسط صنایع اشاره کرد 
و گفت: یکی از بزرگترین معضلاتی که از گذشته تا 
امروز انسان با آن مواجه بوده است، مصرف بی رویه 
منابع آبی در بخش های صنعتی، کشاورزی و شهری 
است که خطر جدی برای سفره های آب زیرزمینی 
سادگی  به  موضوع  این  افزود:  می رود.وی  شمار  به 
برای صنایع تأمین آب می کند و به توسعه صنایع نیز 
کمک می شود؛ جانمایی صنایع باید با توجه به حجم 
و کیفیت آب مورد نیاز و شرایط آبی منطقه در نظر 
گرفته شود.برخی صاحب نظران هم در این جلسه ورود 
آلاینده های شیمیایی به آبهای شیرین تهدیدی برای 
سلامت طبیعت دانستند و به بیان راهکارهایی برای 
جلوگیری از مصرف بیش از اندازه آب های شیرین و 
آلوده شدن آنها در زندگی صنعتی و شهری پرداختند.

محمدرضا احمدی نماینده مجری طرح تعادل بخشی 
شرکت آب منطقه ای هم با بیان اینکه افزون بر مصرف 
بی رویه آب های شیرین، ورود آلاینده های شیمیایی 
و میکروارگانیسم های متعدد به آنها سلامت طبیعت 
و محیط زیست را به خطر انداخته است، استفاده از 
ظرفیت شهرستان های دارای صنایع بیشتر و تشکیل 
را  آب  بهینه  مصرف  فرهنگسازی  جهت  جلسات 
این  از مشکلات دانست و گفت:  راهگشای بسیاری 
فرهنگسازی  مسیر  در  بزرگی  گام  می تواند  موضوع 
مقام مسئول همچنین  باشد.این  آب  بهینه  مصرف 
مانند  سازمان هایی  و  پیام رسانی شرکت ها  نقش  به 
صنایع کوچک، شهرک های صنعتی، سازمان حمایت 
از تولیدکننده و مصرف کننده، صنایع دستی، اصناف 
مختلف و ستاد رفع موانع تولید به منظور رسیدن به 
اهداف پروژه مصرف بهینه آب در صنایع اشاره کرد 
و افزود: همه باید در این عرصه احساس مسوولیت 
کنند، بهینه سازی مصرف آب از عهده یک یا ۲دستگاه 
و صنعت بر نمی آید و این موضوع یک تکلیف و رسالت 
همگانی است.راهکارهای متعددی برای جلوگیری از 
مصرف بیش از اندازه آب های شیرین و آلوده شدن آنها 
در زندگی صنعتی و شهری ارائه شده که تصفیه آب 
خاکستری و فاضلاب های شهری و صنعتی و استفاده 
مجدد آنها از جمله این راهکارها محسوب می شود.

وی اضافه کرد: راهکارهای متعددی برای جلوگیری از 
مصرف بیش از اندازه آب های شیرین و آلوده شدن آنها 
در زندگی صنعتی و شهری ارائه شده که تصفیه آب 
خاکستری و فاضلاب های شهری و صنعتی و استفاده 

مجدد آنها از جمله این راهکارها محسوب می شود.

اختصاص  از  قم  استان  آهن  راه  مدیرکل  حیدری:  علی 
بالعکس  و  _تهران  قم  در مسیر  العاده  فوق  قطار  رام   ۲
همزمان با سالروز شهادت حضرت فاطمه زهرا)س( خبر 
ایام شهادت فاطمه  داد.غلامحسین دباغ  ضمن تسلیت 
زهرا)س(، افزود: در راستای ارائه خدمات مطلوب به مردم و 
زائران کریمه اهل بیت)س( و با عنایت به پیش بینی حجم 
گسترده مسافران در مناسبت های پیش رو ، ۲ رام قطار 
فوق العاده در مسیر قم _تهران و بالعکس پیش بینی شده 
است.وی ادامه داد: به این ترتیب یک رام قطار ریل باس ۲۶ 
آذر ماه مصادف با روز شهادت در ساعت 8:۲00 از تهران به 

سمت قم حرکت می کند و در ساعت ۱۱:۵00 از ایستگاه 
قم به تهران باز می گردد.وی اظهار داشت: همچنین یک رام 
قطار در ساعت ۱۵:۴۵ از تهران به مقصد قم عزیمت خواهد 
کرد و در ساعت ۱9:۴۵ به تهران باز می گردد.دباغ با اشاره 
به اینکه قطارهای یاد شده علاوه بر ۱0 رام قطارهای فعلی 
است که در مسیر قم_تهران و بالعکس به صورت روزانه 
تردد دارند، تصریح کرد: قطارهای یاد شده ریل باس بوده و 
با ظرفیت یک هزار و 33۶ صندلی و تهویه مناسب و امکانات 
رفاهی در جهت سرویس دهی به هموطنان و زائران مهیا 
شده است.مسیر ریلی قم_تهران و بالعکس به دلیل تقاضای 

بالا و هزینه های پایین بلیط آن، بعد از مسیرهای منتهی به 
شهر مقدس مشهد، یکی از شلوغ ترین مسیرهای ریلی بین 
شهری می باشد و روزانه ۵ رام قطار در مسیر قم به تهران و 
۵ رام قطار در مسیر بالعکس در حرکت می باشد و کمبود 
ظرفیت جابجایی مسافر یکی از مشکلات مسافران این خط 
است که راه آهن جمهوری اسلامی ایران معمولا در ایام 
خاص برای این مسیر قطار فوق العاده در نظر می گیرد و 
ظرفیت جابجایی مسافرانی که به منظور زیارت کریمه اهل 
بیت )ع( حضرت معصومه به قم سفر می کنند را افزایش 

می دهد.

اختصاص ۲ رام قطار فوق العاده در مسیر قم _تهران و بالعکس

شهر  اسلامی  شورای  رییس  پیشرو:  اصفهان_خبرنگار 
اصفهان گفت: شهرداری اصفهان با بانک مهر ایران و نیز 
سازنده موتورسیکلت های برقی هماهنگی کرده است که 
زمینه تبدیل ۱00 هزار موتور سیکلت بنزینی به برقی برای 
متقاضیان فراهم شود.محمد نورصالحی در مورد اقدامات 
شهرداری اصفهان راجع به آلودگی هوا اظهار کرد: ما در 
مدیریت شهری نمی توانیم منتظر پدیده ای باشیم تا وقتی 
که اتفاق افتاد به دنبال راهکار برای آن باشیم بر همین اساس 
از ماه های گذشته به دنبال رفع مشکلات زیست محیطی و 
آلودگی هوا از طریق جلسات شورای عالی محیط زیست در 
شهرداری بوده ایم.رییس شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح 

کرد: در شهرداری اصفهان ستاد محیط زیست و آلودگی هوا 
هر هفته تشکیل و جلساتی با مدیران داخلی شهرداری و نیز 
محیط زیست و سایر دستگاه ها برگزار می شود اما شهرداری 
به تنهایی متولی کاهش این شرایط نیست و به سهم خود 
دخیل است.وی ادامه داد: از طرفی دستگاه های تاکسی و 
اتوبوس شهرداری اصفهان به عنوان محرک عمومی، فرسوده 
هستند و از طرف دیگر سوخت مصرفی و استاندارد بودن آن 
از مواردی است که مسوولان امر باید میزان استاندارد بودن 
آن را سنجش کنند.نورصالحی گفت: شهرداری تلاش کرده 
است که معاینه فنی، رفع عیب و دودزا بودن، فیلترگذاری 
و سایر موارد فنی اتوبوس های شهری را بر طرف کند و در 

راستای بهبود ناوگان حمل و نقل شهری، در طی ۲ سال 
گذشته ۴00 دستگاه اتوبوس شهری خریداری کرده که 

تعدادی تحویل و مابقی در حال رایزنی برای تحویل است.
وی ادامه داد: در همین راستا همچنین حدود ۱00 دستگاه 
اتوبوس برقی خارجی برای تردد در بافت مرکزی شهر در 
خواست شده که در حال پیگیری هستیم.رییس شورای 
اسلامی شهر اصفهان گفت: شهرداری اصفهان با بانک مهر 
ایران هماهنگی کرده است که ۱00 هزار موتور سیکلت 
بنزینی به برقی تبدیل شود و نیز پیگیری تبدیل ۵ هزار 
تاکسی فرسوده به نو از طریق وام قرض الحسنه در حال 

پیگیری است.

تبدیل ۱۰۰ هزار موتور سیکلت بنزینی به برقی توسط شهرداری اصفهان
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خبر خبر

ایران  بوکس  پیشکسوت  ورزشی:  گروه 
تأکید کرد که با توجه به زمان کوتاه تا 
مسابقات کسب سهمیه المپیک باید با 
مسابقات شرکت  این  در  ایرانی  مربیان 

کنیم.
علی مظاهری در خصوص  حضور رینالدو 
اظهار  ایران  در  کوبایی  مربی  فونتس 
خارجی  مربی  به  زمان  این  در  داشت: 
احتیاج داشتیم. متاسفانه باید برای مربیان 
به جمع بندی  که  بخورم  تاسف  داخلی 
نمی رسند و از همدیگر حمایت نمی کنند 
و این یک واقعیت است. تصمیم حضور 
مربی خارجی از سوی فدراسیون به جا 
بود، اما نه هر مربی خارجی. به نظر من 
مربیان داخلی در کنار همدیگر می توانند 
را هدایت کنند. حضور مربی  تیم ملی 
خارجی نیز چند سال خاک خوری دارد و 
آن چیزی که من از بوکس ایران می بینم 

خیلی از بوکس دنیا عقب است.
وی تصریح کرد: با حسین رحمتی مدیر 
تیم های ملی صحبت کردم و گفتند که 
فونتانا  بیاید.  ایران  به  فونتانا  است  قرار 
مربی بزرگی است، اما از لحاظ سن و سال 
بالا است و این اواخر نیز بعد از حضور در 
مکزیک، سرمربی تیم بانوان تایلند بوده 
است. فونتانا زمانی یکی از مربیان خوب 
دنیا بود، اما شناختی نسبت به رینالدو 
فونتس که به تازگی وارد ایران شده است، 
ندارم. این مربی زمان ما که در کنار تیم 
کوبا نبود و حتی فیلم ها و وزن به وزن کوبا 
را که پیگیری می کردم این مربی را ندیده 
بودم.مربی سابق تیم ملی بوکس افزود: 
فونتانا بالای 10 سال کنار  تیم  تایلند 
بود تا توانست نتیجه بگیرد. با یک روز، دو 
روز، یک هفته و یک سال اتفاق خاصی  
نمی افتد. مشکل اصلی و اساسی ما این 
است که این چرخه از نونهالان، نوجوانان، 
جوانان و بزرگسالان نمی گردد. مسابقات 
نوجوانان جهان را تماشا کردم و جالب 
بود که بوکسورهای دنیا به گونه ای بازی 
می کردند که انگار در یک رویداد استانی 
هستند. مدت ها داد زدم که با اردوی 7 

تا 10 نفره به جایی نخواهیم رسید. باید 
نفرات زیادی را از رده های پایه در اردو 
داشته باشیم و حداقل این نفرات را به 
10 تورنمنت اعزام کنیم تا به تیم ملی 
خاطرنشان  برسند.مظاهری  بزرگسالان 
کرد: با حضور مربی خارجی نیز باید بستر 
را فراهم کنیم و حداقل در اردو 50 بوکسور 
داشته باشیم. همچنین مربیان شهرستان 
و قهرمانانی که قصد فعالیت در عرصه 
مربیان  از  تا  بیاوریم  را  دارند  مربیگری 
خارجی یاد بگیریم. باید هیئت های خود 
را نیز فعال کنیم که مسابقه برگزار کنند. 
از مسابقات کشوری تعدادی بوکسور به 
اردو می رسند و اگر نتوانیم برنامه ای برای 
سایر بوکسورها داشته باشند آنها پس از 
مدتی این رشته را رها می کنند و دست 

استان ها و تیم ملی خالی می ماند.
روح الله حسینی مدعی شده است تا 30، 
40 روز آینده دو مربی دیگر از کوبا نیز 
به کشورمان خواهند آمد تا در نهایت از 

بین سه مربی کوبایی سرمربی تیم ملی 
که  است  حالی  در  این  شود.  انتخاب 
باید تیم ملی در اسفندماه در مسابقات 
گزینشی جهانی المپیک پاریس شرکت 
کند. با این شرایط به نظر شما بوکس 
ایران شانسی برای کسب مدال و سهمیه 
دارد؟"، وی در پاسخ به این سوال تسنیم 
گفت: نه شانسی نخواهیم داشت. ورود 
خوب  خیلی  ایران  به  کوبایی  مربیان 
است، اما به نظرم بهتر است فدراسیون با 
توجه به زمان کوتاه تا مسابقات از مربیان 
داخلی استفاده کند. این مربیان می توانند 
به عنوان تمرین دهنده در کنار تیم ملی 
باشند.وی ادامه داد: با وجودی که برخی 
اوقات به فدراسیون انتقاد دارم، اما دوست 
دارم حسینی موفق باشد و این پیشنهاد را 
نیز برادرانه به او می دهم. دوست ندارم اگر 
در آینده بوکسورهای دیگری قصد ورود به 
عرصه مدیریتی را داشتند، بگویند سابقه 
استفاده از بوکسورها را در عرصه مدیریت 

داشتیم و به جایی نرسیدیم. حسینی باید 
با بزرگان بوکس به یک تصمیم بزرگ 
برسد و به نظرم باید از مربیان داخلی در 
کسب سهمیه استفاده کنیم. کار ما در این 
مسابقات بسیار سخت است و هر چه دیرتر 
اردوها را تشکیل بدهیم کار سخت تر نیز 
خواهد شد. دو مرحله مسابقات گزینشی 
کسب سهمیه باقی مانده است و اعتقاد 
دارم حتی در یک دوره نیز نباید با مربی 

خارجی در این مسابقات شرکت کنیم.
کاپیتان سابق تیم ملی بوکس خاطرنشان 
برای  نیز  گذشته  در  اتفاق  این  کرد: 
بوکس ایران افتاده است. »آسبال« قبل 
از بازی های آسیایی بانکوک با تیم ملی 
با  ملی  تیم  نهایت  در  اما  کرد،  تمرین 
شرکت  مسابقات  در  نهرودی  هدایت 
آن  در  ملی پوشان  روایت  طبق  کرد. 
دوگانگی  دچار  بوکسورها  همه  مقطع 
را  بازی هایی  نتوانستند  و  بودند  شده 
که باید انجام بدهند. حضور این مربیان 
خارجی عالی است و می تواند تا المپیک 
پاریس دوره های بازآموزی برگزار کنند و 
به استان ها بروند و بر اردوهای تیم ملی 
نظارت داشته باشند. مربی داخلی نیز با 
تا  انجام بدهد  را  خیال راحت کار خود 
کنیم.  سهمیه  کسب  بتوانیم  ان شاءالله 
از  بعد  یا  پاریس  المپیک  در  می توانیم 
مربیان  اختیار  در  را  ملی  تیم  المپیک 

خارجی قرار بدهیم.
مظاهری در پایان عنوان کرد: زمان خیلی 
کمی داریم و مربیان خارجی با شش ماه 
خارجی  مربی  کنند.  معجزه  نمی توانند 
در کوتاه می خواهد با علی مظاهری که 
5 سال است در اردوی تیم ملی حضور 
دارد چه کار کند؟ ما در بزرگسالان نیاز به 
مربی خارجی نداریم و باید از این مربیان 
در پایه استفاده کنیم. خیلی از کشورهای 
دنیا مانند هند را زمانی مربیان کوبایی 
تمرین می دادند، اما در سفرها کنار این 
تیم نبودند. ما نیازمند یک تغییر نسل 
پایه  از  می توانند  مربیان  این  و  هستیم 

ورزشکاران ما را شکل بدهند.

رحمان شجاعی: رئیس کمیته داوران 
امیدوارم  گفت:  فوتبال  فدراسیون 
شرایطی رقم بخورد که مجوز استفاده 

از کمک داور ویدیویی زودتر برسد.
خداداد افشاریان رئیس کمیته داوران 
مطرح  موضوعات  درباره  فدراسیون 
بهره برداری  احتمال  پیرامون  شده 
در  ویدیویی  داور  کمک  سیستم  از 
داشت:  اظهار  پایتخت   102 دربی 
فدراسیون از همان ابتدا اعلام کرد که 
از همه ظرفیت خود برای اینکه هر چه 
سریع تر بتواند تکنولوژی VAR را در 
لیگ برتر مورد بهره برداری قرار بدهد، 

استفاده می کند.
وی تصریح کرد: این تلاش ها با شدت 

به  باره  این  در  باید  و  دارد  ادامه  بالا 
رایزنی های جدید و جدی مهدی تاج 
رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان با 
فیفا و سایر مراجع مرتبط هم اشاره 
کنم که در نهایت امیدوارم شرایطی 
داور  کمک  مجوز  که  بخورد  رقم 
برسد،  برتر  لیگ  به  زودتر  ویدیویی 
موضوعی که مورد توجه ما و خانواده 

فوتبال است.
رئیس کمیته داوران افزود: همانطور 
عنوان  قبلی  مصاحبه های  در  که 
کردم، نمی توان درباره زمان قطعی و 
نهایی تحقق این امر در حال حاضر 
به  مباحث  زیرا  گفت؛  را  موضوعی 
شکلی چندگانه و همزمان از مبادی 

مختلف پیگیری می شود. با این وجود 
استفاده  برای  در صورتی که شرایط 
از VAR در هر مسابقه ای در لیگ 

برتر مهیا شود از طریق سایت رسمی 
فدراسیون فوتبال برای علاقه مندان به 

فوتبال اطلاع رسانی خواهد شد.

توضیحات افشاریان درباره احتمال استفاده از VAR در دربی

مظاهری: 

باید با مربیان ایرانی در مسابقات کسب سهمیه شرکت کنیم با اعلام سازمان جهانی؛
سرمربی و ۶ بازیکن ایران در فهرست 

برترین های فوتبال ساحلی جهان
سازمان جهانی فوتبال ساحلی، کاندیدای عناوین برتر 
اعلام کرد.سازمان  را  فوتبال ساحلی 2023 میلادی 
جهانی فوتبال ساحلی اسامی 40 بازیکن و مربی برتر 
فوتبال ساحلی را برای کسب عناوین برتر مراسم معرفی 
میلادی  در سال  فوتبال ساحلی جهان  بهترین های 
جاری )گالا 2023( اعلام کرد.عناوین مختلف مراسم 
برترین ها شامل برترین مربی، بهترین دروازه بان زن، 
بهترین  مرد،  دروازه بان  بهترین  زن،  بازیکن  بهترین 
ترکیب )5 بازیکن برتر( و بهترین بازیکن مرد است.

برترین ها در هر بخش با آرای سرمربیان و کاپیتان های 
تیم های ملی فوتبال ساحلی سراسر جهان مشخص 
خواهد شد.علی نادری سرمربی تیم ملی فوتبال ساحلی 
در بخش برترین مربی سال 2023 کاندیداست. او در 
سال 2023 توانست با تیم ملی، قهرمان جام ملت های 
مسلم  میرشکاری،  ساحلی شود.علی  فوتبال  آسیای 
مسیگر، محمدعلی مختاری، امیرحسین اکبری و محمد 
مرادی در بخش بهترین بازیکن سال کاندیدا هستند و 
علاوه بر آن امکان برنده شدن جایزه ی بهترین ترکیب 
پنج نفره هم برای هرکدام از آن ها وجود خواهد داشت.

محمدجواد خسروی نیز در بخش های بهترین بازیکن، 
بهترین ترکیب و بهترین دروازه بان کاندیداست.ساحلی 
بازان با داشتن هفت کاندیدا در بخش های مختلف، یک 
رکورد منحصربفرد را ثبت کرده اند.تاریخ و مکان مراسم 
از سوی  زودی  به  فوتبال ساحلی 2023  استار  گالا 

سازمان جهانی فوتبال ساحلی اعلام خواهد شد.

واکنش دبیر فدراسیون انجمن های 
ورزش های رزمی به برگزاری انتخابات 

و اعزام تیم IMMAF به بحرین
دبیر فدراسیون انجمن های ورزش های رزمی درباره مجمع 
انتخاباتی این فدراسیون توضیحاتی ارائه داد.علی صدیقی 
انتخاباتی فدراسیون  تاریخ مجمع  درباره مشخص شدن 
روز  ان شاالله  داشت:  اظهار  رزمی  ورزش های  انجمن های 
هفتم بهمن ماه انتخابات فدراسیون انجمن های رزمی برگزار 
می شود و اطلاعیه ای هم در این خصوص روی خروجی 
فدراسیون قرار گرفته است. 11کاندیدا برای این مجمع 
ثبت نام کردند و جلسه کمیسیون های ورزشکاران، داوران 
و مربیان هم برگزار شد تا شرایط برای برگزاری مجمع 
فراهم شود.وی در پاسخ به این سوال که آیا احراز صلاحیت 
کاندیدا ها آمده است یا خیر افزود: هنوز چیزی به ما اعلام 
نشده و این موضوع در اختیار وزارت ورزش و جوانان و 
مراجع نظارتی است. من به عنوان دبیر مجمع دخل و 
تصرفی در این موضوع ندارم.دبیر فدراسیون انجمن های 
به   IMMAF تیم  اعزام  درخصوص  رزمی  ورزش های 
بحرین گفت: ما برای هر تیمی ملی که اعزام می کنیم، 
شورای برون مرزی اخذ می کنیم. برای این تیم فدراسیون 

مجوزی صادر نکرده و مسئولیتی هم در این باره ندارد.

شانس بالای افلاکی برای هدایت 
تیم ملی تکواندو در المپیک

تکواندو  ملی  تیم  فعلی  سرمربی  حاجیان:  حافظ 
شانس بالایی برای هدایت این تیم در پاریس دارد.

مجید افلاکی که چندی قبل به عنوان جانشین موقت 
بیژن مقانلو معرفی شد، در اولین آزمون بین المللی 
سرمربیگری خود در تیم ملی تکواندو موفق عمل کرد.

پس از آن قرار شد سه هوگوپوش ایران برای رسیدن 
به المپیک عازم رقابت های مهم انگلیس شوند که عدم 
صدور روادید این شانس را از افلاکی و شاگردانش 
گرفت.حالا، اما تیم ملی تکواندو رقابت های حساس 
گرنداسلم را در پیش دارد تا شانس خود را برای کسب 
سهمیه المپیک محک بزند.اگر تیم ملی تکواندو در این 
رقابت ها کار سهمیه های المپیک را نهایی کند دیگر 
در بخش مردان تیم به مسابقات قاره ای چین اعزام 
نمی شود و در غیر این صورت باید مردان تکواندوی 
ایران در رقابت های قاره ای شانس خود را برای کسب 
سهمیه های باقیمانده امتحان کنند.در صورتی که تیم 
ملی تکواندو تحت هدایت مجید افلاکی بتواند سهمیه 
المپیک کسب کند، در بازی های پاریس هدایت تیم 
ملی بر عهده همین مربی خواهد بود.احتمال کسب دو 
سهمیه المپیک برای مردان وجود دارد که در صورت 
این مربی  باید منتظر دیدن  این مهم  نهایی شدن 
باتجربه با کت و شلوار مربیگری در المپیک پاریس 

باشیم.

رونمایی از ۱۸ رشته ورزشی 
در بازی های پاراآسیایی ناگویا 

کمیته پارالمپیک آسیا از اسامی رشته های حاضر در 
پنجمین دوره بازی های پاراآسیایی رونمایی کرد.کمیته 
پارالمپیک آسیا از اسامی 1۸ رشته ورزشی حاضر در 
 – آیچی  میزبانی  به  پاراآسیایی 202۶ که  بازی های 
برگزار خواهد شد، رونمایی کرد.هیچ رشته ای  ناگویا 
رویداد  این  در  پارالمپیک  بازی های  برنامه  از  خارج 
پیش بینی نشده است.اسامی رشته های اعلام شده به 
شرح زیر است:1. پاراتیراندازی با کمان2. پارادوومیدانی
بوچیا نابینایان5.  فوتبال  پارابدمینتون4.   .3 

گلبال۸.  جاده(7.  و  )پیست  پارادوچرخه سواری   .۶
پاراجودو٩. پاراوزنه برداری10. پاراتیراندازی11. پاراشنا

والیبال  پاراتکواندو14.  میز13.  روی   پاراتنیس    .12
نشسته15. بسکتبال با ویلچر1۶. شمشیربازی با ویلچر

براساس  ویلچر  با  تنیس  ویلچر1۸.  با  راگبی   .17
پیش بینی ها، حدود چهار هزار ورزشکار از 45 کشور در 
پنجمین  دوره بازی های پاراآسیایی شرکت خواهند کرد 
و این بازی ها از 1۸ تا 24 اکتبر در شهر ناگویا واقع در 

استان آیچی کشور ژاپن برگزار می شود.

پوما به همکاری با فدراسیون فوتبال 
رژیم صهیونیستی پایان می دهد

 پوما، شرکت آلمانی تولید کننده تجهیزات و پوشاک 
ورزشی به همکاری با رژیم صهیونیستی برای تامین 
می دهد. پایان  کشور  این  فوتبال  ملی  تیم  پیراهن 

تجاوز رژیم صهیونیستی و به شهادت رساندن نزدیک 
به 1۸هزار نفر که بیشتر کودکان و زنان هستند، نفرت 
و انزجار جهانی را  از این رژیم تشدید کرده است و در 
این میان، کارزار تحریم کالا های اسرائیلی و شرکت هایی 
که با رژیم صهیونیستی همکاری می کنند، از جمله 
واکنش هایی است که گسترده تر شده است. شرکت 
پوشاک  بزرگ  تولیدکننده  سومین  که  پوما  آلمانی 
ورزشی جهان به حساب می آید، از قطع همکاری خود 
با تیم فوتبال رژیم صهیونیستی خبر داد. به گفته یکی 
از جنگ جاری  این تصمیم پیش  پوما،  از مسئولان 
علیه حماس و با توجه به استراتژی جدید این شرکت 
بر  بازاریابی ورزشی که مبتنی  در زمینه مشارکت و 
مشارکت های کمتر و کیفیت بهتر تبلیغ رسانه ای است، 
اتخاذ شده است.این منبع ادامه داد: بر اساس رویکرد 
جدید شرکت، قرارداد برخی فدراسیون ها مانند رژیم 
صهیونیستی و همچنین »صربستان« در سال 2024 
به پایان می رسد. این تصمیم در سال 2022 به عنوان 
بخشی از استراتژی جدید پوما با عنوان "کمتر-بزرگتر-

بهتر" اتخاذ شد و مطابق با جدول زمانی منظم برای 
طراحی و توسعه پیراهن تیم ها بود.البته جنبش بایکوت، 
واگذاری و تحریم رژیم صهیونیستی )BDS( به رهبری 
فلسطین پیش از حمله 7 اکتبر به دلیل حمایت مالی 
از تیم، خواستار تحریم رژیم صهیونیستی از سوی این 
شرکت پوشاک ورزشی شده بود.کارزار حامی فلسطین؛ 
بی دی اس )BDS( در صفحه خود در فضای مجازی 
اعلام کرد که تصمیم این شرکت برای پایان دادن به 
همکاری با تیم رژیم صهیونیستی، پاسخی مستقیم به 

درخواست ها برای تحریم بوده است.
وزیر ورزش و جوانان: 

مربیان ورزشی نباید دغدغه ی شغل 
داشته باشند

ابعاد پیشرفت  با دانشجویان   کیومرث هاشمی در دیدار 
ورزش را تحلیل و بررسی کرد.کیومرث هاشمی در نشست 
صمیمی با دانشجویان دانشکده علوم تربیتی دانشگاه تهران 
گفت: وظیفه ما و شما جامعه دانشگاهی و علمی این است 
که شعار »ورزش قوی، ایران قوی« را تبدیل به یک گفتمان 
کنیم. جامعه دانشگاهی ما ظرفیت بسیار بالایی دارد که 
قطعا وزارت ورزش از این ظرفیت برای رسیدن به »ورزش 
قوی، ایران قوی« بهره خواهد گرفت.وزیر ورزش و جوانان 
در ادامه گفت: یکی از راهکار هایی که می تواند به ورزش 
کشور در بخش های مختلف کمک کند در اختیار گرفتن 
ظرفیت های دانشگاه های تربیت بدنی به فدراسیون ها است. 
یکی از برنامه های ما این است بتوانیم تعامل گسترده ای بین 
فدراسیون ها و دانشگاه ها ایجاد کنیم و ورزش ما بتواند از این 
طریق سود ببرد.وی ادامه داد: وظیفه وزارت ورزش تیم داری 
و باشگاه های داری نیست و تا پایان امسال سعی می کنیم 
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را با راهکار هایی که سازمان 
خصوصی سازی درنظر گرفته به بخش خصوصی واگذار شود. 
یکی از رسالت های اصلی ما عمومی کردن ورزش است که 
در سال های قبل از این امر کوتاهی شده است. هاشمی در 
مورد نگاه نوین به ورزش گفت: بحث توسعه صنعت ورزش 
یکی از مباحث مهمی است که در دنیا مطرح است و ما 
نیز از آن استقبال می کنیم، ولی تا زمانی که بحث تصویب 
قانون باشگاه داری انجام نشود نمی توانیم در بحث صنعت 
ورزش به پیشرفت برسیم. متاسفانه تا زمانی که قواتین نظام 
باشگاه داری در مجلس تصویب نشود نمی توانیم حرفی در 
صنعت ورزش داشته باشیم. وی افزود: وزارت ورزش این 
آمادگی را دارد که دوره های کارآموزی و کارورزی را برای 
دانشجویان تربیت بدنی برگزار کند که مهارت های فنی آن ها 
بالا رود. این آمادگی را داریم که از ظرفیت فارغ التحصیلان 
رشته تربیت بدنی در ادارات کل و مجموعه ستادی وزارت 
بهره بگیریم و کم کم دانشجویان وارد فاز کاری شوند.وی 
یادآور شد: باید به دنبال این موضوع باشیم که مربیگری به 
عنوان یک شغل تلقی شود و کسانی که در این حوزه فعالیت 
می کنند دغدغه ای برای آینده شغلی خود نداشته باشند.٩0 
هزار شغل در 32 هزار باشگاه در تهران ایجاد شده و انتظار 
داریم که 1۸ هزار شغل دیگر به این مقدار اضافه شود. 
یکی از راهکار های ایجاد شغل، توسعه باشگاه داری است. 
در برنامه جدید بیش از 3 همت برای توسعه باشگاه داری 
درنظر گرفته شده است. فارغ التحصیلان رشته تربیت بدنی 
نسبت به دیگر رشته ها آینده شغلی بهتری دارند و این 
وظیفه ما مسئولین است که دغدغه ها را برای دانشجویان 
رفع کنیم و موانع را از سر راه آن ها برداریم.هاشمی گفت: 
تلاش می کنیم که پیست دوومیدانی دانشکده تربیت بدنی 
تهران بازسازی شود و برنامه ریزی خواهیم کرد تا پایان 
سال 1403 با کمک نیرو های فنی و مهندسی این کار 
انجام شود. فارغ التحصیلان رشته تربیت بدنی در راستای 
واگذاری پروژه های نیمه تمام اگر بتوانند سرمایه گذار جذب 
کنند پروژه های ورزشی نیمه تمام را در اختیار آن ها قرار 
می دهیم که پروژه ها تکمیل شود مورد بهره برداری قرار 

بگیرد.

مرحله  قرعه کشی  میری:  فاطمه  سیده 
مقدماتی مسابقات تکواندوی جایزه بزرگ 
ایران  نمایندگان  و  شد  برگزار  ووشی 
رقبای خود را در 2 وزن شناسایی کردند.

دومین مرحله از مسابقات جایزه بزرگ 
از  سری  آخرین  عنوان  به  سال 2023 
مسابقات کسب سهمیه المپیک پاریس 
2024 پیش از آغاز مسابقات انتخابی در 
بخش قاره ای روز های 22 تا 2۶ آذرماه و 
در 2 بخش مقدماتی و اصلی به میزبانی 
 12٩ حضور  با  ووشی  شهر  در  چین 

تکواندوکار برگزار خواهد شد.
 قرعه کشی مسابقات روز نخست بخش 

مقدماتی برگزار شد و بر اساس برنامه فردا 
چهارشنبه 22 آذرماه نمایندگان ایران در 
2 وزن ۶۸- و ۸0+ کیلوگرم )با شرکت 
۶۸ تکواندوکار در مجموع این دو وزن( به 

دیدار با رقبا خواهند رفت.
کیلوگرم،   -۶۸ وزن  جدول  بالای  در   
از  گازز«  »نوربک  با  یعقوبی  ابوالفضل 
قزاقستان رو به رو می شود و اگر به برتری 
دست یابد مقابل »هو جون جین« حریف 

سرشناس کره جنوبی دیدار می کند. 
 سروش احمدی نیز با »چن چنگ« از 
چین پیکار می کند و در صورت برتری به 
مصاف برنده دیدار »امیررضا غلامی« با 

»لوخن تئو« از فرانسه خواهد رفت.
پایین جدول  در سمت  رضایی  متین   
از  لیو«  جون  »گنگ  با  وزن  همین 
کشور میزبان مبارزه می کند و با پیروزی 
برنده  با  دیدار  به  حریف  برابر  احتمالی 
مسابقه »عرفان بزرگی« و »ایلا دنیلوف« 
بی طرف  پرچم  با  که  روسیه  کشور  از 
شرکت کرده است، می رود. محمد صادق 
دهقانی نیز »بئو کانگ« از کره جنوبی را 

در دور نخست پیش روی خود می بیند.
 اما در وزن ۸0+ کیلوگرم، سجاد مردانی 
کاپیتان تیم ملی دور نخست با »دینگ 
»آرین  می کند؛  پیکار  چین  از  لانگ« 

سلیمی« دارنده نشان طلای سری اول 
گرند اسلم ووشی در فروردین ماه سال 
را  چین  از  ول«  جیان  »زو  ابتدا  جاری 
باید شکست دهد تا به مصاف برنده دیدار 

قزاقستان و روسیه برود. 
 در همین وزن مهدی عابدینی در مبارزه 
کره  از  بائه«  مین  »یو  مقابل  خود  اول 

جنوبی به روی شیاپ چانگ می رود. 
از  خسوس«  »پدرو  نادعلیان  علیرضا   
برزیل را پیش روی خود خواهد دید و 
علی احمدی برابر »کای وو« از چین دیدار 
می کند و در صورت برتری مقابل »کانگ« 

از کره جنوبی به میدان خواهد رفت. 

تکواندوی جایزه بزرگ ووشی؛ 

آشنایی با حریفان ایران در نخستین روز پیکار ها

با  سرخابی   102 شهرآورد  داوران 
هدست های جدید خریداری شده قضاوت 

خواهند کرد.
با تلاش و پیگیری سازمان لیگ فوتبال 
فوتبال  داوران  جدید  هدست های  ایران 
این  از  خریداری شد و نخستین دست 
هدست های جدید با برند وکرو به تهران 
رسید و سازمان لیگ  این هدست ها را 
 102 شهرآورد  داوران  استفاده  برای 

تحویل فدراسیون فوتبال داد.
 قرار است تا در آغاز نیم فصل دوم تمامی 
داوران لیگ برتری از این هدست ها که 
برترین نشان هدست جهان فوتبال است 

استفاده کنند.
  مسابقه دو تیم پرسپولیس و استقلال 
دیدار بجامانده از هفته پنجم لیگ برتر 
در  روزپنجشنبه  که  است  ایران  فوتبال 

ورزشگاه آزادی برگزار می شود.

هدست های جدید داوران شهرآورد پایتخت رسید



7
اقتصادی

روزنامه           پیشروروزنامه
خبر خبر

پنجشنبه 23 آذر  1402/شماره 4884 
14 دسامبر 2023/ 30 جمادی الاول  1445

 وزیر امور اقتصادی و دارایی با تاکید بر اینکه تصویب لایحه 
بودجه ۱۴۰۳ به دلیل آیین نامه جدید مجلس به تعویق 
افتاده که اتفاق غیرطبیعی نیست، گفت: دولت سیزدهم 
تمرکز جدی خود را بر روی اصلاح ناترازی ساختارها قرار 
داده و سعی دارد در برنامه هفتم گام جدی در حل بیماری ها 

و اصلاح ناترازی بردارد.
سید احسان خاندوزی در مورد لایحه بودجه، اظهار کرد: 
طبق آیین نامه جدید مجلس شورای اسلامی تقدیم لایحه 
بودجه توسط دولت به مجلس ۲ مرحله ای شده است و 
پس از تصویب مرحله اول و با ۲ ماه فاصله کلیت بودجه 
در مرحله دوم بررسی و به تصویب می رسد.وی خاطرنشان 
کرد: اختلافاتی در خصوص کلیات لایحه بودجه بین مجلس 
و دولت وجود داشت، ولی تصویب مرحله اول تا ۱۰ روز دیگر 

انجام خواهد شد.وزیر اقتصاد با اشاره به دستاوردهای همایش 
۲روزه اصلاح ساختارهای اقتصاد ایران گفت: دولت سیزدهم 
تمرکز جدی خود را بر روی اصلاح ناترازی ساختارها قرار 
داده است و با اتکا به ظرفیت صاحب نظران، کارشناسان و 
اساتید دانشگاهی سعی دارد در برنامه هفتم گام جدی در 
حل بیماری ها و اصلاح ناترازی ساختار حوزه اقتصاد اعم از 
بودجه، حوزه بانکی، مالیات، صندوق های بازنشستگی و غیره 
بردارد.خاندوزی بیان کرد: برگزاری همایش همایش اصلاح 
ساختارهای اقتصاد ایران با حضور استاتید و کارشناسان از 
سراسر کشور و دستگاه ها و وزارتخانه های مختلف گام موثری 

برای دستیابی به اهداف اقتصادی ما محسوب می شود
وی تاکید کرد: از آغاز به کار دولت سیزدهم اقدامات کوتاه مدت 
در پروژه های عمرانی، فعال کردن بنگاه های تعطیل شده، 

کاهش نرخ بیکاری، افزایش سرمایه گذاری خارجی و رشد 
اقتصادی انجام شده است، ولی نباید از ریل گذاری میان مدت 
در مقاوم سازی اقتصاد در مواجهه با تحریم ها و تورم غافل 

باشیم و این مشکلات به صورت جدی حل و فصل شود.
و  وزارتخانه  این  بین  تفاهم نامه   ۷ انعقاد  از  اقتصاد  وزیر 
طبق  کرد:  اظهار  و  داد  خبر  کشور  مختلف  دانشگاه های 
این تفاهم نامه نیازمندی های دولت به دانشگاه ها ارجاع و 
راه حل آنها توسط دانشگاه ها صورت خواهد گرفت تا بتوان 
تصمیمات عالمانه در حوزه اقتصاد را بگیریم.خاندوزی گفت: 
سیاست دولت سیزدهم بهره مندی از دیدگاه ها و رویکردهای 
همه حوزه های دانشگاهی متناسب با رویکرد خود است و 
هرگز در بین مباحث با نگاه های اقتصاد متمرکز و یا نگاه 

اقتصاد رهاسازی شده سرگردان و حیران نخواهد ماند.

وزیر اقتصاد اعلام کرد؛

تمرکزجدیدولتسیزدهمبرایاصلاحناترازیها

نرخ خرید تضمینی برق
 از نیروگاه های بادی ۴۰ درصد افزایش 

یافت
 وزارت نیرو با هدف حداکثرسازی ضریب تحقق مزایای 
نرخ خرید تضمینی  تجدیدپذیر،  منابع  از  برق  تولید 
وزارت  گزارش  کرد.به  ابلاغ  را  بادی  نیروگاه های  برق 
نیرو، با ابلاغ مصوبه نرخ و ضوابط خرید تضمینی برق 
خرید  قیمت  تجدیدپذیر،  غیردولتی  نیروگاه های  از 
تضمینی برق نیروگاه های بادی با ظرفیت ۲۵۰ کیلووات 
و کمتر برای هر کیلووات ساعت، ۲۲ هزار و ۵۰۰ ریال 
تعیین شده است.همچنین قیمت خرید تضمینی در 
نیروگاه های بادی با ظرفیت ۲۵۰ کیلویت ساعت تا یک 
مگاوات، برای هر کیلووات ساعت ۱۷ هزار ریال تعیین 
شده است.ظرفیت مجاز برای احداث نیروگاه بر روی 
انشعاب، حداکثر ۲ برابر ظرفیت انشعاب تا سقف یک 
مگاوات برای نیروگاه های بادی با نرخ پایه اعلام شده 
است، مشروط بر اینکه ملاحظات فنی و حفاظتی مربوط 
به اتصال به شبکه برای این نیروگاه ها پیش از عقد قرارداد 
رعایت شود.بنابراین گزارش، نرخ های جدید تعیین شده 
برای خرید تضمینی برق نیروگاه های تجدیدپذیر رشد 
حدود ۴۰ درصدی نسبت به سال گذشته داشته است.

در صورت درخواست سرمایه گذار، نرخ پایه قراردادهایی 
که قبل از این مصوبه از محل ماده ۶۱ به قانون اصلاح 
به  قابل اصلاح  شده اند،  مبادله  انرژی  مصرف  الگوی 
نرخ های جدید ابلاغی با رعایت سایر شرایط اعلام شده 

در این مصوبه است.

در  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزیر 
اجرای  بر  نظارت  کمیته  ششمین جلسه 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند تأکید 
کرد: امیدواریم با هوشمندی صد درصدی 
خدمات از طریق پنجره ملی خدمات دولت 
هوشمند، زندگی مردم با فناوری تسهیل 
شود.به گزارش وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، ششمین جلسه کمیته نظارتی 
اجرای بند ج تبصره ۷ قانون بودجه سال 
۱۴۰۲ که به هوشمندسازی خدمات دولت و 
راه اندازی پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
اختصاص دارد با حضور »عیسی زارع پور«، 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، »میثم 
لطیفی«، معاون رئیس جمهوری و رئیس 
سازمان اداری و استخدامی کشور و »سید 
مهدی نیازی« معاون سازمان برنامه وبودجه 
انجام  وضعیت  جلسه  این  شد.در  برگزار 
قانون  توسعه،  برنامه ششم  قانون  الزامات 

بودجه سال ۱۴۰۲، مصوبات شورای اجرایی 
فناوری اطلاعات و تکالیف آیین نامه مذکور 
وزارت  هوشمند  خدمات  ارائه  حوزه  در 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و سازمان های 
پنجره ملی خدمات دولت  بستر  بر  تابعه 
هوشمند مورد بررسی قرار گرفت.در ابتدای 
کلان  حوزه  نظارتی  گزارش  جلسه  این 
ارائه  دولتی  دستگاه های  سازی  هوشمند 
شد که بر اساس آن میزان کاربران ثبت نام 
کرده و دریافت کننده سرویس از پنجره ملی 
خدمات دولت هوشمند به ۳۰ میلیون ۴۰۰ 
قرائت  با  ادامه  است.در  کاربر رسیده  هزار 
انجام  اقدامات  وضعیت  آخرین  گزارشی، 
گرفته برای ارائه خدمات وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی و سازمان های تابعه بر بستر 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند مورد 
ارائه  بررسی قرار گرفت.در جریان بررسی 
خدمات سازمان تأمین اجتماعی اعلام شد 

که از ۳۱ خدمت این سازمان ۱۹ خدمت 
به شکل الکترونیکی به مردم ارائه می شود 
است که مقرر شد ۷ خدمت نیز تا پایان دی 
ماه هوشمند شود. همچنین با بررسی موانع 
هوشمندسازی خدمات سازمان بهزیستی، 
مقرر شد این سازمان نیز تا پایان سال صد 
درصد خدمات خود را به صورت الکترونیکی 
دولت  خدمات  ملی  پنجره  طریق  از  و 
هوشمند ارائه کند.وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات در این نشست با تقدیر و تشکر از 
اهتمام وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به 
اتصال به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
و ارائه خدمات هوشمند از طریق این پنجره 
گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
سازمان های تابعه از مجموعه های پیشرو در 
اتصال به پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
و  به سایر وزارتخانه ها  هستند که نسبت 
دستگاه های دولتی مسیر هموارتری در ارائه 

صد درصدی خدمات هوشمند از طریق این 
پنجره دارد.وی افزود: امیدوارم با احصا دقیق 
فرایندها، موانع پیش رو کنار زده شود تا با 
هوشمندی صد درصدی خدمات از طریق 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند، زندگی 

مردم با فناوری تسهیل شود.
از  که  شناختی  با  کرد:  تأکید  پور  زارع 
دوستان داریم این اطمینان وجود دارد که 
با  و  کنیم  خوب  را  مردم  حال  می توانید 
تکمیل کار و هوشمندی کامل ارائه خدمات، 
لبخند رضایت را بر لبان مردم بنشانید.میثم 
رئیس  و  رئیس جمهوری  معاون  لطیفی، 
سازمان اداری و استخدامی نیز در این جلسه 
برای اصلاح فرایندها در وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و سازمان های تابعه به منظور 
ارائه صد درصدی خدمات از طریق از طریق 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند اعلام 

آمادگی کرد.

وزیر ارتباطات مطرح کرد:

تسهیل زندگی مردم از طریق ارائه خدمات هوشمند

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی گفت: 
است  انجام شده  مجلس  در  گندم  قیمت  کارشناسی  کار 
و طبق مکاتباتی که با رئیس جمهور و جلساتی که با وزیر 
جهاد کشاورزی داشتیم دولت مکلف است قیمت گندم را 
اعلام کند.محمدجواد عسکری، رئیس کمیسیون  به زودی 
کشاورزی گفت: با رئیس جمهور مکاتبه کرده ایم و جلساتی 
هم با وزیر جهاد کشاورزی داشتیم و اعلام کرده ایم، نرخ گندم 
برای سال جاری هرچه سریعتر باید اعلام شود و تأخیرش 
مصداق ترک فعل و خلاف است.او ابراز کرد: در مجلس شورای 
اسلامی شورایی تحت عنوان شورای قیمت گذاری محصولات 
کشاورزی داریم که متشکل از ۶ کشاورز پیشرو و تولیدکننده 

و ۳ نفر از هیئت دولت اعم از وزیر جهاد کشاورزی، وزیر 
اقتصاد و رئیس سازمان برنامه و بودجه و ۲ نفر از کمیسیون 
کشاورزی در جلسه حضور دارند و نظارت می کنند، تقریباً 
حدود ۲ ماه پیش شورای قیمت گذاری جلسه تشکیل داده 
است و طبق کارشناسی ها و بررسی های قیمت گندم ۱۹ هزار 
و پانصد تومان در نظر گرفته شده است و تبصره ای هم دارد 
که اگر نرخ تورم ثابت باشد همین قیمت است و اگر افزایش 

یابد به تناسب نرخ تورم افزایش پیدا می کند.
عسکری بیان کرد: آنچه را شورای قیمت گذاری اعلام کرده 
است با نگاه کارشناسی است و سود متعارف کشاورز هم در 
نظر گرفته شده است.رئیس کمیسیون کشاورزی گفت: ما 

گندم را محصولی راهبردی می دانیم و سالانه حدود ۱۱ونیم 
میلیون تن به آن نیاز داریم که حدود ۱۰ونیم میلیون تن برای 
نانوایی ها و الباقی را برای مصارف صنایع تبدیلی و تکمیلی 
است.او ادامه داد: با اتفاقاتی که در منطقه افتاده است، مانند 
جنگ اوکراین و روسیه و اتفاقات دیگر حتماً بحث خودکفایی 
گندم باید در دستور کار دولت قرار بگیرد و در بودجه ۱۴۰۳ 
هم اعتبارات را این گونه دیده ایم که فضا ایجاد شود.وی افزود: 
حتماً باید میزان اعتبار موردنیاز چیزی حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
همت در نظر گرفته شود، قسمتی در بودجه ۱۴۰۳ و قسمت 
دیگر را دولت تعیین کند. ان شاءالله هم بارش ها خوب باشد و 

هم کشاورزان ما برای تولید بهتر و بیشتر تلاش کنند.

 اولتیماتوم ۱هفته ای مجلس به وزیر کشاورزی برای اعلام 
قیمت گندم

مسکن  و  زمین  ملی  سازمان  مدیرعامل 
از تامین زمین ساخت ۱.۶ میلیون واحد 
نهضت ملی مسکن خبر داد و گفت: کاهش 
ویژه ای  اهمیت  واحدها  شده  قیمت تمام 
دارد. ارسلان مالکی با اشاره به آغاز عملیات 
واحد  هزار   ۹۰۰ و  میلیون  یک  اجرایی 
تاکنون  کرد:  اظهار  مسکن،  ملی  نهضت 
۳8 هزار هکتار زمین به استعداد ساخت 
مسکونی  واحد  هزار  و ۶۰۰  میلیون  یک 
است.وی  تامین شده  محدوده شهرها  در 
افزود: تاکنون قرارداد ۲۵ هزار هکتار پروژه 

آماده سازی در کشور منعقد شده که حجم 
اجرای این پروژه ها معادل بیش از ۶ هزار 
بر  تاکید  با  است.وی  کیلومتر جاده سازی 
این که این حجم از کار را در کشور بی سابقه 
است، ادامه داد: اگر بخواهیم این عدد را با 
عملکرد بخش مسکن در گذشته مقایسه 
کنیم باید یادآوری کنیم که در مسکن مهر 
مجموعا ۵۹۰ هزار واحد مسکن در سازمان 
ملی زمین و مسکن ساخته شد.مالکی در 
ادامه گفت: سرعت، کیفیت و پایین آوردن 
قیمت تمام شده در ساخت واحدهای نهضت 

ویژه ای  اهمیت  از  ما  برای  مسکن  ملی 
در  فولاد  صنعت  نقش  و  است  برخوردار 
تمامی این موارد بارز است.معاون وزیر راه 
و شهرسازی با اشاره به حمایت وزارت راه 
نوین ساخت  فناوری های  از  و شهرسازی 
مسکن، گفت: مشوق هایی در این خصوص 
پیش بینی شده و این اقدام قابل توسعه و 
افزایش است و همچنین باید در این عرصه 

به سمت نظام مدیریت پروژه پیش رفت.
به  ایران در دست یابی  تاکید کرد:  مالکی 
دانش صنعت فولاد در ساختمان چیزی از 

کشورهای دنیا کم ندارد و باید با مدیریت 
ضعف های  پروژه ها  کنترل  و  بهره وری 
نظارتی  نقش  شود.وی  برطرف  موجود 
در تسهیل مقررات و ایجاد مشوق هایی از 
طریق استفاده از فناوری های نوین ساخت را 
از وظایف دولت در رفع چالش های صنعت 
ساخت و ساز اعلام و تصریح کرد: علاوه 
بر اینها تنظیم و مدیریت تسهیلات بانکی 
توسط دولت باعث می شود که متقاضیان 
و شرکت ها بتوانند مصالح را آسان تر تهیه 

کنند.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن:

 زمین ۱.۶ میلیون واحد نهضت ملی مسکن تامین شد

به  حرکت  مانند  برنامه هایی  گفت:  صنعت  وزیر 
سمت تک نرخی کردن ارز، افزایش صادرات، حذف 
قیمت گذاری دستوری در کنار حذف برخی رانت ها و 
حمایت های نامحدود و غیر مشروط برای برخی صنایع 
را در دستور کار داریم. وزیر صنعت در خصوص سیاست 
دارایی  ارزیابی  تجدید  بر  مبنی  بورس  سازمان  اخیر 
سرمایه  بازار  معاملات  روند  بر  آن  تاثیر  و  شرکت ها 
گفت: تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها یکی از ابزارهای 
مهم بازار برای رشد شفافیت و به تبع آن افزایش اقبال 
می شود.عباس  تلقی  سرمایه  بازار  به  سرمایه گذاران 
علی آبادی افزود: افزایش نرخ تورم در بلندمدت موجب 
شده تا در طول زمان، ارزش دفتری دارایی ها ارتباط خود 
را با ارزش واقعی شرکت ها از دست بدهد.وزیر صنعت، 
معدن و تجارت گفت: همچنین از طرفی به روز نشدن 
استهلاک  هزینه  نگرفتن  نظر  در  و  دارایی ها  ارزش 
آن ها متناسب با ارزش روز، منجر به شناسایی سودهای 

موهوم خواهد شد.وی اعلام کرد: مالیات و تقسیم این 
سودهای موهوم باعث کاهش شدید توانایی بنگاه ها در 
سرمایه گذاری و آسیب توان تولید کشور می شود و در 
نتیجه، تجدید ارزیابی دارایی شرکت ها، اقدامی مثبت و 

در راستای رشد شفافیت است.
یافته،  توسعه  اینکه در کشورهای  بیان  با  علی آبادی 
بورس اوراق بهادار به عنوان یکی از اصلی ترین منابع 
تامین مالی بنگاه ها به شمار می رود، گفت: به دلیل 
اقبال  برخی سیاست های غلط در چند سال گذشته، 
سرمایه گذاران به بورس کاهش یافته و اثر مهمترین 
مالی  تنگنای  شرایط  در  بنگاه ها  مالی  تامین  منبع 
دولت، کاهش یافته است.وزیر صنعت، معدن و تجارت 
با کمک  را  باید عموم مردم  راستا  این  در  داد:  ادامه 
پیش بینی پذیر  و  شفافیت  رشد  درست،  سیاست های 
کردن محیط کلان به نفع تولیدکنندگان به این باور 
رساند که در مقایسه با بازار ارز، طلا یا مسکن بیشترین 

بازدهی را می توان از طریق سرمایه گذاری در تولید آن 
هم از مسیر بازار سرمایه بدست آورد.

وی اعلام کرد: در صورت شکل گیری صحیح این باور 
در میان مردم و سرمایه گذاران، سرمایه ها از بازارهای 
غیر مولد به سمت تولید حرکت می کنند و بورس اوراق 
بهادار یکی از اصلی ترین محل های جذب سرمایه های 
خرد در شرکت های تولیدی خواهد شد.علی آبادی به 
برنامه های این وزارتخانه برای افزایش تولید اشاره کرد 
و گفت: در وزارت صمت با تدوین برنامه های منسجم 
به دنبال افزایش رونق تولید و رشد سود تولیدکنندگان 
به جای دلالان و واسطه ها هستیم.وزیر صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کرد: همچنین برنامه هایی مانند حرکت 
به سمت تک نرخی کردن ارز، افزایش صادرات، حذف 
قیمت گذاری دستوری در کنار حذف برخی رانت ها و 
حمایت های نامحدود و غیر مشروط برای برخی صنایع 

را در دستور کار داریم.

 حذف قیمت گذاری دستوری در دستور کار وزارت صمت برای حمایت 
از تولید

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از عملکرد بانک 
مرکزی در ابلاغ و پرداخت تسهیلات به مردم انتقاد کرد.

فتح الله توسلی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
، درباره ی علت تأخیر و تعلل بانک مرکزی در ابلاغ آئین نامه ی 
اعطای وام مسکن روستایی گفت: با این رویه ای که بانک مرکزی 
در سال های گذشته در پیش گرفته ما به عنوان نمایندگان مردم 
در مجلس دیگر نمی دانیم که باید چه کار انجام بدهیم تا آن ها 
این تسهیلات را اعطا کنند.این نماینده ی مجلس یازدهم در ادامه 
خاطر نشان کرد: بانک ها در بحث ارزی مشکلات اساسی دارند، 
معاون ارزی بانک مرکزی پاسخگو نیست و شرکت های بزرگی در 
کشور در زمینه ی بازگشت منابع ارزی خود با مشکل مواجه شده اند 
و برای تهاتر کالاهایی که وارد می کنند نیز با مشکل مواجه شده اند. 
اما معاون ارزی بانک مرکزی هنوز پاسخی در این خصوص نداده 
است.این نماینده ی مجلس یازدهم در ادامه افزود: سیاست های 
ارزی بانک مرکزی برای کشور در حال حاضر مشکلات زیادی 
ایجاد کرده است و در حوزه ی ریالی هم سیاست های بانکی که 
در بانک مرکزی در حال پیاده سازی آن ها هست خلاف قوانین 
مصوب مجلس است، گویا مسئولان بانک مرکزی معتقدند که 
اعطای تسهیلات به معنی تزریق پول به جامعه و افزایش تورم 
است و به همین دلیل قوانین مصوب مجلس و دولت را اجرایی 
کرد:  نشان  خاطر  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  نمی کنند.عضو 
بانک ها به این شکل می خواهند تورم را مهار و کنترل کنند در 
صورتی که مشکلات زیادی را به این صورت برای مردم به وجود 
آورده اند.این نماینده مجلس یازدهم خاطرنشان کرد: از سوی دیگر 
مشکلاتی که یا برای مردم به وجود آمده فوق العاده زیاد است و 
به عنوان مثال در حوزه ی مسکن روستایی بانک مرکزی سال 
گذشته آیین نامه ی اعطای وام ۲۰۰ میلیونی مسکن روستایی را ۲ 
ماه مانده به پایان سال ابلاغ کرد.توسلی در ادامه افزود: هم اکنون 
نیز ۴ ماه تا پایان سال باقی مانده ولی هنوز این آئین نامه از سوی 
بانک مرکزی به بانک های عامل ابلاغ نشده است که خود نوعی 
استنکاف از اجرای قانون است. توسلی افزود گزارش های رسمی 
نشان می دهد ما در حوزه ی مسکن شهری و روستایی مشکل 
داریم و چون تسهیلاتی به مردم اعطا نمی شود، تورم در حوزه ی 
مسکن به دلیل عدم ساخت و ساز فوق العاده بالا رفته است و برای 

مردم مشکلات زیادی ایجاد کرده است.
این نماینده ی مجلس یازدهم افزود: روستاها به عنوان مرکز تولید 
در کشور از اهمیت بالایی برخوردار هستند. سال گذشته ۳ هزار 
و ۱۰۰ میلیارد تومان برای پرداخت وام مسکن به بنیاد مسکن 
تخصیص دادیم تا در مناطق محروم و در روستاها برای مردم اقدام 
به خانه سازی شود ولی بانک مرکزی ۳ هزار و ۱۰۰ ریال هم برای 

مسکن سازی پرداخت نکرده است.

عدم ابلاغ وام مسکن روستایی ۱۴۰۲ 
استنکاف از اجرای قانون است

 جدیدترین آمار متقاضیان دریافت 
یارانه دستمزد

بر اساس آخرین نتایج اجرای طرح یارانه دستمزد بیش 
از ۴۳هزار متقاضی در این طرح ثبت نام کرده  و بیش از 
۳۷هزار نفر قرارداد بسته و جذب بازار کار شدند.تازه ترین 
نتایج گزارش عملکرد اجرای طرح یارانه دستمزد حاکی 
از آن است که تاکنون ۴۳ هزار و ۴۴۱ نفر از کارجویان 
و متقاضیان در این طرح ثبت نام کرده اند که از این تعداد 
۳۷هزار و ۲۲8 جوینده کار قرارداد بسته و جذب بنگاه 
شده اند. ۷۰۱8 کارفرما نیز در این طرح ثبت نام و اقدام 
به جذب نیروی کار کرده اند.متقاضیان و داوطلبان برای 
مدرک  باید  دستمزد  یارانه  طرح  مزایای  از  بهره مندی 
تحصیلی دیپلم و بالاتر داشته باشند و سن آنها از ۳۷سال 
سرپرست  زنان  برای  سنی  شرط  نباشد؛  بیشتر  تمام 
خانوار جوینده کار نیز تا سقف ۴۵سال تعیین شده است.

کارجویان و کارفرمایان برای بهره مندی از مزایای این طرح 
و دریافت یارانه دستمزد می توانند به سامانه وزارت کار به 
نام  ثبت  و  مراجعه   https://pyd.mcls. gov.ir نشانی 
کنند.وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی طرح یارانه دستمزد 
را با هدف کاهش هزینه های اشتغال نیروی کار جدید برای 
کارفرما به منظور پایداری و توسعه تولید و اشتغال، افزایش 
فرصت های شغلی در بازار کار و حمایت از بنگاه های بخش 

تعاونی و خصوصی به اجرا درآورده است.

مدیرکل دفتر برنامه ریزی شرکت برق حرارتی:
هیچ کدام از نیروگاه های کلان 

شهرها مازوت نمی سوزانند
مدیرکل دفتر برنامه ریزی و بهره برداری تولید شرکت 
برق حرارتی گفت: از ابتدای سال تاکنون هیچ یک 
از نیروگاه های داخل کلان شهرهای کشور از مازوت 
استفاده نکرده اند.ساناز جعفرزاده  با بیان اینکه در 
آلایندگی  جدی  معضل  معلق  ذرات  حاضر  زمان 
اظهار  است،  کشور  کلان شهرهای  تمام  در  هوا 
کرد: براساس ترازنامه انرژی 8۰ درصد ذرات معلق 
تولیدشده در کشور مربوط به بخش حمل ونقل است.

وی با بیان اینکه سهم بخش نیروگاهی در تولید 
ذرات معلق حدود هفت درصد است، گفت: براساس 
گزارش سیاهه انتشار سازمان حفاظت محیط زیست 
درباره سهم منابع ثابت و متحرک در آلایندگی هوا 
نیز مشخص شده است که در شهر تهران سهم منابع 
تبریز ۵۷  آلودگی هوا ۵۹ درصد، در  متحرک در 
درصد، در اهواز ۷۲ و در اراک ۵۰ درصد بوده است.

مدیر کل دفتر برنامه ریزی و بهره برداری تولید شرکت 
برق حرارتی با بیان اینکه ترازنامه انرژی کشور سهم 
براساس حوزه  را  معلق  ذرات  تولید  در  بخش  هر 
نوع سوخت مشخص کرده است  و  انرژی  مصرف 
که طبق اطلاعات این ترازنامه سهم سوخت مازوت 
در تولید ذرات معلق ۱.۹ درصد است. این رقم در 
حالی است که سهم گازوئیل در تولید ذرات معلق 
که عمدتا نیز در بخش حمل ونقل استفاده می شود، 
حدود ۷۶ درصد است.جعفرزاده با تاکید بر اینکه 
از ابتدای سال تاکنون در هیچ یک از نیروگاه های 
داخل کلان شهرهای کشور از سوخت مازوت استفاده 
نشده است ولی هم اکنون شاهد آلودگی شدید هوای 
شهرهایی همچون تهران و اصفهان هستیم، گفت: 
عدم شناسایی درست بخش های اثرگذار اصلی در 
این حوزه موجب اتخاذ راهکارهایی برای برون رفت 
اثرگذاری مناسبی  این وضعیت خواهد شد که  از 

نخواهد داشت.
حوزه  تقسیم بندی  براساس  اینکه  بیان  با  وی 
و  حمل  حوزه  سهم  نیز  انرژی  مصرف کنندگان 
نقل در تولید ذرات معلق 8۰ درصد و سهم بخش 
نیروگاهی فارغ از هر نوع سوخت مصرفی تنها هفت 
درصد است، گفت: امسال به  میزان مصرف مازوت 
نیروگاه های حرارتی نسبت به سال گذشته در زمان 
میزان  این  است.  یافته  مشابه  ۲۹ درصد کاهش 
مصرف نیز در نیروگاه های خارج از کلانشهرها و بافت 
شهری و بدون تاثیر بر روی سکونتگاه های پذیرنده 
آلودگی اتفاق افتاده است.مدیرکل دفتر برنامه ریزی 
و بهره برداری تولید شرکت برق حرارتی با تاکید بر 
اینکه هم اکنون هیچ نیروگاهی در تهران از مازوت 
نیروگاه های  درصد  و حدود ۱۰  نمی کند  استفاده 
کشور امکان استفاده از سوخت مازوت را دارند و 
نیروگاه ها در مراکز پر جمعیت از سوخت گاز و یا 
گازوییل استفاده می کنند، گفت: با توجه به اینکه 
نیروگاه های  توسط  کشور  برق  تولید  درصد   ۹۰
ذخیره سازی  بینی  پیش  می شود،  تامین  حرارتی 
سوخت زمستان این نیروگاه ها از قبل انجام شده و با 
صرفه جویی مشترکان در مصرف برق و گاز مشکلی 
در تامین برق وجود نخواهد داشت.جعفرزاده با بیان 
اینکه از ۱۴۰ نیروگاه بزرگ کشور فقط ۱۶ نیروگاه  
بخاری قابلیت مصرف مازوت دارند، تاکید کرد: در 
کل کشور فقط ۱۶ نیروگاه بخاری وجود دارد و بقیه 
نیروگاه ها گازی و سیکل ترکیبی هستند که امکان 
مصرف مازوت را ندارند، در تهران هم فقط نیروگاه 
بعثت، نیروگاه بخاری است که از سال ۱۳۹۱ بخش 
مصرف مازوت آن پلمب شده است. در تهران برای 

تامین برق هیچ نیروگاهی مازوت مصرف نمی شود.

سهم ۱۲ درصدی حمل و نقل در 
بهای تمام شده تولید

رئیس اتاق بازرگانی تهران گفت: سهم حمل و نقل 
در قیمت تمام شده کالای داخلی حدود ۱۲ درصد 
ارزیابی شده که این رقم در جهان ۶ درصد است.

محمود نجفی عرب رئیس اتاق بازرگانی تهران در 
همایش حمل و نقل و توسعه اقتصادی با اشاره به 
اینکه حمل و نقل تأثیر به سزایی در اقتصاد کشور 
مسئولیت های  اساس  بر  تهران  اتاق  گفت:  دارد، 
اساسی که بر عهده دارد باید چالش های اقتصاد ملی 
کشور را توسط ابزارهای موجود و نیروهای انسانی 
شناسایی کند و به قوهای برای رفع موانع ارجاع دهد.

رئیس اتاق تهران در ادامه تاکید کرد: ایران یگانه 
کشوری در جهان است که می تواند بی واسطه به 
اقیانوس هند با منطقه قفقاز و اوراسیا متصل شود. 
خداوند نعمتی را به کشورمان هدیه داده که کمتر 
ادامه  است.وی  مواجه  موقعیت ها  این  با  کشوری 
داد: این ضرورت وجود دارد تا در چنین سرزمینی 
با چنین وسعتی در راستای توسعه صنایع بزرگ 
صنعتی، کشاورزی و معدنی که از منطقه خلیج فارس 
و کرانه های اقیانوسی دریای عمان تا مرز دریای خزر 
شبکه گسترده و اقتصادی از حمل و نقل و ترکیب 
ریلی،  جاده ای،  سیستم های  اقتصاد  در  آنها  مؤثر 
هوایی و دریایی جابه جایی خصوصاً تسهیل انتقال 
کالا، برنامه ریزی های جدی داشته باشیم.نجفی عرب 
افزود: نقش حمل و نقل در اقتصاد کشور بسیار مهم 
است که باید مورد توجه دولتمردان و سیاست گذاران 
قرار گیرد. با توجه به ظرفیت های اقتصادی موجود و 
حضور کشور در برنامه های مولد نفت خام و مواد اولیه 
در سبد سنجش ارزش، نیازمند تدابیری است که 
امکان جابه جایی کالاهای دارای حجم بالا، سنگین 

ولی با ارزش بالا به صورت اقتصادی را فراهم کند.
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شب یلدا هم لاکچری شد!

در اعترافی دیرهنگام؛

 بایدن: نتانیاهو باید کابینه خود 
را تغییر دهد

رییس جمهور آمریکا از در اعترافی دیرهنگام گفت: تل آویو به دلیل بمباران 
های کور در حال از دست دادن حمایت های خود است؛ نتانیاهو باید کابینه 
خود را تغییر دهد.جو بایدن رییس جمهور آمریکا در سخنانی اعلام کرد: 
نتانیاهو )نخست وزیر اشغالگران قدس( باید کابینه خود را تغییر دهد.رییس 
جمهور آمریکا در این خصوص ادامه داد: تل آویو به دلیل بمباران های کور در 
حال از دست دادن حمایت های خود است. نتانیاهو باید کابینه خود را تقویت 
کرده و تغییر دهد تا راه حلی بلندمدت برای مناقشه اسراییل و فلسطین پیدا 
کند.جو بایدن ادامه داد: برای آزادی بیش از ۱۰۰ اسیر ساعت ها با قطری 
ها و مصری ها صحبت کردم. امنیت یهودیان به معنای واقعی کلمه در خطر 
است.وی اضافه کرد: کابینه کنونی، افراطی ترین کابینه )از زمان تأسیس این 
رژیم جعلی( است و راه حل دو دولتی را نمی خواهد. نتانیاهو نمی تواند در 
آینده به تشکیل دولت فلسطین نه بگوید. بایدن در گفتگو با حامیان مالی 
دموکرات ها در واشنگتن گفت که نخست وزیر نتانیاهو »تصمیم سختی 
برای اتخاذ« دارد.رییس جمهور آمریکا گفت: این محافظه  کارترین کابینه در 

اسرائیل است. تل آویو راه  حل دو دولتی را نمی  خواهد.

سازمان غذا و دارو اعلام کرد؛

ممنوعیت فروش 
مکمل  در باشگاه های 

ورزشی
ارزیابی و ثبت مکمل های  اداره نظارت،  : رییس  سیده فاطمه میری 
تغذیه ای و ورزشی سازمان غذا و دارو گفت: تنها محل عرضه مکمل های 

ورزشی، داروخانه است.
سمیه طاهری کاشانی، با عنوان این مطلب که در دو سال گذشته هیچگونه 
فرآورده مکمل وارد کشور نشده است، افزود: به طور خاص محصولات 
نهایی در این حوزه وارد کشور نمی شوند و بیش از ۹۹ درصد از واردات به 
مواد اولیه محدود می شود؛ این محصولات در داخل کشور مورد آزمایش 

قرار می گیرند، برچسب زنی و بسته بندی شده و به بازار عرضه می شوند.
وی ادامه داد: طی سال گذشته اداره مکمل نزدیک به ۳ هزار و ۵۰۰ 

IRC برای شرکت های مختلف تمدید و صادر کرده است.
رئیس اداره نظارت، ارزیابی و ثبت مکمل های تغذیه ای، ورزشی و انرژی زا 
گفت: وقتی شرکت یا کارخانه ای قصد دارد نمایندگی یک شرکت خارجی 
را دریافت کند و محصول آن شرکت را به صورت تحت لیسانس تولید 
کند، نیاز به گواهی تحت عنوان FSC دارد که مشخص شود محصول در 

آن کشور مجوز فروش دارد.
طاهری کاشانی درباره بخشنامه ی جدید فروش مکمل های غذایی گفت: 
در این بخشنامه تاکید شده است که خرید، فروش و عرضه مکمل های 
غذایی از طریق فضای مجازی دو شرط دارد؛ در ابتدا مجوزهای آن باید 
از سازمان غذا و دارو دریافت شود. رخی دیگر از مجوزها هم باید از مرکز 

توسعه تجارت الکترونیک دریافت شود.
وی افزود: نظارت بر فروشگاه های اینترنتی عرضه کننده انواع مکمل ها، 
برعهده دانشگاه ناظر و معاونت غذا و داروی آن استانی است که انبار 
فروش در آن قرار دارد.رئیس اداره نظارت، ارزیابی و ثبت مکمل های 
تغذیه ای ضمن با اشاره به اینکه هنگام مراجعه به عطاری ها باید به 
پروانه کسب آن ها توجه کرد، افزود: عطاری ها صرفاً مجازند که عصاره، 
روغن های اقل و برخی عرقیات را به مشتریان عرضه کند؛ به همین جهت 
مردم باید توجه کنند که شرح حال نویسی، تجویز دارو، مشاوره و مواردی 

چون ماساژ درمانی و طب سوزنی، غیرقانونی در این مراکز هستند.

تنها توسط پزشک و  دارویی و شرح حال گیری  دارو، مشاوره  تجویز 
داروساز صورت می گیرد.

توزیع  و  تزریق  تجویز،  ممنوعیت  به  تأکید  ضمن  طاهری کاشانی 
مکمل های ترکیبی توسط مربیان باشگاه ها، گفت: مربیان تحت هیچ 
شرایطی حق عرضه پودرهای بدن سازی در باشگاه ها را ندارند و فقط 
می توانند محصولات را معرفی کنند، تنها محل عرضه مکمل های ورزشی، 

داروخانه  ها هستند.

سطح سروتونین مغز در 
شروع آلزایمر نقش دارد

یک مطالعه جدید گزارش می دهد که از دست دادن هورمون "شادی" موسوم 
به سروتونین در مغز ممکن است در کاهش عملکرد مغز با افزایش سن نقش 

داشته باشد.
 )MCI( محققان اخیراً گزارش دادند افراد مبتلا به اختلال شناختی خفیف 
نسبت به افراد سالم، تا ۲۵ درصد سطوح پایین تری از سروتونین در مناطق 

کلیدی مغز در ارتباط با حافظه، حل مسئله و احساسات داشتند.
به گفته محققان، این بیماران همچنین دارای سطوح بالاتر آمیلوئید بتا بودند، 

پروتئینی که توده های سمی را در مغز بیماران آلزایمر تشکیل می دهد.
»گوئن اسمیت«، محقق ارشد و پروفسور روانپزشکی و علوم رفتاری در دانشگاه 
جانز هاپکینز در بالتیمور، گفت: »ارتباط بین میزان پایین انتقال دهنده های 
سروتونین و مشکلات حافظه در MCI مهم است، زیرا ممکن است یک ماده 
شیمیایی مغز را شناسایی کرده باشیم که می توانیم با خیال راحت هدف قرار 

دهیم تا نقص های شناختی و به طور بالقوه علائم افسردگی را بهبود بخشد«.
وی در ادامه می افزاید: »اگر بتوانیم نشان دهیم که از دست دادن سروتونین در 
طول زمان به طور مستقیم در انتقال از حالت MCI به بیماری آلزایمر دخیل 
است، داروهای ضد افسردگی ممکن است راهی مؤثر برای بهبود کمبود حافظه 
و علائم افسردگی باشد و بنابراین، ممکن است یک راه قدرتمند برای کُندکردن 

روند پیشرفت بیماری باشد.«
برای این مطالعه، محققان ۴۹ داوطلب با اختلال شناختی خفیف و ۴۵ بزرگسال 

سالم ۵۵ ساله و بالاتر را برای انجام اسکن مغزی انتخاب کردند. 
این اسکن تغییرات در ساختار مغز را بین سال های ۲۰۰۹ تا ۲۰۲۲ اندازه گیری 
کرد.اختلال شناختی خفیف حد وسط بین عملکرد طبیعی مغز با افزایش سن 

افراد و بیماری آلزایمر است. 
علائم شامل فراموشی مکرر رویدادهای اخیر، مشکل در یافتن کلمه مناسب و از 

دست دادن حس بویایی است.
به گفته محققان، افرادی که به MCI مبتلا می شوند ممکن است به طور 
نامحدود در آن حالت باقی بمانند یا بیماری شأن به زوال عقل و آلزایمر پیشرفت 
کند.آنها به طور خاص سروتونین را بررسی کردند، یک ماده شیمیایی مغز که با 
خلق و خوی مثبت، اشتها و خواب مرتبط است. از دست دادن سروتونین اغلب با 

افسردگی، اضطراب و اختلالات روانی همراه است.
به گفته محققان، مطالعات قبلی بر روی موش ها نشان داده اند که از دست دادن 
سروتونین قبل از ایجاد پلاک های آمیلوئید بتا در مغز رخ می دهد.اسمیت گفت: 
»این مطالعه نشان می دهد که افراد مبتلا به اختلال شناختی خفیف در حال 

حاضر از دست دادن ناقل سروتونین را نشان می دهند.
 این معیار که نشان دهنده کاهش سروتونین است با مشکلات حافظه مرتبط 
است.«به گفته محققان، مطالعات آینده برای ردیابی دقیق تر از دست دادن 

سروتونین و افزایش آمیلوئید بتا در مغز افراد مبتلا به MCI مورد نیاز است.

گزارش محققان کانادایی؛

مصرف دانه کتان خطر 
 سرطان سینه را کاهش 

می دهد
محققان به رابطه بین میکروبیوم روده و بیان miRNA ها در بافت سینه 

موش هایی که تحت تأثیر لیگنان های دانه کتان بودند، پی بردند.
 نتایج اولیه یک مطالعه حیوانی نشان می دهد که دانه کتان و سایر غذاهای 

غنی از لیگنان ممکن است خطر ابتلاء به سرطان سینه را کاهش دهند.
در این مطالعه، محققان بر روی چگونگی تأثیر لیگنان ها بر رابطه بین 
میکروبیوم روده- باکتری ها و سایر میکروب های ساکن در دستگاه گوارش- و 

تولید microRNA ها )miRNAs( در غده پستانی تمرکز کردند.
miRNA ها مولکول هایی هستند که بیان ژن ها را تنظیم می کنند، و بر انواع 
و مقدار پروتئین های ساخته شده در سلول ها تأثیر می گذارد.محققان دریافتند 
که لیگنان ها ترکیب میکروبیوم روده و miRNA های تولید شده در بافت 
سینه را تغییر می دهد.دکتر »النا ام. کوملی«، استادیار دپارتمان علوم تغذیه در 
دانشگاه تورنتو کانادا و نویسنده این مطالعه، گفت: »اگر این یافته ها تأیید شوند، 
میکروبیوم ها به یک هدف جدید برای پیشگیری از سرطان سینه از طریق 
مداخله غذایی تبدیل می شود.«در این مطالعه، محققان تأثیر لیگنان های بذر 

کتان را بر میکروبیوم روده موش های ماده جوان بررسی کردند.
دانه های کتان غنی ترین منبع غذایی از پیش سازهای لیگنان هستند، اما این 
ترکیبات در سایر دانه ها، غلات کامل، حبوبات، میوه ها و سبزیجات نیز یافت 
می شوند.هنگامی که لیگنان های گیاهی بلعیده می شوند، می توانند توسط 
باکتری های روده به ترکیبات دیگری که در جریان خون جذب می شوند، 
تبدیل شوند.برخی تحقیقات قبلی نشان داده است که زنان یائسه که مقادیر 
بیشتری لیگنان در رژیم غذایی خود مصرف می کنند، کمتر در معرض خطر 
ابتلاء به سرطان سینه هستند. مطالعه دیگری در سال ۲۰۱۰ نشان داد که 
مصرف لیگنان در رژیم غذایی با خطر کمتر مرگ ناشی از سرطان سینه 
مرتبط است.به گفته محققان، چندین مکانیسم احتمالی برای چگونگی تأثیر 
میکروبیوم روده بر خطر سرطان سینه بررسی شده است. به عنوان مثال، 
میکروبیوم روده ممکن است بر سطوح استروژن در گردش خون تأثیر بگذارد.

یا محصولات باکتریایی ممکن است از روده ها به خون منتقل شوند و بر 
اندام های دیگر از جمله بافت سینه تأثیر بگذارند. علاوه بر این، باکتری های 

موجود در روده ممکن است منجر به التهاب در سراسر بدن شوند.
یافته های مطالعه جدید بر روی مدل حیوانی ممکن است مستقیماً در مورد 
انسان صدق نکند. از اینرو تحقیقات بیشتری، از جمله آزمایش های بالینی 
تصادفی سازی شده در افراد، مورد نیاز است تا نشان دهد آیا مکمل رژیم 

غذایی با لیگنان می تواند از سرطان سینه محافظت کند یا خیر.

یافته های یک مطالعه؛

 خوردن ماست 
می تواند خطر 

افسردگی و اضطراب 
را کاهش دهد

تحقیقات جدید نشان می دهد که باکتری موجود در غذاهای 
تخمیری و ماست ممکن است به بدن کمک کند استرس را 
بهتر مدیریت کرده و خطر افسردگی و اضطراب را کاهش دهد.

 محققان دانشکده پزشکی دانشگاه ویرجینیا کشف کرده اند 
که باکتری لاکتوباسیلوس به بدن کمک می کند تا استرس را 
مدیریت کند و به طور بالقوه از بروز بیماری های روانی مانند 

افسردگی و اضطراب جلوگیری می کند.
نتایج می تواند راه را برای درمان های جدید اضطراب، افسردگی و 

سایر مشکلات سلامت روان هموار کند.
با این حال لاکتوباسیلوس را نباید جایگزینی برای درمان سلامت 

روان در نظر گرفت.
سلامت روان پیچیده است، اما تحقیقات جدید نشان می دهد که 
باکتری موجود در غذاهای تخمیر شده و ماست ممکن است به 

پیشگیری از افسردگی و اضطراب کمک کند.
تحقیقات قبلی نشان داده بود که این باکتری می تواند افسردگی 
را در موش ها معکوس کند. برای درک اینکه چرا این اتفاق 
 Altered می افتد، محققان از مجموعه ای از باکتری ها به نام
سویه  دو  شامل  که  کردند  استفاده   Schaedler Flora

لاکتوباسیلوس و شش سویه باکتری دیگر بود.
مشخص شد که موش های بدون لاکتوباسیلوس واکنش های 
استرسی بالا و سطوح پایین تری از یک عامل ایمنی به نام 
اینترفرون گاما را نشان می دهند که در تنظیم پاسخ استرس 

نقش دارد.
نویسندگان این مطالعه می گویند: »این نتایج چارچوب جدیدی 
برای درک نقش میکروبیوم باکتریایی روده و سیستم ایمنی بدن 

در اختلالات خلقی فراهم می کند.«
این تحقیق می تواند به توسعه روش های جدید برای درمان و 

پیشگیری از بیماری های روانی منجر شود. 
به عنوان مثال، در آینده، افرادی که در معرض خطر افسردگی 
هستند، می توانند از مکمل های پروبیوتیک حاوی لاکتوباسیلوس 

استفاده کنند.

سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه:

زلنسکی برای گدایی به آمریکا رفته است
سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه درباره سفر رییس جمهور اوکراین به 
آمریکا گفت که ولادیمیر زلنسکی صرفاً برای حفظ بقای خودش، به طرف 
آمریکایی التماس خواهد کرد.»ماریا زاخارووا«، سخنگوی وزارت امور خارجه 
روسیه درباره سفر رییس جمهور اوکراین به آمریکا گفت که ولادیمیر 
زلنسکی در سفر به ایالات متحده، صرفاً برای حفظ بقای خودش، به طرف 
آمریکایی التماس خواهد کرد که بودجه بیشتری را برای حمایت از کی 
یف اختصاص دهد.زاخارووا در سخنانش افزود که زلنسکی باز هم برای 
گدایی به آمریکا رفته تا حمایت مالی از »نمایشش« قطع نشود.سخنگوی 
وزارت امور خارجه روسیه در نشست خبری خود گفت: ولادیمیر زلنسکی، 
رییس جمهور اوکراین تلاش خواهد کرد تا واشنگتن را برای ادامه کمک های 
دیپلمات روس  کند.این  متقاعد  آمریکا  به  در سفرش  اوکراین  به  مالی 
خاطرنشان کرد: در حالی که بحث های داغ در کنگره آمریکا در جریان است، 
زلنسکی بار دیگر از اربابان خود - در واقع، تهیه کنندگان نمایش تراژدیک 
او - التماس می کند که به بودجه سخاوتمندانه خود برای کی یف پایان 
ندهند.زاخارووا خاطرنشان کرد: زلنسکی می داند که اوکراین دیگر هرگز مثل 
سابق نخواهد بود. او فقط به آینده سیاسی خود و در واقع بقای خود اهمیت 
می دهد که بدون پول و حمایت ایالات متحده غیرممکن است.زاخارووا ادامه 
داد که دلیل دیگری پشت سفر زلنسکی وجود دارد و کانال های تلگرامی 
اوکراین گزارش می دهند که در ازای کمک های آمریکا به کی یف در دریافت 
کمک های نظامی، لازم است تا تمامی شرکت ها، زمین ها و منابع معدنی 
اوکراین تحت مدیریت شرکت چندملیتی بلک راک منتقل شود.پیش از 
سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه نیز، »دیمیتری پسکوف«، سخنگوی 
کاخ کرملین با تاکید بر رصد نشست جو بایدن و ولودیمیر زلنسکی، رؤسای 
جمهور آمریکا و اوکراین در واشنگتن، گفت که مسکو »اطلاعات دقیقی 

درباره جایگزینی احتمالی زلنسکی در اختیار دارد.«


